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بروجردی خبر داد:

ورودکمیسیون امنیت ملی به پرونده بیوتروریسم

یک نمایده مجلس:

عربستان توان مدیریت حج را ندارد

ناطق، لاریجانی و باهنر از روحانی حمایت خواهند کرد

مثلث حامی روحانی

مرتضوی در تامین اجتماعی چقدر حقوق می گرفت؟  

در گفت وگو با قاضی عسگر مطرح شد:

ناگفته های سرپرست حجاج ایرانی 
از سنگ اندازی سعودی ها

سرپرست حجاج ایرانی روند مذاکرات ایران با عربستان 
در مورد اعزام زائران به حج، شرط کشورمان برای اعزام به 
عمره، روند نامناسب پرداخت غرامت به حجاج ایرانی صدمه 
دیده در حوادث منا و مسجد الحرام، سهمیه حج ایران در 
سال های آینده و نتیجه تحقیقات در مورد عوامل حادثه منا 

و پیامدهای آن را تشریح کرد.
حجت الاسلام سیدعلی قاضی عسگر، نماینده ولی فقیه 
در حج و زیارت و سرپرست حجاج ایرانی که سفر یک هفته 

ای به کوالالامپور پایتخت مالزی داشت، گفت: برنامه ایران 
برگزاری حج و اعزام زائران با رعایت عزت و مصالح نظام 
جمهوری اسلامی بود. وی گفت: ایران هیچگاه در بحث اعزام 
حجاج تردیدی به خود راه نداده و وظیفه خود می داند راه 
را باز کند تا مردمی که سال ها در نوبت هستند، مناسک 
حج را برگزار کنند. وی با اشاره به تاخیر چهار ماهه عربستان 
بر خلاف سال های گذشته برای ارسال دعوت نامه و انجام 

مذاکراه و توافق به منظور اعزام حجاج، گفت ...

محمد جواد حق شناس معتقد است طیف گسترده ای از عقلای اصولگرا به رهبری مثلث ناطق، لاریجانی و باهنر از روحانی 
در انتخابات ریاست جمهوری حمایت خواهند کرد.

این تحلیلگر اصلاح طلب در رابطه با احتمال بازگشت احمدی نژاد به عرصه سیاسی، اظهار داشت: این جز حقوق احمدی 
نژاد است که بتواند مجددا در عرصه سیاست حضور پدیا کند، البته ایشان اگر نیاید ما تعجب می کنیم.

وی افزود: احمدی نژاد در یک برهه مجبور شد از عرصه سیاست به خاطر پایان دوره ریاست جمهوری اش کنار بکشد. او 
در اواخر دولت خود به دنبال اجرایی کردن مدل مدودف - پوتین در ایران بود، ولی گزینه ای که ایشان روی آن دست گذاشته 

بود، مشایی بود که حساسیت بالایی نسبت به او وجود داشت و نهایتا تایید صلاحیت نشد...
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روزنامه صبح ایران

رهبر معظم انقلاب اسلامی در پاسخ به نامه معاون اول رئیس جمهور تاکید 
کردند: همه دستگاه ها موظفند به پرداخت های غیرمتعارف حساسیت نشان 

دهند و قاطعانه با موارد تخلف برخورد کنند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، در پی ارسال نامه معاون اول رئیس 
جمهور به رهبر انقلاب مبنی بر درخواست همکاری و مشارکت همه 
دستگاه ها و نهادهای عمومی کشور با دولت در ایجاد انضباط به ویژه 
در امور مالی و رعایت کامل قوانین و مقررات و حرکت بر مدار قانون، 

مقام معظم رهبری به نامه دکتر جهانگیری پاسخ دادند.

متن کامل پاسخ مقام معظم رهبری بدین شرح است: 
»کلیه دستگاه ها موظفند نسبت به پرداخت های غیرمتعارف حساسیت نشان دهند 
و قاطعانه با موارد تخلف برخورد کنند. دفتر هم موظف است ضوابط مصوب دولت را در 

مجموعه های وابسته به خود مورد توجه و امعان نظر قرار دهد.« 
معاون اول رییس جمهور در تاریخ 25 خرداد 95 با ارسال نامه ای به رهبر معظم انقلاب 
اسلامی با تاکید بر اینکه دولت یازدهم از ابتدای استقرار، اهتمام ویژه ای به ایجاد انضباط 
بویژه در امور مالی و رعایت کامل قوانین و مقررات و حرکت بر مدار آن داشته است و 

چنین موضوع مهمی را از جمله مهمترین ماموریت های خود تلقی کرده است ...

پاسخ رهبر انقلاب به نامه معاون اول رئیس جمهور:

برخورد قاطعانه با موارد تخلف در پرداخت های غیرمتعارف
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دریافت های کلان 
منحصر به قوه 

مجریه نیست

محمد هاشمی:

باید با دریافت های نامتعارف ریشه ای برخورد شود

مسئله فیش های حقوقی پاتک مخالفان به دولت است

 استعفای مردانه برای تداوم تدبیر
میثم  سعادت

اول: این روز ها مسئله فیش های حقوقی حربه جدید اتاق های فکر مخالفان دولت 
برای ضربه زدن به روحانی شده است. می گویند »باز هم این فیش ها در راه است.« 
می گویند »اتاق فکر شنبه ها برنامه های مفصلی دارد تا در این یک سال دولت روحانی را 
به زمین بزند.« می گویند »بقایای مانده از دوران احمدی نژاد برای بازگشت رئیسان سابق 

خود، به پرونده سازی برای مدیران خود ادامه می دهند.«
دوم: ماجرا هر چه باشد به اعتبار دولت روحانی آسیب زده است. دولت روحانی که 
در سال های اول حضور پرونده های متعدد فساد مالی از دولت گذشته را افشا کرده بود 
و افکار عمومی را علیه تداوم حضور یاران احمدی نژاد در دولت منسجم کرده بود. حالا 
همین افکار عمومی از دولت روحانی می پرسند چرا در کشوری که حقوق کارگران 
نزدیک یک میلیون تومان است و بسیاری از مردم از همین حقوق اولیه بهره مند نیستند، 

باید بعضی مدیران حقوق چند ده میلیونی دریافت کنند؟
سوم: مدیران دولتی البته نسبت به این انتقادها پاسخ روشنی دارند. آن ها به اهمیت 
برخی مشاغل خاص اشاره می کنند و به اینکه این حقوق با نظارت و آگاهی دستگاه های 
قانونگذاری و نظارتی کشور بوده و سال های سال است که مدیران سابق با گرایش 
اصولگرایی نیز از این مزایا بهره بردند. با این حال افکار عمومی تا امروز این پاسخ ها را 

بیشتر شبیه توجیه می داند تا جوابی قانع کننده.
چهارم: در انتخابات مجلس دهم، بسیاری از نامزدهای جریان اصلی اصلاح طلبان در 
انتخابات رد صلاحیت شدند. بعد از این رد صلاحیت ها این افراد قهر نکردند. در صحنه باقی 
ماندند و کمک کردند نیروهای گمنام و شاید با توانایی کمتر وارد مجلس شوند. البته این 
استراتژی جواب داد و لیست اصلاح طلبان هراسی نامزد خود را به خانه ملت فرستاد. شاید 
حالا مدیران روحانی که حقوق نامتعارف می گیرند همین رویه را در پیش بگیرند. استعفا 
کنند و از مدیریت بگذرند و جا را به چهره های جوان تر و گمنام تر، ولو با تجربه کمتر بدهند 
و سعی کنند مشاوران خوبی برای مدیران جدید باشند. توسعه کشور نیاز به فداکاری دارد و 

این مدیران تا اینجا نشان داده اند که برای اعتلای ایران حاضر به فداکاری هستند.
پنجم: اما روحانی یک وظیفه تاریخی دارد. این روند شفاف سازی را ادامه دهد چرا که 
در نهایت رقیبان روحانی خواهند بود که از این شفافیت سیه روی خواهند شد. فقط لازم 
است مقایسه میان هزینه های صورت گرفته در ستادهای اصلاح طلبان و اصولگرایان در 
ادوار مختلف انتخابات انجام شود. اصولگرایان در تمام انتخابات گذشته ده ها برابر بیشتر 
از اصلاح طلبان هزینه کرده اند در صورتی که نتایج انتخابات نشان می دهد طرفداران 
کمتری دارند و خود اعتراف می کنند طرفدارانشان از اقشار ضعیف جامعه هستند. اگر 
پروژه شفاف سازی درست پیش برود برای مردم مشخص خواهد شد این حجم سنگین 
سرمایه گذاری برای خدمت در مجلس و شورای شهر و ریاست جمهوری از کدام منابع 
مالی تامین می شود؟ شفافیت گردش مالی ستادهای انتخاباتی  باید یکی از اولویت های 

اصلی روحانی در انتخابات ۹۶ باشد.

صحبت از انتشار 3000 فیش حقوقی 
است. اگر از امروز تا انتخابات ریاست جمهوری 
دهم 300 روز باقی مانده باشد یعنی انتشار 
روزانه 10 فیش حقوقی! بازاری که تا انتخابات 
برای مخالفان دولت رونق خواهد داشت؛ اما 
آیا منتشرکنندگان به این فکر کرده اند که با 
انتشار این فیش ها چه چیز را نشانه رفته اند؟

به گزارش ایسنا، اگر دولت اصلاحات به 
گفته رییس آن دولت هر ۹ روز با یک بحران 
مواجه بود، امروز عده ای در انفعال تیم رسانه 
ای دولت تدبیر و امید تلاش می کنند دولت 
روحانی را هر روز با یک بحران مواجه کنند. 
درست است که پیروز ی اعتدال در انتخابات 
۹2 کام ملت را شیرین کرد، اما تلخکامی 
آن برای برخی دلواپسان هنوز باقی است و 
گویا بنا دارند به هر قیمتی _ حتی به قیمت 
جمهوری  نظام  از  عمومی  اعتماد  سلب 
اسلامی _  راه شکست اعتدال را در انتخابات 

۹۶ هموار کنند.
به نظر می رسد قصه پرغصه فیش های 
حقوقی در این آشفته بازار رسانه ای و شبکه 
های اجتماعی از همین جا نشات بگیرد. فیش 
حقوقی یک مدیر دولتی با مبلغی بیش از حد 
معمول منتشر می شود. هنوز اثر سیلی اول 
باقی است که سیلی های بعدی از چپ و 
راست به صورت دولت می خورد. 50 میلیون، 
30 میلیون، 17 میلیون، ... و 230 میلیون! 
افکار عمومی حساس می شود. باید هم بشود. 
کارگر و کارمندی که دریافتی ماهانه اش به 
یک میلیون تومان نمی رسد حق دارد از 
حقوق های آنچنانی مدیران عصبانی شود. 
اعتراض ها بالا می گیرد. عکس فیش های 
حقوقی در گوشی های موبایل دست به دست 
می شود؛ اما هیچ کس از خود نمی پرسد چه 
شد که به یکباره این موج به راه افتاد؟ آیا همه 
این فیش ها مثل هم هستند یا برخی از آن 
ها معوقات سنوات گذشته بوده اند؟ آیا این 

دریافت ها قانونی بوده یا غیرقانونی؟ و ...
موجی که به گفته  اسماعیل دوستی 
انگار یک توطئه است که تمام دولت ها را 
زیر سوال می برد. وی در جلسه شورای شهر 
می گوید: این در حالی است که ما در نظام 
جمهوری اسلامی مدیران با ایمان و صادق 
دریافت  از  حتی  که  مدیرانی  نداریم.  کم 
حقوق قانونیشان امتناع می کنند و سفرهای 
کاریشان را با هزینه شخصی انجام می دهند. 
در این شرایط هر روز با نام بردن اسم یکی 
از مدیران تنها موجب خواهیم شد سلب 
اعتماد مردم بیشتر شود. در این فضا دیگر 

مدیری باقی نخواهد ماند.
در این میان سخنگوی دولت، سراسیمه 
به جای آن که افکار عمومی را روشن کند 
برای فرار از بدنامی عذرخواهی می کند اما 
این کار در میان افکار عمومی به عذر بدتر از 
گناه تعبیر می شود و دست منتشرکنندگان 
را برای انتشار فیش های بیشتر بازتر می کند. 
هر چند نوبخت از تشکیل اتاق فکری خبر می 
دهد که در سال پایانی دولت یازدهم بنا دارند 
دولت را تحت فشار قرار دهند و اعلام می کند 
که از این پس باید بیش از اینها منتظر چنین 

فشارهایی بود.
رییس جمهور نیز دستور پیگیری این 
با  تا  دهد  می  اولش  معاون  به  را  موضوع 
متخلفان برخورد شود؛ اما کدام متخلفان؟ 
کسانی که بر مبنای قانون مدیریت خدمات 
کشوری علاوه بر حقوق، پاداش، مزایا و اضافه 
کاری دریافت کرده اند و از نظر خودشان 
تخلفی انجام نداده اند. به راستی چند نفر 
هستند که اگر بر مبنای قانون بتوانند حقوق 
چند 10 میلیونی دریافت کنند از آن صرف 
نظر خواهند کرد؟ از طرفی این سوال مطرح 
نمی شود که این قانون از چه زمانی ابلاغ و 
اجرایی شده است؟ چرا از سال 138۶ که این 
قانون در حال اجراست هیچ کدام از دستگاه 

های نظارتی به سراغ بررسی فیش حقوقی 
مدیران نرفتند و به یکباره امروز این راز مگو 

برملا می شود؟
اتحادیه  رییس  کشاورز،  بهمن  البته 
سراسری کانون های وکلای دادگستری ایران 
در این زمینه اظهار می کند: اگر این دریافت 
ها مستند و مبنای قانونی داشته باشد جای 
بحث و جدلی نخواهد بود و تفاوت نمی کند 
این پرداخت ها در دوران کدام دولت انجام 
شده باشد؛ چرا که شاید محمل قانونی داشته 
باشد؛ اما اگر برای آنها مجوز قانونی وجود 
نداشته باشد باز هم این سوال مطرح می 
شود که در این مدت نسبتا طولانی مراجع 
نظارتی به چه کاری مشغول بوده اند و به این 
ترتیب حقوق دریافتی مسئولان و ماموران 
این مراجع را جزو کدام گروه از حقوق های 

پیش گفته باید طبقه بندی کرد؟
در این ماجرا به جای آن که با سرچشمه 
داستان به صورت منطقی رفتار شود برخی 
از مدیرانی هدف قرار می گیرند که کوچشان 
از دولت به بخش خصوصی نه تنها حقوق 
ارمغان خواهد  به  برایشان  هایی بیشتر را 
آورد بلکه جای خالیشان ممکن است تبعات 
سنگین تری برای دولت به همراه داشته باشد. 
ماجرایی که با جنجال رسانه ای تر و خشک 
را باهم خواهد سوزاند و مدیریت بسیاری از 
مدیران لایق را نیز زیر سوال خواهد برد چرا 
که بعد از انتشار فیش های جنجالی وقتی نام 
مدیر دولتی به چشم می خورد فیش های 

نجومی می درخشد.
به گفته یک عضو هیئت علمی گروه 
مدیریت و حسابداری دانشگاه شهید بهشتی 
دولتی  بخش  حقوق  میان  لازم  تراز  اگر 
باشد،  نداشته  وجود  خصوصی  بخش  و 
احتمال انتقال نیرو از سطح دولت به سطح 
بخش خصوصی وجود دارد و این موضوع 
امر مسلمی است. اگر مدیران بخش دولتی 

احساس کنند که امکان حضور و فعالیت در 
بخش خصوصی دارند و در بخش دولتی از 
مزایای کافی برخوردار نیستند، قطعا به بخش 

خصوصی منتقل می شوند.
همین چند سوال کوتاه و بسیاری سوالات 
دیگر قطعا افکار عمومی را دچار چالش کرده 
که  شود  می  مطرح  اساسی  سوال  این  و 
وقتی دولت دهم چنین مجوزی را داده و 
این مساله تا دولت یازدهم ادامه یافته است 
و از نظر مشی سیاسی تفاوت این دو دولت 
از زمین تا آسمان است و هر کدام به جناح 
متفاوتی تعلق دارند پس دیگر به چه دولتی 
می توان اعتماد داشت؟ مساله ای که بسیاری 
از منتشرکنندگان فیش های حقوقی یا از آن 
غفلت کرده اند و یا حتی ممکن است به عمد 
انجام دهند تا به قول اسماعیل دوستی توطئه 
ای را علیه همه دولت ها ترتیب دهند اما بیش 
از آن که ضربه زدن به یک دولت خاص به 
حساب بیاید به آبروی نظام جمهوری اسلامی 
لطمه وارد خواهد کرد و در درازمدت دود آن 

به چشم همه خواهد رفت.
کمتر از یک سال تا انتخابات دوازدهمین 
دوره ریاست جمهوری باقی مانده و طبیعی 
است که گروه های مختلف سیاسی از الان 
حمایت  برای  را  ای  رسانه  فضای  و  خود 
از کاندیدای مورد نظرشان آماده کنند اما 
اقدامات این چنینی با توجه به سوابق قبلی 
و سکوت رسانه ای برخی دلواپسان در قبال 
بسیاری از موضوعاتی که منافع ملی کشور را 
به خطر انداخته بود بیش از آن که رنگ و 
بوی شفاف سازی داشته باشد شائبه سیاسی 
کاری و حمله به دولت یازدهم را به وجود 
آورده است تا دولت را در منگنه چالش فیش 
های حقوقی قرار دهد و از آب گل آلود ماهی 
انتخاباتی خود را بگیرد غافل از اینکه با ایجاد 
بی اعتمادی در مردم ممکن است باعث  قهر 

آنها از صندوق های رای شود.

امام رضا )ع(:
هر کس در مقابل خوبی مردم تشکر نکند

از خداوند تشکر نکرده است

پیام تسلیت شهردار قم
 به مناسبت درگذشت بانوی مجتهده زینت السادات علویه همایونی

بدینوسیله اهالی روستای شهید پرور 
تاج خاتون مراتب تقدیر و تشکر خود را از 
مدیر مکتبی، مومن و متعهد شرکت آبفار قم

برادر عزیز

جناب آقای 
مهندس صادق پور
بابت آبرسانی به این روستا با حداقل 

هزینه ممکن، اعلام می داریم. از مسئولین 
محترم نیز درخواست د اریم بر اساس حدیث 
شریف فوق از این مدیر مردمی و زحمتکش، 

تقدیر به عمل آورند.
خداوند به تمامی خدمتگزاران 

نظام مقدس جمهوری اسلامی توفیق 
خدمت عنایت بفرماید.

انا لله و انا الیه راجعون
یا ایتها النفس المطمئنه ارجعی الی ربك راضیه مرضیه

خبر درگذشت بانوی مجتهده 

زینت السادات علویه همایونی 
که به حق یکی از بانوان سرآمد در عرصه علم فقه در جهان 
اسلام بودند موجب تاثر و تالم گردید. ایشان که از چهره های 
ماندگار کشور و استاد اخلاق و عرفان به شمار می رفتند در طول 
دوران عمر با برکت خود آثار بسیار ارزشمندی را به یادگار گذاشتند 

و در ترویج علوم آل محمد)ص( نقشی بارز و خطیر ایفا کردند.
تاسیس مکتب فاطمه)س(، نگارش کتاب هایی از جمله زن مظهر 
خلاقیت الله، نسیم ولایت، عشق ذوی القربی، زندگی نامه بانو امین، 
ترجمه اربعین الهاشمیه، ترجمه کتاب اسرارآلایات صدرالمتألهین 
شیرازی و کتاب سفرنامه پیرامون شرح حال و زندگینامه ایشان از 

جمله خدمات ایشان در مسیر ترویج فرهنگ اهل بیت)ع( است.
اینجانب مصیبت فقدان چنین شخصیت گرانبهایی را به محضر 
حضرت ولی عصر)عج( ، مقام معظم رهبری، حوزه علمیه اصفهان، 
حوزه های علمیه خواهران سراسر کشور، شاگردان ایشان، مردم 
شریف و عالم پرور اصفهان و خاندان معظم ایشان تسلیت عرض 
نموده و برای جمیع عزاداران از خداوند متعال درخواست تسلی و 

برای روح مطهر آن بزرگوار طلب رحمت و مغفرت می کنم.

موجی که بیشتر شبیه یک توطئه است 

فیش هایی که اعتماد عمومی را نشانه رفته است
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در نظر دارد دو طبقه تالار، رستوران و کافه رستوران هتل را به 

پیمانکاران واجد شرایط )تجربه کاری، تمکن مالی( واگذار نماید، 

لذا علاقمندان می توانند اعلام آمادگی خود را همراه با سوابق 

کاری به آدرس: قم، میدان ارتش )ایران مرینوس(، ابتدای بلوار 

الغدیر، هتل بزرگ پارسیا، دفتر مدیریت هتل یا به آدرس پست 

یا  نمایند و  ارسال   hotelparsiaqom@gmail.com :الکترونیک

در صورت لزوم با شماره تلفن 02532602790 و شماره فکس 

02532603150 تماس حاصل فرمایند.

)قم، چهار ستاره(

هتل بزرگ پارسیا
آگهی مشارکت در بهره برداری

مهلت ارائه الکترونیکی اظهارنامه مالیات

 بر ارزش افزوده دوره بهار 95 از طریق  سامانه

 www.TAX.gov.ir 
حداکثر تا 15 تیرماه 
سال جاری می باشد. 

قابل توجه مودیان محترم 
مالیات بر ارزش افزوده

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی
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پیام تقدیر و تشکر

پیام  تسلیت

شورای اسلامی و جمعی زیادی از اهالی روستای تاج خاتون

دکتر سیدمرتضی سقاییان نژاد - شهردار قم

یادداشت
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دلایل نگرانی ازشفافیت 
صورت های مالی بانک ها

به نظر می رسد در یک نگاه بی طرفانه و مستقل کمتر 
کسی در ارتباط باقابلیت فهم، سودمندی و ارتقای شفافیت 
این صورت های مالی نسبت به مجموعه قدیمی تردید داشته 

باشد و بحث ها عمدتاً در ارتباط با فصل مشترک این حرکت با استانداردهای حسابداری 
و حسابرسی است.

به ویژه بعضی گفته اند این نمونه صورت های مالی مغایر استانداردهای حسابداری 
)با تاکید بر استاندارد)1( است. در این نوشتار ابتدا نگاهی داریم به بندهای یکم، سوم و 
ششم از استاندارد )1( )مصوب سازمان حسابرسی( با عنوان، نحوه ارائه صورت های مالی و 
پس ازآن دوازده سوال کلیدی دراین ارتباط طرح خواهد شد. مخاطب این پرسش ها جامعه 
حسابداری و حسابرسی شامل دانشگاهیان و اعضاء حرفه و نهادهای ناظر حاکمیتی هستند. 

به نظر می رسد پاسخ این سوال ها به روشن شدن اذهان عمومی کمک می کند.
بند یکم استاندارد )1(: هدف این استاندارد تجویز مبنایی برای ارائه صورت های مالی با 
مقاصد عمومی یک واحد تجاری به منظور حصول اطمینان از قابلیت مقایسه با صورت های 
مالی دوره های قبل آن واحد و با صورت های مالی سایر واحدهای تجاری هست. برای 
دستیابی به این هدف، در این استاندارد ملاحظات کلی در خصوص نحوه ارائه صورت های 
مالی، رهنمودهایی درباره ساختار آن ها و حداقل الزامات در خصوص محتوای صورت های 
مالی ارائه شده است. چگونگی شناخت، اندازه گیری و افشای معاملات و سایر رویدادهای 

خاص در سایر استانداردهای حسابداری ارائه می شود.
بند سوم استاندارد )1(: صورت های مالی با مقاصد عمومی )که ازاین پس صورت های 
مالی نامیده می شود( برای پاسخگویی به نیازهای استفاده کنندگانی تهیه می شود که در 
موقعیت دریافت گزارش های متناسب با نیازهای اطلاعاتی خاص خود نیستند. صورت های 
مالی به طور جداگانه یا همراه با سایر گزارش ها، جهت استفاده عموم ارائه می شود. مفاد این 

استاندارد برای صورت های مالی تلفیقی گروه واحدهای تجاری نیز کاربرد دارد.
بند ششم استاندارد )1(: هدف صورت های مالی، ارائه اطلاعاتی تلخیص و طبقه بندی شده 
درباره وضعیت مالی، عملکرد مالی و انعطاف پذیری مالی واحد تجاری است که برای طیفی 
گسترده از استفاده کنندگان صورت های مالی در اتخاذ تصمیمات اقتصادی مفید واقع شود. 
صورت های مالی همچنین نتایج ایفای وظیفه مباشرت مدیریت یا حساب دهی آن ها را در 

قبال منابعی که در اختیارشان قرارگرفته است، نشان می دهد.
سوال اول: شفافیت ایجادشده در صورت های مالی نمونه جدید بانک ها چه کسانی را 

می آزارد؟
سوال دوم: آیا این یک واقعیت نیست که امروز بانک های خارجی و نهادهای بین المللی 
به صورت های مالی بانکی که حتی فاقد یک یادداشت مرتبط با ریسک های بانک هم 

نیست وقعی نمینهند؟
سوال سوم: آیا صفر گزارش کردن مابه التفاوت سود قطعی و علی الحساب در تعدادی از 
بانک ها در چند سال اخیر و چشم فروبستن نهادهای ناظر و استاندارد گذار در این رابطه 

صحیح بوده است؟
سوال چهارم: آیا نقص در گزارشگری مالی خود موجب ترویج شبهه ربوی بودن 

بانکداری حتی در میان برخی دوستان اهل حرفه نشده است؟
سوال پنجم: آیا سطح افشاء از دیدگاه مبانی نظری در یادداشت های متعدد صورت های 

مالی با افشاء در خود صورت مالی برابری می کند؟
سوال ششم: اگر به منافع کشور در دیدگاه کلان بنگریم، آیا سنگر گرفتن پشت یک بند 
از یک استاندارد )و نه کل استاندارد( و چشم فروبستن به حرکت مهمی که بانک مرکزی 

آغازگر آن بوده است باوجدان بیدار حرفه ای در تضاد آشکار نیست؟
سوال هفتم: آیا  گزارش به صاحبان سپرده های سرمایه گذاری که مطابق قانون اولا، 
رابطه وکیل و موکل بین آن ها و بانک برقرار است و ثانیا سود آن ها قطعی نیست و منوط به 
عملکرد بانک است و ثالثا حجم منابع آن ها چند برابر سهامداران هست، در راستای ایفای 

وظیفه مباشرتی بانک ضروری نیست؟
سوال هشتم: آیا نهادهای مسئول در این رابطه شامل بانک مرکزی، سازمان بورس و 
اوراق بهادار و سازمان حسابرسی درگذشته مسئولانه رفتار کرده اند؟ آیا به وظیفه خود در 
مقابل منابع سپرده گذاران )که در حال حاضر منابع آنان حدود هزار تریلیون تومان برآورد 

می شود( عمل کرده اند؟
سوال نهم: آیا به صرف اینکه نامی از صورت عملکرد در استاندارد شماره )1( حسابداری 
برده نشده است حق داریم به لحاظ حرفه ای بگوییم که این صورت های مالی مغایر با 
استاندارد است. طبیعی است که نام برده نشده زیرا استاندارد )1( عینا ترجمه استانداردهای 
بین المللی قدیمی است، آیا انتظار داشتیم آن ها در مورد قانون بانکداری بدون ربای ما 

راه حل گزارشگری بدهند؟
تدوین  اختیار  دارای  و  بانک ها  بر  ناظر  نهاد  به عنوان  مرکزی  بانک  آیا  دهم:  سوال 
صورت های مالی، حق نداشته است ولو با تاخیر، یک نقص مهم در گزارشگری مالی بانک ها 

را تصحیح کند؟ آیا این حرکت قانونی و حرفه ای مستحق حمایت نیست؟
سوال یازدهم: آیا اگر خودمان داوطلبانه حقوق و مزایای مدیران را افشا می کردیم 
آن گونه که در نمونه ابلاغی سال گذشته بانک مرکزی آمده است امروز در وضعیت بهتری 

نبودیم آیا پیشگیری بهتر از مچ گیری نبود؟
سوال دوازدهم: آیا دوستان و همکاران گرامی و عزیز ما در مرجع تدوین استانداردهای 
حسابداری زمان کافی )حدود سی سال( برای تدوین مجموعه ای متناسب با بانکداری ایران 
نداشته اند؟ آیا انتظار از استاندارد گذار ملی صرفا ترجمه استاندارد بین المللی بوده و نبایستی 
به نیازهای ذینفعان متناسب با شرایط اقتصادی توجه می کردند؟ آیا وقت آن نرسیده است 
فروتنانه به یک اقدام ملی که موجب ایجاد شفافیت و حرکت به سمت استانداردهای روز 

دنیا شده است، تکریم کنیم؟ آیا باید بازهم منتظر واقعه دیگری باشیم؟
* رئیس سابق شورای عالی جامعه حسابداران رسمی ایران

نماینده مجلس دهم:

رفتار فراکسیونی در مجلس وجود ندارد
نماینده مجلس دهم تاکید دارد: در هیچ فراکسیونی در مجلس دهم، شاهد رفتار 

فراکسیونی نیستیم.
سیدحسین نقوی حسینی در گفت و گو با خبرآنلاین درباره روند انسجام بخشی 
نیروهای اصولگرا در پارلمان دهم، گفت: اصولگرایان از بدو ورود به مجلس تلاش گسترده ای 
را برای انسجام بخشی انجام دادند، البته در اوایل فعالیت، انشعاب هایی وجود داشت و 
کار برای همراهی و همگامی سخت بود، به همین جهت آیت الله موحدی کرمانی از 
اصولگرایان دعوت کرد و نشستی حدودا 130 نفره را تشکیل دادند تا اولین قدم برای 

وحدت برداشته شود.
وی افزود: در آن جلسه کمیته هفت نفره ای انتخاب شد تا این کمیته تلاش کند 
تا با همه اصولگراها مذاکره کند و همه به یک فراکسیون فراگیر برسیم و انشقاق میان 
اصولگرایان وجود نداشته باشد. پس از نشست و گفت و گوهایی که با گرایش های مختلف 
اصولگرا و مستقلین و شورای هماهنگی اصولگرایان انجام شد، مجموعه این فعالیت ها 
منجر به پیدایش یک فراکسیون فراگیر شد که در نشست دوم این فراکسیون فراگیر آقای 
لاریجانی اسم این فراکسیون را به نام فراکسیون ولایت پیشنهاد داد که مورد تایید همه 

شرکت گنندگان قرار گرفت.
وی با بیان این موضوع که در حال حاضر مکانیزم انسجام بخشی اصولگرایان از مسیر 
همین فراکسیون ولایت می گذرد، تصریح کرد: این فراکسیون باید در هفته های آتی 
مجمع عمومی خود را برگزار کرده و رئیس فراکسیون را انتخاب کند. البته در این بین 
شنیده شد که بعضی ها صحبت از انشعاب از فراکسیون ولایت داشتند و صحبت از این 

دارند که فراکسیون  دیگری به نام اعتدال تشکیل دهند.
این نماینده مجلس دهم اظهار داشت: فراکسیونی که به نام اعتدال و یا هر نام دیگری 
شکل بگیرد را مصداق انشعاب در بین اصولگرایی نمیدانم، چون چنین فراکسیونی داعیه 

دارد که از امید، مستقلین و اصولگرایان نیرو جذب می کند.
او رفتار فراکسیونی را مشکل گشای تمام حاشیه های فراکسیونی می داند و معتقد است 

که »در هیچ فراکسیونی ما شاهد رفتار فراکسیونی نیستیم.«
نقوی حسینی گفت: اگر از فراکسیون ولایت کسی میرفت و فراکسیونی ایجاد میکرد یا 
فقط اعضا از فراکسیون ولایت بود، باید می گفتیم این یک انشعاب است اما الان ما شاهد 

هستیم که افرادی پیگیر این موضوع هستند که از لیست امید وارد مجلس شدند.

یک نماینده مجلس:

فراکسیون اعتدال بعد از تعطیلات مجلس 
تشکیل می شود

نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی از تشکیل فراکسیون اعتدال بعد 
از تعطیلات فعلی نمایندگان مجلس دهم خبر داد و گفت: تاکنون 100 نماینده از دو 

فراکسیون ولایت و امید برای حضور در این فراکسیون اعلام آمادگی کرده اند.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی درباره تشکیل سومین فراکسیون در مجلس دهم افزود: 
اعضای هیات موسس فراکسیون اعتدال 20 نفر هستند. وی با بیان این که این فراکسیون 
مشی اعتدالی در پیش خواهد گرفت، ادامه داد: در ابتدای تشکیل مجلس دهم بنا نبود که 
ما عضو فراکسیون ولایت شویم، بنا بود که همه کسانی که خواهان ریاست آقای لاریجانی 
بودند در کنار هم جمع شوند و به اجماع در این خصوص برسند. این نماینده مجلس دهم 
یادآور شد: اصلا قرار نبود که فراکسیون ولایت شکل بگیرد، قرار بود بعد از ریاست علی 
لاریجانی در این راستا صحبت کنیم، در این راستا تخلف تشکیلاتی صورت گرفت، عده ای 

سوء استفاده و مصادره به مطلوب کردند. 
جعفرزاده ایمن آبادی دلیل تشکیل فراکسیون اعتدال را تندروی های دو فراکسیون 
امید و ولایت دانست و اظهار داشت: این دو فراکسیون تندرویی هایی را دارند، اما مشی 
ما اعتدالی است. از این رو به دنبال استقلال هستیم. هم اکنون دو فراکسیون ولایت 

)اصولگرایان( و امید )اصلاح طلبان( در مجلس دهم تشکیل شده است.

یک نماینده مجلس:

عربستان توان مدیریت حج را ندارد
نماینده مردم قائنات و زیرکوه در مجلس شورای اسلامی با انتقاد از مدیریت عربستان 
در برگزاری مراسم حج تاکید کرد: عربستان با تدابیر امنیتی و الکترونیکی جدید هم نمی 
تواند مراسم حج را مدیریت کند به نظر می رسد اهداف دیگری پشت نصب دوربین و 

دستبند الکترونیکی وجود دارد.
 فرهاد فلاحتی در گفت و گو با خانه ملت با اشاره به تدابیر امنیتی جدید عربستان برای 
برگزاری مراسم حج از جمله دستبند الکترونیکی و نسب 2 هزار دوربین مداربسته اظهار 
داشت: در مباحث حج، نیاز به برنامه ریزی و تغییر تحول اساسی در عربستان احساس می 
شود تا حج ایمن برای حجاج داشته باشیم. عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به حادثه منا در سال گذشته ادامه داد: حادثه منا  سال گذشته 
حاکی از آن است که عربستان  کمترین مدیریت و درایت را در برگزاری حج ابراهیمی دارد 
و ای کاش آل سعود به جای توجه و کمک به آل خلیفه، صهیونیست و داعش، توان خود را 
در برگزاری حجی ایمن و صحیح برای حجاج  بیت الله الحرام متمرکز می کرد. وی گفت: 
متاسفانه خاندان آل سعود بیش از آنچه منافع مسلمانان را در حج تامین کنند، منافع رژیم 
صهیونیست و آمریکا را تامین می کنند. به جای توجه به برگزاری حج، توجه شان به کشتار 
مردم مظلوم یمن  و نا امن کردن منطقه و مرزهای مشترک ایران، افغانستان و پاکستان 
جلب شده است. فلاحتی تاکید کرد: این نوع رفتارها گویای رویکرد غلط  مدیریتی عربستان 
سعودی از جمله در ماجرا و حادثه حج سال گذشته در مراسم منا است. روز جمعه  نیز 
شاهد بودیم که در عربستان به دلیل ازدحام حجاج و عدم مدیریت جمعیت، 18 زائر 
خانه خدا مصدوم شدند. این نماینده با بیان اینکه  این اتفاق ها مهر تاییدی بر بی توجهی 
عربستان در برگزاری مراسم حج است، اظهار داشت: مهم ترین اولویت عربستان که خود 
را خادم الحرمین الشریفین می داند  باید برگزاری مناسب و صحیح حج ابراهیمی است 
چه مناسبک عمره چه تمتع باشد. فلاحتی با تاکید بر اینکه عربستان کمترین توجه را به 
برگزاری مراسم حج دارد، گفت:  به نظر می رسد باید سران کشورهای اسلامی در اجلاس 

مربوطه نحوه  برگزاری حج و سلب مدیریت آن از عربستان را بررسی کنند.

نایب رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس خواستار شد:

محاکمه  علنی حمله کنندگان
 به سفارت عربستان

نایب رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: با شفاف سازی 
پرونده متهمان حمله به سفارت عربستان از تکرار چنین اتفاقی در آینده جلوگیری می شود.

محمد کاظمی در گفت و گو با خانه ملت با اشاره به برگزاری محاکمه متهمان حمله 
به سفارت عربستان در 28 تیر ماه اظهار داشت: حرکت خودسرانه متهمین پرونده حمله 
به سفارت عربستان، اقدام کاملا ضد امنیتی و صدمه زننده به امنیت کشور بود و مرجع 
قضایی برای متهمان اقدام به تشکیل پرونده کرده است. نماینده مردم ملایر در مجلس 
دهم شورای اسلامی با بیان اینکه رسیدگی به پرونده زمان بر است ادامه داد: به نظر می 
رسد علت تاخیر در رسیدگی به پرونده حمله به سفارت عربستان، شناسایی و احضار افراد 
متهم بوده است و از طرفی متهمین باید فرصت دفاع و استفاده از وکیل در محکمه داشته 
باشد، قاضی پرونده نیاز به زمان برای تحقیق و بررسی دارد. وی ادامه داد: محاکمه اگر 
علنی صورت بگیرد، به بسیاری از سوال ها پاسخ داده خواهد شد و افکار عمومی در جریان 
هویت، انگیزه و وابستگی آنها به جریان های مختلف مشخص می شود. این نماینده با 
اشاره به صحبت های اخیر روحانی در زمینه رسیدگی به پرونده متهمان حمله به سفارت 
عربستان، گفت: همان طور که رئیس جمهور نیز عنوان کرد باید با هدف شفاف سازی به 
این پرونده رسیدگی شود چرا که شفاف سازی مانع تکرارچنین حوادث و اتفاقاتی در آینده 
می شود، چرا که این نوع رفتارهای خودسرانه امنیت کشور را به مخاطره می اندازد. کاظمی 
در خصوص روند رسیدگی به این پرونده توضیح داد: معمولا دادرسی پرونده های سنگین 
زمان بر است، به این دلیل که جمع آوری ادله و مستندات گاهی طولانی می شود از سوی 
دیگر زمان برگزاری محاکمه بستگی به زمان دستگیری متهمان دارد. با این حساب به نظر 
می رسد قوه قضاییه سعی داشته خارج از نوبت به حمله سفارت به عربستان  رسیدگی 
کند. وی تاکید دارد که به منظور جلب اعتماد بیشتر مردم بهتر است زوایای مختلف پرونده 
تا جایی که به منافع ملی و امنیت کشور لطمه وارد نمی کند بیان شود. عضو هیات رئیسه 
کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: مردم باید مطمئن باشد 
در رسیدگی به چنین پرونده هایی مماشاتی با هیچ فرد و گروهی صورت نمی گیرد و دقیق 

به هر چیزی که اتفاق افتاده رسیدگی می شود.

کریمی قدوسی مطرح کرد:

فوت برخی شخصیت های نظام 
به علت ترور بیولوژیک

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، گفت: در شرایط کنونی 
ترورهای بیولوژیک به صورت فردی صورت می گیرد، حال این نگرانی وجود دارد که این 
ترورها در سطح گسترده تر انجام شود، البته سیستم های امنیتی در این حوزه مراقبت ها 

خوبی را صورت می دهند.
جواد کریمی قدوسی در گفت وگو با خانه ملت، با اشاره به دستور دبیر شورای عالی 
امنیت ملی برای پیگیری موضوع بیوتروریسم، گفت: از ابتدای پیروزی انقلاب به ویژه بروز 
جنگ، ما شاهد استفاده دشمنان از ابزار جدید برای کشتار مردم ایران بودیم، به طوری 
که در هشت سال دفاع مقدس، رژیم بعث عراق با حمایت کشورهای غربی از بمب های 
شیمیایی و میکروبی بر علیه مردم استفاده کرد، در شرایط کنونی نیز از ابزار به روز تر برای 
ترور بیولوژیک استفاده می کند. نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی، 
با بیان اینکه قطعا زرادخانه های رژیم صهیونیستی و کشورهای استکباری مانند آمریکا 
مملو از تسلیحات بیولوژیک است، ادامه داد: متأسفانه این کشورها برای آزمایش از مردم 
کشورهای آفریقایی استفاده می کنند تا قدرت عملیاتی آن را دریابند. وی با اعلام اینکه 
ترورهای بیولوژیک بر علیه مقامات و مسئولان کشورمان یک امر محتمل است، افزود: قطعا 
دستگاه ها و سازمان های مربوطه باید آمادگی لازم را برای مقابله با این امور داشته باشند و 
در شرایط کنونی تشکیل کمیته ویژه برای این مسئله در شورای عالی امنیت ملی نمایانگر 
عزم و اراده این شورا برای رسیدگی به این موضوعات است. کریمی قدوسی با اشاره به 
موضوعات مطرح شده درباره ارتباط فوت و یا بروز بیماری میان برخی از افراد و مسئولان 
با موضوع بیوتروریسم، گفت: در 35 سال اخیر از این روش ها برای از میان برداشتن و به 
شهادت رساندن برخی از مقامات در کشورمان استفاده شده و اسناد و مدارک آن موجود 
است، به طور مثال در دوران امام خمینی )ره(، برخی از شخصیت ها مانند آیت الله ربانی 

املشی با این ابزارها شهید شده اند. 

بروجردی خبر داد:

ورودکمیسیون امنیت ملی به پرونده بیوتروریسم
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، گفت: با توجه به اهمیت این 
مسئله، این کمیسیون در هفته های آتی نشستی را با هدف بررسی پرونده بیوتروریسم 

برگزار می کند.
علاء الدین بروجردی با اشاره به دستور دبیر شورای عالی امنیت ملی برای پیگیری 
موضوع »بیوتروریسم«، گفت: این موضوع در سطح جهانی، مسئله مهم و قابل توجهی 
است و با توجه به دشمنی های رژیم صهیونیستی و آمریکا با جمهوری اسلامی، در عرصه 
ملی باید این موضوع مهم تلقی شده و جدی گرفته شود. نماینده مردم بروجرد در مجلس 
شورای اسلامی، از ورود کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس به مسئله 
بیوتروریسم خبر داد و افزود: با توجه به اهمیت این مسئله، کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس درهفته های آتی نشستی را با هدف بررسی پرونده بیوتروریسم برگزار می 
کند. وی افزود: به طور حتم باید ساز و کارهای مناسب برای سفرهای خارجی مقامات 
و مسئولان جهت مقابله با بیوتروریسم تعیین شود، البته قطعا این مسئله در جلسات 

تخصصی کمیسیون امنیت و کمیته شورای عالی امنیت ملی رسیدگی می شود.

جعفر شجونی:

اصولگرایان، کاندیداهای خود را 
به موقع رو می کنند

عضو جامعه روحانیت مبارز می گوید اصولگرایان در زمان مناسب از کاندیداهای خود 
برای انتخابات ریاست جمهوری رونمایی می کنند.

جعفر شجونی در گفتگو با »انتخاب« در رابطه با احتمال کاندیداتوری احمدی نژاد گفت: 
ما داوری داریم به نام شورای نگهبان. اگر سوتش بلند شد یا از هواکشش دود سفید بالا 
آمد و کسی را تایید کرد، آن وقت احمدی نژاد می تواند برود فعالیت کند. مردمی که از او 
خیر دیدند به او رای می دهند. احمدی نژاد برای عده ای خیر داشته و حالا این دولت که 
سر کار آمد با اقبال عمومی مردم روبرو شده است. واقعیت این است که سخن گفتن درباره 
کاندیداتوری احمدی نژاد خیلی زود است و فایده ای ندارد. وی افزود: در جامعه، مردمی 
که توانستند بار خود را در زمان احمدی نژاد ببندند به او رای می دهند و استقبال می 
کنند، مردمی هم که نتوانستند به جایی برسند رای نمی دهند. شجونی ادامه داد: اکنون 
همه در انتظار هستند تا ببینند دولت یازدهم با برجام چه می کند. این کلیدی که نشان 
داده اند، قفل بیکاری را باز می کند یا نه؟ همه در انتظارند تا ببینند دولت در امور مختلف 
موفق می شود یا خیر؟ که متاسفانه تا به امروز چنین اتفاقی نیفتاده است. روحانی باید 
بیشتر از اینها سعی و تلاش کند. شجونی در پاسخ به سئوالی در رابطه با حمایت احتمالی 
اصولگرایان سنتی از روحانی اظهار کرد: برای اصولگرایان تا حالا قحط الرجال پیش نیامده 
که بخواهند از روحانی حمایت کنند. ما کاندیداهای خود را داریم، ولی به زمانش رو می 
کنیم. وی تصریح گرد: ما چهره زیاد داریم. آدمهای ما را که موش نخورده است. آقایان 
حداد عادل، قالیباف، جلیلی از این افراد هستند. ما این همه شخصیت داریم برای چه به 

سمت رقیب برویم.

یادداشت

اخبــار

رهبر معظم انقلاب اسلامی در پاسخ به 
نامه معاون اول رئیس جمهور تاکید کردند: 
های  پرداخت  به  موظفند  ها  همه دستگاه 
غیرمتعارف حساسیت نشان دهند و قاطعانه با 

موارد تخلف برخورد کنند.
پایگاه اطلاع رسانی دولت، در  به گزارش 
پی ارسال نامه معاون اول رئیس جمهور به 
رهبر انقلاب مبنی بر درخواست همکاری و 
مشارکت همه دستگاه ها و نهادهای عمومی 
کشور با دولت در ایجاد انضباط به ویژه در امور 
مالی و رعایت کامل قوانین و مقررات و حرکت 
بر مدار قانون، مقام معظم رهبری به نامه دکتر 

جهانگیری پاسخ دادند.
متن کامل پاسخ مقام معظم رهبری بدین 

شرح است: 
های  پرداخت  به  نسبت  موظفند  ها  دستگاه  »کلیه 
غیرمتعارف حساسیت نشان دهند و قاطعانه با موارد تخلف 
برخورد کنند. دفتر هم موظف است ضوابط مصوب دولت 
را در مجموعه های وابسته به خود مورد توجه و امعان نظر 

قرار دهد.« 
دکتر اسحاق جهانگیری معاون اول رییس جمهور در 
تاریخ 25 خرداد ۹5 با ارسال نامه ای به رهبر معظم انقلاب 
اسلامی با تاکید بر اینکه دولت یازدهم از ابتدای استقرار، 
اهتمام ویژه ای به ایجاد انضباط بویژه در امور مالی و رعایت 
کامل قوانین و مقررات و حرکت بر مدار آن داشته است 
و چنین موضوع مهمی را از جمله مهمترین ماموریت های 
مجلس شورای  اخیر  گزارش  به  است،  کرده  تلقی  خود 

اسلامی درخصوص تحسین رویکرد قانونمدارانه دولت و نیز 
گزارش های دیوان محاسبات که حاکی از این باور اساسی در 

دولت است، اشاره کرده است. 
دکتر جهانگیری در بخش دیگری از این نامه یادآور 
شده است: از اواسط سال گذشته با دریافت اطلاعاتی از 
برخی پرداخت های غیر متعارف که هرچند غالباً مستند به 
تصمیمات مراجع قانونی است ولی غیر عادلانه و همراه با 
تبعیض است،  موضوع بررسی و مقررات محدود کننده ای 
و تصویب در هیأت  بررسی  از  پیشنهاد گردید که پس 
وزیران، مقرر شد که در ضوابط اجرایی بودجه سال ۹5 ذکر 
شود. علاوه بر این، بندهای محدود کننده دیگری نیز که 
به شکل سخت گیرانه ای پرداخت حقوق، مزایا، پاداش و وام 
در دستگاه های اجرایی و شرکت های دولتی را ضابطه مند و 

محدود می کند و ذی نفعان را از تصمیم گیری 
درباره خویش بطور کامل منع می نماید در 
به تصویب  بودجه سال ۹5  اجرایی  ضوابط 

هیأت وزیران رسید و ابلاغ شد. 
اول رئیس جمهور همچنین در  معاون 
بر  تاکید  ضمن  مذکور  نامه  پایانی  بخش 
کلی  سیاستهای   1۹ بند  اجرای  ضرورت 
اقتصاد مقاومتی و رویکرد اساسی دولت در 
این زمینه و با توجه به اینکه بنگاه های دولتی 
مانند بانک ها، بیمه ها و شرکت های تولیدی 
با  و صنعتی وابسته به دولت در همترازی 
نهادهای  مدیریت  تحت  مشابه  بنگاه های 
و  مقرره  هرنوع  ایجاد  و  هستند  عمومی 
همه  برای  فراگیر  شمولیت  باید  انضباطی 
بنگاه های مشابه داشته باشد، اهتمام و عزم 
جدی دولت برای رسیدگی و سامان بخشی و اصلاح قوانین 
و مقررات تبعیض آمیز و رفع کاستی در مقررات و نیز 
پایان دادن به بی انضباطی ها و برخورد جدی با تخلفات را 
یادآور شده و از مقام معظم رهبری درخواست کرده که به 
منظور حمایت از مدیران پاک دست و قانع و حفظ منابع 
انسانی و پرهیز از رواج حس بی اعتمادی به نظام مدیریت 
کشور در میان مردم )به دلیل برخی کاستی های مزمن و 
دیرینه( که مغایر امنیت ملی و منافع عمومی جامعه است، 
رهنمودی مبنی بر لزوم همکاری و مشارکت همه دستگاه 
ها و نهادهای عمومی کشور با دولت در این مبارزه جدی 
و پرهیز از ترویج و اشاعه رفتارهای تحریک کننده و برخی 

فضا سازهای رسانه ای صادر فرمایند.

پاسخ رهبر معظم انقلاب به نامه معاون اول رئیس جمهور:

برخورد قاطعانه با موارد تخلف در پرداخت های غیرمتعارف
اخبار

محمد جواد حق شناس معتقد است طیف گسترده 
ای از عقلای اصولگرا به رهبری مثلث ناطق، لاریجانی و 
باهنر از روحانی در انتخابات ریاست جمهوری حمایت 

خواهند کرد.
این تحلیلگر اصلاح طلب در گفت و گو با »انتخاب« در 
رابطه با احتمال بازگشت احمدی نژاد به عرصه سیاسی، 
اظهار داشت: این جز حقوق احمدی نژاد است که بتواند 
مجددا در عرصه سیاست حضور پیدا کند، البته ایشان اگر 

نیاید ما تعجب می کنیم.
وی افزود: احمدی نژاد در یک برهه مجبور شد از عرصه 
سیاست به خاطر پایان دوره ریاست جمهوری اش کنار 
بکشد. او در اواخر دولت خود به دنبال اجرایی کردن مدل 
مدودف - پوتین در ایران بود، ولی گزینه ای که ایشان روی 
آن دست گذاشته بود، مشایی بود که حساسیت بالایی 

نسبت به او وجود داشت و نهایتا تایید صلاحیت نشد.
حق شناس ادامه داد: در این چند سال اخیر، احمدی 
نژاد طبیعتا تمام فکر و ذکرش بازگشت مجدد به عرصه 

قدرت بوده و هیچگاه از این اندیشه فاصله نگرفته است، به 
خصوص با توجه به حجم عظیمی از قدرت مالی که در آن 

8 سال تیمشان جمع کردند.
وی تصریح کرد: با فروپاشی طبقه متوسط که به نظر 
می رسید جز ماموریت های اصلی احمدی نژاد بود شکل 
گرفت. این طبقه که نوکیسه هستند، منافع اقتصادیشان 

پیوند جدی با بازگشت مجدد احمدی نژاد خورده است.
حق شناس در پاسخ به سئوالی در رابطه با چگونگی 
واکنش جامعه به کاندیداتوری احتمالی احمدی نژاد گفت:  
معمولا تصمیم گیری در فضاهای بزرگ اجتماعی تک 
عاملی نیست و به دهها فاکتو بستگی دارد که آنها روی 
همدیگر اثر خواهد گذاشت. با این حال، به نظر من، تیم 
احمدی نژاد یک پایه رای دارد، همان پایه رایی که در سال 

84 توانست جمع و جور کنند.
وی با اشاره به استراتژی اصولگرایان در یکسال باقی 
مانده دولت روحانی گفت: اصولگرایان سعی می کنند که 
اشتباهاتشان در 84 را دوباره تکرار نکنند و از طریق تجمیع 

کاندیداهایشان، فضای درون اصولگرایی را مدیریت کنند تا 
با تعدد کاندیدا وارد میدان نشوند.

حق شناس اضافه کرد: اصولگرایان در عین حال رو به 
تخریب گسترده و جدی دولت روی آورده اند. برای مثال، 
در بحث فیش های حقوقی به خاطر ضعف تیم اقتصادی 
و رسانه ای دولت و عملکرد نامناسبشان، مخالفان توانستند 

بهره لازم را بگیرند و به توفیقاتی برسند.
وی در پاسخ به سئوالی در مورد اینکه کدام طیف از 
اصولگرایان از روحانی حمایت می کنند، گفت: مثلث ناطق 

نوری، لاریجانی و باهنر پشت روحانی خواهند ایستاد.
جریان  های  چهره  دیگر  به  اشاره  با  تحلیلگر  این 
اصولگرا گفت: فکر می کنم آقای قالیباف تلاش خودش 
خود،  کاندیداتوری  جهت  در  بتواند  تا  کرد  خواهد  را 
انسجامی در طیف وابسته به خود ایجاد کند، ولی با وجود 
روحانی و دیگر چهره های رسمی و همچنین جریان 
تندرو اصولگرا که هیچوقت راضی نشدند پشت سر او 

بایستند، شانسی ندارد.

ناطق، لاریجانی و باهنر از روحانی حمایت خواهند کرد

مثلث حامی روحانی

قائم مقام وزیر کشور با تأکید بر اینکه 
ماجرای فیش های حقوقی جنگ روانی 
است، ریشه پرداخت های نامتعارف را در 
قوانین و مقررات دانست و گفت: من معتقدم 
که نباید این مسائل را سیاسی و جناحی 
کرد. باید منصفانه و در یک فضای کاملا 
آرام و منطقی به این قضیه پرداخت و آن را 

آسیب شناسی کرد.
حسین علی امیری در مورد نحوه مطرح 
شدن ماجرای فیش های حقوقی با بیان 
اینکه مسأله مهم در این قضیه عدالت است، 
اظهار داشت: من با این شکلی که جنجال 

شود و فضای روانی نامناسب ایجاد شود 
موافق نیستم. معتقدم که این بحث فیش 
دولت  در  که  نبوده  چیزی  حقوقی  های 
فعلی ایجاد شود. بخش قابل توجهی از آن 
ریشه در قوانین و مقررات دارد. سخنگوی 
وزارت کشور تصریح کرد: سال های سال 
است که عده ای با همین قوانین و مقررات 
حقوق را دریافت کردند. اشکالی که داریم در 
نظام پرداخت است. متأسفانه نظام پرداخت 
در کشور ما یکسان نیست. قانون خدمات 
کشوری آمد که نظام پرداخت را یکسان 
کند؛ اما در عمل این توفیق حاصل نشد. 

وی افزود: البته جدای از قوانین و مقررات 
این  موضوع  این  راه  سر  بر  دیگر  مشکل 
است که بخشی از پرداخت های کشور ما 
مثل مؤسسات مالی و بانکی بر اساس قانون 
قانون  پرداخت صورت می گیرد.  تجارت 
تجارت نیز مشکلات فروانی دارد و ساز و 
کار پرداخت ها در این قانون با سایر موارد 
متفاوت است. به همین دلایل من معتقدم 
که متأسفانه مطرح شدن فیش های حقوقی 
جنگ روانی است و این نه سزاوار و نه مطابق 
عدالت و انصاف است. امیری همچنین در 
های  پرداخت  با  مقابله  راه صحیح  مورد 

نامتعارف با تأکید بر ضرورت آسیب شناسی 
این موضوع گفت: مطرح شدن این موضوع 
باعث شد که مسئولین امر از جمله مجلس 
رئیس  شخص  دولت،  اسلامی،  شورای 
جمهور و به ویژه در رأس مقام معظم رهبری 
مقررات  نامتعارف،  های  پرداخت  موضوع 
متفاوت و یکسان نبودن پرداخت ها را در 
دستور کار قرار دهند و یک آسیب شناسی 
در این مورد اتفاق بیافتد؛ اما معتقدم که 
نباید این مسائل را سیاسی و جناحی کرد، 
بلکه باید منصفانه و در یک فضای کاملا آرام 

و منطقی به این قضیه پرداخت.

 دبیرکل خانه کارگر می گوید: برای پایان 
دادن به پرداخت حقوق  های کلان نامتعارف 
مدیران ارشد و عالیرتبه موسسات خصوصی 
بازنگری در قوانین  نیازمند  و غیر دولتی 
مالی-اداری حاکم بر این موسسات هستیم.

علیرضا محجوب در گفت وگو با ایلنا، در 
ارتباط با انتشار فیش حقوقی برخی مدیران 
با بیان اینکه این جریان تازه ای نیست، در 
توضیح سابقه این مسئله عنوان داشت: در 
سال 1387 که برای اولین مجلس شورای 
از عملکرد  اسلامی تحقیق و تفحصی را 
اجتماعی  تامین  سازمان  وقت  مدیریت 
انجام داد که نتیجه آن در بخشی از گزارش 
تفحص بعدی مجلس که سال ۹2 انتشار 
یافت، اعلام شد و براساس همین تحقیق 
و تفحص بود که مشخص شد که سابقه 
پرداخت حقوق های کلان به مدیران رده بالا 
نخستین بار از سالهالی دهه 80 یا حتی دهه 

70 شروع شده است.
قابل  بخش  دارد  عقیده  که  محجوب 

فیش های  مسئله  بزرگنمایی  از  توجهی 
حقوقی ریشه در رقابت های سیاسی دارد؛  
ادامه داد: در طول این سال ها اگر دولت یا 
مجلس دغدغه  قاعده مندکردن حقوق های 
مدیران را داشتند باید از طریق تصویب طرح 
یا لایحه ای بصورت قاطع اقدام می کردند، 
گفت: از اساس شخصا با این پرداختی ها 
ابعاد  موضوع  این  من  نظر  به  و  مخالفم 
پیچیده ای دارد و نیازمند تحقیق دامنه دار 

است تا به یک قانون جامع برسد.
مجلس  اجتماعی  کمسیون  عضو 
اکنون  اینکه  یادآوری  با  اسلامی  شورای 
برای  در کشور  رایج  مالی-اداری  نظام  در 
بخش های خصوصی و دولتی شیوه هایی 
برای پرداختی های کارکنان عادی و سطوح 
عالی مدیران وجود دارد؛ گفت: به باور من در 
بسیاری از قسمت های بخش خصوصی منبع 
پرداخت حقوق مدیران رده بالا از سود بنگاه 
تامین اعتبار می شود و برای همین پیشنهاد 
من این است با تعیین یک مالیات حداکثری 

)۶0 درصدی( برای حقوق مدیران بنگاه ها از 
ادامه این روند و سوء استفاده های احتمالی 

ناشی از آن جلوگیری شود.
دبیرکل خانه کارگر همچنین در مورد 
حقوق  پرداخت  برای  باید  که  شرایطی 
مدیران رده بالای شرکت های دولتی وجود 
داشته باشد؛ گفت: در این بخش معتقد 
استفاده  آن  و  هستم  دیگری  قاعده  به 
در  مجلس  توسط  که  است  شرایطی  از 
خصوص ممنوعیت پرداخت های موسسات 

دولتی تعیین شده است.
از  استفاده  براینکه  تاکید  با  محجوب 
یک  عنوان  به  حقوقی  فیش های  مسئله 
ابزار در رقابت های سیاسی کمکی به جامعه 
نخواهد کرد؛ گفت: این مسئله یک معضل 
اجتماعی و اقتصادی است که از طریق قانون 
و قانونگذاری باید حل شود و کمیسیون 
تخصصی باید آن را دنبال کند و موضوعی 
نیست که بتوان آن را با یک عبارت باشد یا 

نباشد حل کرد.

را  دستگاه ها  همه  ما  داد:  ادامه  وی 
همچنان به اعمال قانون مدیریت خدمات 
کشوری دعوت می کنیم و اگرچه طبق قانون 
مهلت اجرای آن رو به پایان است و دولت 
می بایست ظرف امسال این قانون را دوباره 
بنویسد و برای تصویب به مجلس بیاورد. 
محجوب افزود: چه آنهایی که می گویند بین 
کف و سقف پرداختی باید نسبت 10 به یک 
باشد و چه از نظر کسانی که به استناد قانون 
تامین اجتماعی قائل به تقاوت هفت برابری 
میان حداقل و حداکثر پرداختی هستند، 
مادامی که قانونی مشحص برای قاعده مند 
کردن نظام پرداختی سطوح بالای مزدی 
وجود نداشته باشد نمی توان مسئله را به 

سامان رساند.
داشته  وجود  قانونی  باید  گفت:  وی 
باشد که بعد به استناد آن بتوان از طریق 
هیات های تخلفات اداری با همه متخلفان 
تعیین  و  عزل  تذکر،  قالب  در  احتمالی 

خسارت و جریمه نقدی برخورد کرد.

عضو هیات رئیسه مجلس دهم با انتقاد 
از  رسانه ها  برخی  سیاسی  سواستفاده  از 
اظهارات حق طلبانه اصلاح طلبان، گفت: دیگر 
قوا، بنیاد ها، ستاد ها و نهاد ها نیز باید اطلاعات 
مربوط به پرداختی ها و دریافتی های خود را 
منتشر کنند تا خدایی ناکرده شائبه سیاسی 

بودن این برخورد ها ایجاد نشود.
محمدعلی وکیلی در گفت وگو با ایلنا، با 
اشاره به برگزاری جلسه هیات رئیسه موقت 
در جلسه  داشت:  اظهار  امید،  فراکسیون 
موقت  هیات رئیسه  پیش  هفته  دوشنبه 
فراکسیون امید علاوه بر صحبت درخصوص 
برگزاری مجمع عمومی روز دوشنبه )14 
تیرماه(، بحثی مشروح در رابطه با مسائل 

جاری کشور انجام شد.
او گفت: درخصوص فیش های حقوقی 
نتیجه  در  که  بحث شد  اخیر  در جلسه 
این  با  باید  اولاً  است:  متتقد  فراکسیون 
تخلف ها در تمام سطوح برخورد شود چراکه 
فراکسیون  و  دارند  برخورد  مطالبه  مردم 
نیز پیرو همین خواست مردم عمل خواهد 
کرد اما توجه به چند نکته در این خصوص 

ضرورت دارد.
عضو هیات رئیسه مجلس دهم درادامه 
توضیح داد: نکته اول اینکه تمرکز برخورد 
ناشی  حقوق ها،  این  دریافت کنندگان  بر 
چراکه  است،  خطرناک  مغالطه  نوعی  از 
اشخاص و گروه ها به لحاظ نقشی که در این 
تخلف ها ایفا کرده اند، دارای ترتیبی هستند 
و در انتهای این ترتیب، دریافت کنندگان 
قرار دارند و بدون توجه به این ترتیب، قطعاً 

برخوردی منصفانه صورت نخواهد گرفت.
او گفت: این ترتیب عبارت است از یک، 

شناسایی مراجع تصمیم گیر، دو، شناسایی 
مراجعی که این تخلف ها را تجویز کردند، 
سه، شناسایی مراجعی که این تخلف ها را 
تایید کردند و در   نهایت دریافت کنندگان 
این حقوق های نجومی. به هر حال مراجعی 
تخلف هایی  چنین  که  گرفته اند  تصمیم 
صورت گیرد که نقش این مراجع بیش از 
سایرین است و همین طور تجویزکنندگان 
تخلف هایی  مرتکب  نیز  تاییدکنندگان  و 
شده اند که باید با هر چهار گروه به فراخور 
نقشی که در بروز این تخلف ها داشته اند، 

برخورد شود.
تمرکز برخورد روی قوه مجریه در جریان 

فیش های حقوقی منصفانه نیست
در  تهران  مردم  اصلاح طلب  نماینده 
مجلس دهم خاطرنشان کرد: نکته مهم تر 
این است که تمرکز برخورد بر قوه مجریه که 
خود زیر ذره بین دستگاه های نظارتی عدیده 
بوده و هست، منصفانه نیست. به هرحال 

مردم انتظار دارند و فراکسیون امید هم به 
نمایندگی از مردم مطالبه دارد که به    همان 
اندازه که قوه مجریه برای انتشار فیش های 
حقوقی و پرداختی هایی که داشته، تحت 
فشار است، دیگر قوا نیز باید به همین ترتیب 
اطلاعات مربوط به حقوق و دستمز ها را 
انتشار دهند تا معلوم شود که آیا در دیگر 
نهاد ها نیز چنین تخلف هایی غیرقانونی یا 

غیرمتعارف وجود داشته است یا خیر.
وکیلی خاطرنشان کرد: بنابر این دیگر 
قوا، بنیاد ها، ستاد ها و نهاد ها نیز باید اطلاعات 
مربوط به پرداختی ها و دریافتی های خود را 
منتشر کنند تا خدایی ناکرده شائبه سیاسی 
بودن این برخورد ها ایجاد نشود. در عین 
حال فراکسیون آماده است که به جد از 
ابزارهای تحت اختیارش در مجلس برای 
تعقیب و تنبیه متخلفان بهره لازم را ببرد 
و اگر جایی نیاز به تحقیق و تفحص باشد، 
باید در این راستا اقدام شود، اگر نیاز به طرح 

سوال است، از مسئولان سوال شود و حتی 
اگر نیاز به استیضاح احساس شود، باید برای 

استیضاح هم اقدام کنیم.
خط قرمز »فراکسیون امید« 

مردم است
سخنگوی فراکسیون امید خاطرنشان 
کرد: قطعاً برای احقاق حق مردم از تمام 
ابزار ها استفاده خواهیم کرد اما این برخورد 
به هیچ عنوان با رویکرد سیاسی نخواهد 
بود. درواقع خط قرمز فراکسیون امید مردم 
است و هدف ما، صرفاً پیگیری مطالبه های 

مردمی است.
این نماینده اصلاح طلب مردم تهران در 
واکنش به استفاده سیاسی برخی رسانه های 
درخصوص  او  اخیر  اظهارنظر  از  اصولگرا 
احتمال استیضاح وزرا در رابطه با مسئله 
متاسفانه  شد:  یادآور  حقوقی،  فیش های 
شاهد هستیم برخی از دوستان، از حرف 
حق طلبانه ما سوءاستفاده سیاسی می کنند.

جایی  در  کرد:  اعلام  پایان  در  وکیلی 
گفته ام که انتظار تغییر در کابینه تبدیل 
عنوان  به  ما  و  شده  عمومی  مطالبه  به 
دوستداران آقای روحانی از ایشان درخواست 
داریم که به این انتظار توجه کند و تلاش 
ما این است که در این راستا پیش قدم شود 
اما اگر دولت به هر دلیلی برای انجام این 
اقدام عذر داشته باشد، ما به عنوان همراهان 
دولت برای کمک به رئیس جمهور و ایجاد 
تغییر در کابینه می توانیم از ابزار استیضاح 
در جهت تقویت و کارآمدی دولت استفاده 
کنیم که متاسفانه برخی رسانه ها این گفته 
رفتار  این  و  دادند  بازتاب  دیگری  طور  را 

منصفانه نیست.

سخنگوی وزارت کشور:

ماجرای فیش های حقوقی جنگ روانی است

دبیرکل خانه کارگر:

حقوق های نامتعارف نظم اجتماعی را بهم می زند 

عضو هیات رئیسه مجلس دهم:

قوای سه گانه، بنیاد ها و نهاد ها، پرداختی خود را منتشر کنند 

مصطفی جها نبانی



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,846,000یک مثقال طلا

1,118,700یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,980,000سکه بهار آزاد ی

11,000,000سکه امامی

5,540,000نیم سکه

2,950,000ربع  سکه

1,920,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

محمد خوش چهره  پاسخ می دهد 

چگونه تولید ملی بی رمق شد؟
عضو هیات علمی دانشکده اقتصاد دانشگاه تهران خاطرنشان کرد: »ما در حال حاضر 
اگر یک شادابی و سرحالی ضمنی داریم و سطحی از رفاه را می بینیم، به دلیل تزریق پول 
نفت به اقتصاد کشور است.« محمد خوش چهره در گفت وگو با خبرآنلاین اظهار داشت: 
»اقتصاد ایران به مثابه یک بیماری است که اختلالات داخلی دارد و اگر به این اختلالات 
توجه نشود، درمان نخواهد شد.« وی افزود: »ما فقط به علائم بیرونی و عوارض ظاهری اش 
نگاه می کنیم و رنگ  پریدگی بیمار را می بینیم و فکر می کنیم اگر این رنگ پریدگی برطرف 
شود، بیمار خوب خواهد شد. اما این رنگ پریدگی، بازتاب و نتیجه اختلالات درونی است که 
درمان آن، کار یک حکیم و پزشک حاذق و عالم است که ببیند ریشه اختلالات چیست.« 
این کارشناس اقتصادی تصریح کرد: »در رابطه با نقدینگی هزار هزار میلیارد تومانی که در 
کشور وجود دارد، باید بدانید نقدینگی ریشه و دلایل نیست و به عبارتی عارضه نیست؛ اگرچه 
بعدا می تواند در اقتصاد تاثیرگذار باشد.« خوش چهره متذکر شد: »بی رمقی تولید و یا تولید 
ضعیف و رو به فشل به مثابه قلب بیمار است. ما یک اقتصادی با تولید ملی ضعیف داریم و 
این ضعف تولید ملی از نظر حجم، کمیت، کیفیت و حوزه های فعالیت های اقتصاد ملی باید 
مورد بررسی قرار گیرد.« وی ادامه داد: »ما اگر ساختار تولید ملی را اساس قرار دهیم، متوجه 
می شویم شکوفایی، رونق و اقتدار نظام اقتصادی به ظرفیت و ماهیت تولید برمی گردد.« این 
کارشناس اقتصادی عنوان کرد: »اقتصاد کشورهای صنعتی را در نظر بگیرید، بالغ بر ۹8 
درصد از درآمدهایشان، نتیجه مالیات هایی است که از فعالیت های اقتصادی و تولید ملی 
دریافت می شود.« خوش چهره افزود: »البته در این کشورها فشار مالیاتی وجود ندارد. اگرچه 
در برخی حوزه ها مالیات بیشتری دریافت شود، اما به طور عمده از بسط و گسترش فعالیت ها 
مالیات دریافت می شود. یعنی هر چقدر یک اقتصاد گسترش پیدا کند و فعالیت های جدید 
اقتصادی ظهور کند، پیام اول آن، فرصت مالیاتی بیشتر برای دولت خواهد بود.« وی گفت: 
»در حال حاضر آمریکا و کشورهای اروپایی، نزدیک به 50 درصد از تولید ناخالص ملی شان 
به صورت مالیات به دولت برمی گردد. این رقم افسانه ای است و به آن کشور اقتدار می دهد. 
یا در حوزه های زیرساختی، زیربنایی و هزینه های اجتماعی و... نیز همین طور است.« عضو 
هیات علمی دانشکده اقتصاد دانشگاه تهران اظهار داشت: »شما برعکس، اقتصاد ملی ایران 
را که نگاه می کنید، می بینید یک تولید کم رمق و فشل دارد که هر چه هم جلو می رود، 
فشل تر می شود.« خوش چهره متذکر شد: »وقتی تولید ملی بی رمق شود، بیکاری افزایش، 
سطح درآمدها کاهش و گستردگی دامنه فقر و تنگدستی بیشتر می شود. فقر هم به این معنا 
نیست که فقیران شغل ندارند، بلکه با فقرایی مواجه هستیم که شاغل هستند و 8 ساعت 
کار می کنند، اما با درآمد خود نمی توانند هزینه های زندگی شان را پوشش دهند. ما در حال 
حاضر با این عوارض در اقتصاد ایران روبه رو هستیم.« وی افزود: »نکته این جاست که ما برای 
جلوگیری از این عوارض که باعث شده تولید ملی نحیف شود، بعضی مواقع یک شادابی و 
نشاط کاذب با تزریق خون به این بیمار می دهیم.« عضو هیات علمی دانشکده اقتصاد دانشگاه 
تهران خاطرنشان کرد: »ما در حال حاضر اگر یک شادابی و سرحالی ضمنی داریم و سطحی 
از رفاه را می بینیم، به دلیل پمپاژ خون، یعنی نفت است. نفت یک میراث خدادادی است که 

دائما صادر می کنیم.«

قائم مقام وزیر راه و شهرسازی گفت: 117 هزار واحد 
مسکن مهر فاقد متقاضی داریم که اگر مشتری پیدا 

نشود نمی توان کامل کرد.
ساخت   : داشت  اظهار  مهرآبِادی  اصغری  احمد 
واحدهای مسکن مهر بدون معارض در حال اتمام است 

و حدود 50 هزار واحد مسکن مهر معارض دارد.
وی افزود : باید رای دادگاه در این باره صادر شود و 
خارج از اراده ماست و تا رای قطعی صادر نشود کاری 
نمی توان کرد.اصغری مهرآبادی یادآور شد: علاوه بر این 
117 هزار واحد مسکن مهر فاقد متقاضی است و تا 
مشتری پیدا نشود نمی توانیم این واحدها را تمام کنیم. 
واحدهای مسکن مهر با تسهیلات بانکی و آورده مردم 
ساخته می شود.مهرآبادی با تاکید بر اینکه کل شرایط 
مسکن مهر را حذف کرده ایم، گفت: مسکن مهر فاقد 
بودن،  متاهل  از جمله  هیچ شرطی  دیگر  متقاضی 
بدون  ندارد.واحدهای   ... و  مالکیت شخصی  نداشتن 
متقاضی مسکن مهر از 30درصد -پیشرفت فیزیکی- 
تا 70 درصد داریم که پس از واریز آورده مشتریان ؛ 

واحدها به  صورت بلوک، بلوک تکمیل می شود.
90 درصد مسکن مهر شهرهای جدید

 امسال واگذار می شود
معاون وزیر راه و شهرسازی از تحویل بیش از ۹0 
درصد واحدهای مسکن مهر شهرهای جدید تا پایان 
امسال خبر داد.محسن نریمان  گفت : ما باید برای 
موفقیت بیشتر در ساخت نسل نو شهرهای جدید در 
کشور نیز از تجارب گذشته خود در این مسیر استفاده 
کنیم.وی درباره کاربرد تجربه های ساخت شهرهای 
این  نو  نسل  احداث  در  در سال های گذشته  جدید 
شهرها اعلام کرد : در حال حاضر مکان یابی درست 
شهرها یکی از نکات مورد توجه ما در این اقدام است، 
چرا که انتخاب مکانی نامناسب برای برخی از شهرهای 
جدید در گذشته باعث شده تا این شهرها همچنان با 
بی اقبالی از سوی مردم برای زندگی روبه رو شوند؛ این 

تجربه مهمی است که باید در ساخت نسل نو شهرهای 
جدید به آن توجه کنیم.نریمان با بیان اینکه هم اکنون 
مکان یابی مناسبی از سوی کارشناسان برای احداث 
نسل نو شهرهای جدید در برخی از نقاط کشور انجام 
گرفته است، گفت: مشاوران ما ابتدا در این راه شرایط 
مکان مورد نظر برای ساخت شهر جدید را برای جذب 
سریع مردم سنجیدند و پس از مصوبه شورای عالی 

شهرسازی، تأمین خدمات زیر بنایی و رو بنایی را در 
اولویت قرار می دهند.معاون وزیر راه و شهرسازی با تأکید 
بر اینکه در ساخت نسل نو شهرهای جدید باید تأمین 
خدمات زیربنایی و روبنایی را به واگذاری سریع واحدها 
مقدم بشماریم ، گفت : باید ابتدا تلاش کنیم خدمات 
مورد نیاز برای سکونت افراد به ویژه خدمات زیربنایی را 
فراهم کنیم و بعد به فکر اسکان دادن جمعیت باشیم.

مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید دولت محور 
نبودن نسل نو شهرهای جدید را تجربه ای دیگر در این 
مسیر دانست و افزود : ما باید این شهرها را با بخش 
خصوصی و یا مشارکت با آنها بسازیم استفاده از مشاوران 
بین المللی، سرمایه گذاران خارجی و سرمایه های مردمی 
می تواند نقش بسیار مؤثری در این بخش داشته باشد.

وی تأمین آب در این شهرها را از مسائل با اهمیت خواند 

و گفت : از آنجا که تأمین آب از مشکلات مهم کنونی 
ما در شهرهای جدید کشور است پس باید توافق لازم 
برای تأمین آن را با وزارت نیرو پیش ازهر اقدام دیگری 
در ساخت نسل نو شهرهای جدید انجام دهیم.نریمان 
با بیان اینکه در حال حاضر بررسی طرح های توسعه 
شهری با رویکرد جدید یکی از مسائل مورد توجه وزارت 
راه و شهرسازی به شمار می رود ، گفت : هم اکنون 
تیم کارشناسی بزرگ و مشاوران بسیاری در این زمینه 
در حال فعالیت هستند که در نهایت مجموعه مطالعات 
آنها مارا به سمت احداث مناسب نسل نو شهرهای 
جدید در دولت تدبیر و امید هدایت می کند.بر اساس 
قانون برنامه ششم تلاش داریم منطقه بکران در جنوب 
کشور، شهر تیس در کنار چابهار، منطقه تابناک در 
غرب جاسک، شهر کوشک درهرمزگان، شهر پارس 
در عسلویه، سیراف در شرق عسلویه، شهر توسان در 
شمال مازندران، شهر خوارزمی نزدیک تهران ، شهر 
حورا در همدان، شهر شهریار در تبریز و... را در برنامه 
ساخت نسل نو شهرهای جدید وارد کنیم.معاون وزیر 
راه شهر سازی در ادامه از تلاش برای ساخت چهارمین 
شهر جدید در استان اصفهان خبر داد و افزود : بسیاری 
از استان های کشور برای ساخت شهرهای جدید در 
ابراز تمایل کرده اند. مدیرعامل شرکت  منطقه خود 
عمران شهرهای جدید درباره مهم ترین مسئله فعلی 
در این شهرها اظهار کرد: در حال حاضر کمک سایر 
دستگاه های متولی در ساخت شهرهای جدید مهمترین 
مساله در این بخش به شمار می رود ، قطعا همکاری 
مناسب بین دستگاه ها و تأمین اعتبار کافی اصلی ترین 
مسائل در پیشبرد برنامه های این بخش خواهد بود. وی 
در پایان از تحویل بیش از ۹0 درصد واحدهای مسکن 
مهر شهرهای جدید علیرغم تمامی مشکلات موجود تا 
پایان سال جاری در کشور خبر داد و گفت : پرداخت 
بموقع سهم آورده های مردمی نیز در این راه نقش بسیار 

موثری خواهد داشت.

قائم مقام وزیر راه و شهرسازی :

117هزار واحد مسکن مهر فاقد متقاضی است

یکشنبه سیزدهم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4040

پیشروی پلکانی معاملات مسکن حاکی از آن است که 
مسکن دوره خروج از رکود را سپری می کند، اما در این 
شرایط سوالی که مطرح است، اینکه آیا رونق مسکن همراه 

با افزایش قیمت خواهد بود؟
تابستان فرا رسید و تحرک در بازار مسکن بالا رفت؛ اگرچه 
تحرکات حال حاضر بازار، هنوز بازار راکد مسکن را از رکود 
خارج نکرده است. با این وجود، برخی سازندگان مسکن 
معتقدند که در پایان دوره رکود مسکن قرار داریم و با شروع 
رونق در ماه های آینده، نقدینگی مورد نیاز برای پروژه های 

جدید ساختمانی تامین خواهد شد.
به گزارش خبرآنلاین، بررسی بازار مسکن طی سال های 
اخیر نشان می دهد که به دلیل سپری شدن دوره رونق و 
افزایش نسبتا شدید قیمت مسکن در سال های 13۹0 تا 
13۹1 و همچنین به دلیل وقوع شرایط تحریمی در کشور، 
سقوط قیمت نفت، رکود در کل اقتصاد کشور و بالا بودن 
نرخ بهره واقعی در نظام بانکی کشور، بخش مسکن از 
اواسط سال 13۹2 وارد دوره ثبات در قیمت و کاهش تعداد 
معاملات و کاهش تعداد پروانه های ساختمانی و رکود در 

سرمایه گذاری شده است
آمارها نشان می دهد که طی بیش از دو سال منتهی به 
اسفندماه 13۹4، قیمت مسکن در شهر تهران صرف نظر از 
برخی نوسانات فصلی در حدود 4.1 میلیون تومان به ازای 
هر مترمربع بوده و تعداد معاملات ماهانه نیز در این شهر 
طی همین دوره نسبت به سال های 13۹0 و 13۹1، از 
حدود 15 هزار واحد به کمتر از 12 هزار واحد کاهش یافته 
و همچنین تعداد واحد مسکونی در پروانه های ساختمانی 

صادر شده در مناطق شهری کشور نیز از حدود 58 هزار 
واحد در ماه به 38 هزار رسیده است.

با این حال پس از این دوره رکودی، برخی مشاهدات 
میدانی و همچنین شاخص های آماری به خصوص افزایش 
تعداد وام های اعطا شده در بخش مسکن و تعداد معاملات 
صورت گرفته در شهر تهران در طی دو ماه اخیر، نشان 
می دهد که در شرایط فعلی، بازار مسکن دوره خروج از رکود 
را سپری می کند. آمارهای دفتر اقتصاد مسکن حکایت از آن 
دارد که بهار امسال معاملات خرید آپارتمان در پایتخت 4 

درصد نسبت به بهار سال گذشته رشد کرد. 
بر این اساس، فعالان بازار ملک پیش بینی می کنند در سه 
ماهه فصل تابستان بخش مسکن به فاز رونق نسبی وارد 
شود؛ به گونه ای که به نظر می رسد رشد معاملات پس از 
پایان ماه مبارک رمضان سرعت گیرد و رونق نسبی که بعد 

از گذشت سه سال انتظار می رفت، اتفاق افتد. 
اما در این شرایط، سوالی که مطرح می شود، این است 
که آیا رونق مسکن همراه با افزایش قیمت مسکن خواهد 
بود؟ پیمان قربانی، معاون اقتصادی بانک مرکزی در این 
خصوص چنین نظر داده است: »شرایط فعلی بازار مسکن ما 
به گونه ای است که میان عرضه و تقاضا تعادل مطلوب و به 

میزان کافی عرضه وجود دارد.« 
به اعتقاد وی، »امسال علائمی از رونق ملایم غیرتورمی 
در بازار مسکن مشاهد می شود که می تواند بسیاری از 

فعالیت های وابسته را به حرکت وا دارد.«
وی متذکر می شود: »کاهش نرخ سود سپرده و تسهیلات 
زمینه را برای تسهیل دوره رونق فراهم می کند، اما دچار 

تلاطم یا افزایش و جهش قیمت نخواهیم شد؛ همان گونه 
که کاهش نرخ سود از 20 به 18 درصد تاثیر زیادی نداشته 

است.«
علی چگینی، مدیرکل دفتر اقتصاد و برنامه ریزی مسکن 
نیز معتقد است که »به دلیل وجود قابل توجه واحدهای 
مسکونی تکمیل شده و خالی در کشور به خصوص در 
کلانشهرها، به نظر نمی رسد افزایش قیمت در بازار مسکن 
در سال جاری و به خصوص در فصل تابستان چشمگیر 

باشد.« 
به گفته وی، »میزان تغییر در پارامترهای بازار مسکن 
در تابستان و ادامه سال جاری، تا حدود زیادی به شرایط 
متغیرهای اقتصاد کلان و فضای سیاسی کشور وابسته 
است. از جمله مهم ترین متغیرهایی که می تواند باعث 
تشدید تغییرات در بازار مسکن شود، میزان تاثیرپذیری 
اقتصاد کشور از شرایط ایجاد شده در پسابرجام و نحوه 
استفاده از این شرایط، قیمت نفت و از همه مهم تر میزان 

کاهش نرخ سود بانکی است.«
در این میان، مشاوران املاک نیز روی رونق غیرتورمی 
معاملات مسکن تاکید دارند و به گفته آنها، در بازار فعلی 
فروشنده  ای برنده است که اصطلاحا ملک خود را به قیمت 

بفروشد.
مطابق با آمار، در بهار امسال فاصله بین نرخ تورم و نرخ 
رشد قیمت مسکن به کمترین حد طی 2.5 سال گذشته 
رسید. نیمه بهار نرخ تورم نقطه به نقطه )7.3 درصد( حدود 
3 واحد درصد بیش از نرخ رشد نقطه قیمت مسکن)4 

درصد در نیمه بهار( بود.

 »بیژن بیدآباد« تحلیلگر مسایل اقتصادی با اشاره به کاهش نرخ سود بانکی آن را 
تصمیمی درست ارزیابی کرد که پس از چهار دهه در کشور به اجرا درآمد. وی در این 
گفت وگو به تشریح پیامدهای مثبت کاهش نرخ بهره بانکی در بخش سپرده و تسهیلات 

پرداخت. 
نرخ سود بانکی 18 درصد، از یکم تیرماه به 15 درصد کاهش یافت. این دومین باری 
بود که بانک مرکزی سیاست کاهش نرخ سود بانکی را اجرا کرد که البته این بار سیاست 
کاهش نرخ سود بانکی با استقبال بانک ها، به ویژه بانک های خصوصی روبه رو شد. از 
آنجایی که نرخ سود بانکی باید متناسب با نرخ تورم حرکت کند و هم اکنون تورم در 
کشورمان تک رقمی شده، هنوز فاصله بین نرخ تورم و نرخ بهره بانکی وجود دارد. سیاست 
دولت یازدهم نیز در همین راستا، نزدیک کردن این 2 شاخص اقتصادی به یکدیگر است.

گروه پژوهش و تحلیل خبری ایرنا به منظور شناخت پیامدهای کاهش نرخ سود بانکی 
در اقتصاد کشور و دلایل استقبال بانک ها از این سیاست با بیدآباد تحلیلگر اقتصادی گفت 
وگو کرد.وی بر این باور است که بالابودن نرخ سود بانکی برای اقتصاد ایران بحران ساز 
خواهد بود و باید نرخ سود بانکی هم در بخش تسهیلات و هم در بخش سپرده کاهش 
یابد تا با افزایش سرمایه گذاری ها، تولید و اشتغالزایی نیز رشد کند.به گفته بیدآباد، هدف  
بانک مرکزی از کاهش نرخ  های بهره و تورم و تلاش برای تک رقمی شدن این شاخص  
ها، سیاست درستی است که بعد از چهار دهه در کشور به اجرا درآمده است. از دید این 
تحلیلگر، تفاوت بین نرخ بهره بانک ها و نرخ بهره سپرده باعث نگرانی مدیریت بانک ها شده 
است. از همین رو، بانک های داوطلب برای پوشش این کاهش زیان در آینده، در تلاش اند 

تا میزان نرخ سود سپرده های خود را کاهش دهند. 
در ادامه متن کامل مصاحبه با بیدآباد را می خوانیم:

تاثیر کاهش نرخ سود بانکی بر اقتصاد کشورمان چه خواهد بود؟ 
 در چند سال اخیر فشار بخش تجارت باعث شد تا نرخ تورم افزایش یابد. این مساله، 
آسیب های بسیار زیادی به اقتصاد کشور رساند و اکنون نیز هدف  بانک مرکزی از کاهش 
نرخ  های بهره و تورم و تلاش برای تک رقمی شدن نرخ این شاخص  ها، تصمیم درستی 

است که پس از چهار دهه در کشور اجرا شده است.
به طور حتم، بالا بودن نرخ سود بانکی برای اقتصاد ایران بحران ساز است. برای پایدار 
ماندن روند نزولی نرخ تورم، باید نرخ سود بانکی هم در بخش تسهیلات و هم در بخش 
سپرده ها کاهش یابد و جهت  گیری نرخ  های بهره و تورم باید به سمت نرخ  های تک 
رقمی باشد. با کاهش نرخ سود بانکی اولویت سرمایه داران برای سرمایه گذاری تغییر می 
کند و سرمایه ها را می توان با سیاست های تشویقی به سمت بازارهای تولیدی هدایت 
کرد. با افزایش تولید، اشتغالزایی رشد می یابد و در مجموع نرخ رشد اقتصادی کشورمان 

بالا می رود. 
به نظر شما علت استقبال بانک ها به ویژه بانک های خصوصی از کاهش نرخ 

سود بانکی چه بود؟ 
آنچه که از سیاست های دولت، بانک مرکزی و همه فعالان اقتصادی آشکار شده این 
است که دولت در تلاش است تا نرخ های بهره و تورم را تک رقمی کند. پایین آمدن نرخ 

سود بانکی در بخش تسهیلات و وام در آینده محرز می شود. بر اساس سیاست هایی که 
بانک مرکزی اعلام کرده باید منتظر باشیم که امسال یا سال آینده به طور رسمی نرخ های 

سود بانکی به طور محسوس کاهش یابد.
این موضوع از نظر مدیریت بانک ها به عنوان یک اعلام خطر در کاهش سودی است که 
ناشی از تفاوت بین نرخ بهره بانک ها و نرخ بهره سپرده است. در نتیجه بانک های داوطلب 
برای پوشش این کاهش زیان در آینده، در تلاش اند تا میزان نرخ سود سپرده های خود 

را کاهش دهند. 
برخی می گویند با کاهش نرخ سود سپرده ها، سرمایه های بانکی به بازار 
مسکن هدایت خواهد شد. در این میان ممکن است این حجم از سرمایه و 
افزایش تقاضا در بازار مسکن منجر به سفته بازی و افزایش قیمت ها شود. نظر 

شما در این باره چیست؟ 
در ابتدا باید گفت بازار مسکن ظرفیت افزایش قیمت را ندارد و همچنین وقتی این حجم 
از سرمایه وارد بازار مسکن شود به طور قطع بخشی از آن وارد بخش تولید می شود و چرح 
تولید این صنعت هم راه می افتد. افزایش سرمایه گذاری در بازار مسکن منجر به افزایش 
تولید و افزایش عرضه می شود و در این صورت به تقاضای موجود در بازار هم پاسخ داده 
می شود. زمانی که عرضه برای تقاضا وجود داشته باشد، شاهد افزایش قیمت ها در بازار 
نخواهیم بود. البته آنچه که از گزارش های وزارت راه و شهرسازی می توان دریافت این است 
که اکنون بازار مسکن با انباشت عرضه هم مواجه است و طی رکود چند سال اخیر واحدهای 
تولید شده قابل توجهی به فروش نرفته است، بنابراین، این استدلال و تحلیل هم نمی تواند 
یک استدلال منطقی از پیامدهای منفی کاهش نرخ سود بانکی باشد. بر عکسِ این تحلیل 
که مطرح کردید، معتقدم خروج سرمایه از بانک ها و هدایت آن به سمت بازارهای تولیدی 
مانند مسکن می تواند به نفع بازار باشد و تولید را افزایش دهد و در نهایت گردش مالی در 
این صنعت و میزان اشتغالزایی بالا می رود. برخی کارشناسان بر این باورند که با توجه به 
وجود کسری منابع در بانک ها، با کاهش نرخ سود سپرده ها و خروج سرمایه ها، برخی 
بانک ها در برگرداندن سپرده های مردم دچار مشکل می شوند و همین امر منجر به خلق 
پول خواهد شد، به نظر شما آیا امکان وجود دارد؟ این یک تحلیل درست و کامل نیست 
چرا که این سرمایه ها در صورت خروج از بانک ها وارد هر بازار دیگری که شود، باز هم باید 
وارد شبکه بانکی شود. برای مثال اگر سرمایه ای به قصد خرید مسکن از بانک ها خارج شود 
باز هم این نقدینگی وارد شبکه بانکی خواهد شد که البته این بار به حساب شخص دیگری 
منتقل می شود. در واقع نقدینگی از شبکه بانکی خارج نمی شود بلکه در حساب افراد جابه 

جا خواهد شد. در این صورت بانک ها با کسری منابع هم مواجه نخواهند شد. 
 در بازار ارز و طلا و بازارهای غیر مولد هم همین اتفاق می افتد؟  

 به طور قطع سیاست کاهش نرخ سود بانکی منجر به خلق پول نمی شود و در سایر 
بازارها هم همین روال خواهد بود. شما فرض کنید که اگر یک معامله برای خرید ارز یا طلا 
انجام شود، مبلغ این معامله از طرف خریدار به حساب طرف فروشنده واریز خواهد شد و 
این نقدینگی دوباره به شبکه بانکی برمی گردد بنابراین در واقع سرمایه در بانک ها همچنان 

حفظ می شود و این به گردش مالی بازارها هم کمک می کند. 

پیش بینی تابستانی بازار مسکن

آیا رونق مسکن همراه با افزایش قیمت خواهد بود؟

 یک تحلیلگر اقتصادی تشریح کرد: 

پیامدهای مثبت کاهش نرخ بهره بانکی در بخش سپرده و تسهیلات پرداخت

معاون وزیر اقتصاد: 

فرصت اوج گیری بورس انرژی فراهم است 
معاون اقتصادی وزیر امور اقتصادی و دارایی می گوید، فرصت خوبی برای اوج گرفتن 
بورس انرژی فراهم شده است و رشد آن به بهره مندی مردم از فرصت های خوب سرمایه 

گذاری در زمینه انرژی منجر می شود. 
»شاپور محمدی« افزود: ایران از غنی ترین منابع انرژی جهان برخوردار است و بر این 

اساس، لازم است برای این ثروت ملی بورسی قوی و فعال داشته باشیم.
محمدی ادامه داد: هرچند تاکنون فعالیت های زیادی در این زمینه انجام شده اما باید 

همه دستگاه ها و فعالان اقتصادی کمک کنند تا این بورس تقویت شود. 
وی گفت: باید به معامله های برق داخلی و صادراتی جدی تر نگاه شود و کشف قیمت 
صحیح در مورد آن صورت بگیرد. محمدی یادآوری کرد: این بورس به تخصیص زمانی 

انرژی می انجامد و همچنین تخصیص مکانی بهتری را به لحاظ ریالی ایجاد می کند. 
قراردادهای آتی آن نیز کمک می کند مدیریت بهتری را درباره زمان اعمال کنیم. وی 
تاکید کرد قیمت ثروت های کشور باید در خود کشور تعیین شود و گفت: باید به مرحله 

ای برسیم که نفت و گاز نیز در بورس انرژی معامله شود.
 مدیرعامل پیشین بورس انرژی ابراز امیدواری کرد سازمان بورس، وزارتخانه های نفت 
و نیرو و سایر وزارتخانه ها کمک کنند همه شکل های انرژی کشور مانند برق، نفت، 
زغال سنگ و فرآورده های نفتی به صورتی بهتر تخصیص یابند و قابل معامله و سرمایه 

گذاری شوند. 
وی گفت: تسهیل فروش نفت و گاز بسیار مهم است و می تواند سبب شود کشورهای 
دیگر نیز به ایران آمده و به انجام معامله بپردازند. به گزارش ایرنا، پس از موافقت شورای 
عالی بورس و اوراق بهادار، بورس انرژی به عنوان چهارمین بورس کشور در چهار بخش 
اوراق سلف برق، اوراق قرارداد محور کالاهای انرژی مانند زغال سنگ، نفت و انرژی های 
سبز مانند انرژی های خورشیدی، در برنامه کاری سال 13۹0 بازار سرمایه ایران قرار 
گرفت. قرار است در مرحله نخست، برق به صورت سلف موازی معامله شود و سپس، 
بازار مشتقه شامل قرارداد آتی، قرارداد اختیار خرید و معاملات در عرصه بین المللی فعال 
می شود. شرکت بورس انرژی، سازمان بورس و اوراق بهادار، شرکت مدیریت فناوری، 
شرکت سپرده گذاری مرکزی، شرکت های کارگزاری، شرکت مدیریت شبکه، شرکت 
توانیر، مصرف کنندگان برق و تولیدکنندگان برق، بازیگران بورس انرژی در بخش معاملات 

برق محسوب می شوند. 

سهم مالیات از درآمدهای بودجه 70 درصد فراتر رفت

درآمدهای مالیاتی در یک دهه گذشته 
چقدر بود؟ 

سهم مالیات از درآمدهای دولت به بیش از 70 درصد رسید. 
 به گزارش خبرآنلاین، بررسی ها نشان می دهد هر چند سهم مالیات ها در درآمدهای 
دولتی از 72.۶ درصد در سال 13۹3 به 70.5 درصد در سال گذشته کاهش یافته است 
اما همچنان سهم مالیات ها از تامین درآمدهای کشور در این دوره زمانی نسبت به یك دهه 
گذشته قابل قبول بوده است . دولت یازدهم افزایش سهم مالیات ها از درآمدهای دولت را 

در دستور کار قرار داده است . 
بر این اساس افزایش سهم مالیات در تامین درآمدی از ابتدای دولت یازدهم نسبت به 
دوران تصدی دولت پیشین رو به افزایش گذاشت و از محدوده ۶0 درصدی به کانال هفتاد 

درصدی ورود پیدا کرد .  
هر چند سهم مالیات ها در سال های اخیر افزایشی اندك را تجربه کرده است اما بررسی 
ها نشان می دهد هنوز بیش از 40 درصد تولید ناخالص داخلی ایران مالیات نمی پردازد 
. دولت افزایش درآمدهای مالیاتی را در سال جاری و سال ای آینده با توجه به فراگیرتر 
شدن پرداخت مالیات مورد پیش بینی قرار داده است و تلاش دارد بدون افزایش پایه های 

مالیاتی بتواند درآمد خود را در این حوزه با افزایش روبرو نماید .
 افزایش سهم مالیات ها به کاهش درآمدهای نفتی ایران نیز باز می گردد چرا که در پی 
کاهش قیمت نفت در سال های اخیر از یك سو و سخت تر شدن شرایط فروش نفت برای 
ایران از سوی دیگر درآمدهای نفتی ایران تحلیل رفت . ایران یکی از وابسته ترین اقتصاد ها 

به نفت را در سال های گذشته دارا بوده است . 
گزارش های ارائه شده از سوی سازمان امور مالیاتی نشان می دهد بهترین مودیان مالیاتی 
در کشور را حقوق بگیرانی تشکیل می دهند که اتفاقا آسیب پذیرترین بخش جامعه از این 

منظر محسوب می شوند . 
در دولت پیشین کمترین سهم مالیات در تامین درآمدهای دولت به سال 1387 و 
بیشترین سهم به سال 13۹1 باز می گردد .در  این سال ها سهم مالیات ها از تامین 

درآمدهای دولت معادل با ۶3.2 و ۶۹.5 درصد بود .   

با صدور ابلاغیه ای وزیر اقتصاد:

پرداخت تسهیلات به مدیران و کارکنان 
برخی سازمان ها ممنوع شد 

وزیر اقتصاد با صدور ابلاغیه ای پرداخت تسهیلات به مدیران و کارکنان برخی سازمان ها 
را ممنوع کرد. 

به گزارش مهر، علی طیب نیا پرداخت تسهیلات به مدیران و کارکنان برخی سازمان ها و 
شرکت های دولتی در راستای رعایت ضوابط اجرایی قانون بودجه سال 13۹5 کل کشور 

را غیر مجاز اعلام کرد.
بر اساس ابلاغیه »علی طیب نیا« به سازمان ها و شرکت های یادشده، اعطای هر گونه 
تسهیلات رفاهی به مدیران و کارکنان این دستگاه های دولتی پس از تاریخ ابلاغ ضوابط 

اجرایی بودجه سال ۹5 غیر مجاز و مقررات قبلی در این زمینه فاقد اعتبار است.
همچنین، خرید هرگونه خودرو سواری داخلی و خارجی، به کارگیری نیروی انسانی 
جدید، پرداخت پاداش، احداث، خرید یا اجاره ساختمان های جدید اداری به ترتیب 
موضوع مواد 24، ۹، 11 و 2۹ قانون بودجه ۹5 از دیگر مواردی هستند که بر اساس ابلاغ 

جدید وزیر امور اقتصادی و دارائی غیرمجاز اعلام شده اند.
دستگاه های یاد شده همچنین موظفند برای برقراری حقوق و فوق العاده شغل مدیران و 
کارکنان موضوع ماده 31 قانون بودجه سال 13۹5- مصوبه شورای حقوق و دستمزد را اخذ 
کنند. سازمان های خصوصی سازی، حسابرسی و فروش املاک تملیکی، شرکت سهامی 
چاپخانه دولتی ایران، شرکت سرمایه گذاری های خارجی ایران و بانک های سپه، صنعت 
و معدن، کشاورزی، مسکن، توسعه صادرات ایران، رفاه کارگران، توسعه تعاون و پست بانک 
و نیز بیمه مرکزی ایران و شرکت سهامی بیمه ایران مشمول رعایت ابلاغیه جدید وزیر 

امور اقتصادی و دارایی هستند.



ورزشی یکشنبه سیزدهم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 444040

 آخرین ماموریت منصوریان در بازار تابستانی

استقلال با حاج صفی رویایی می شود
تمدید قرارداد هافبک ملی پوش استقلال باعث شد تا این باشگاه از دید بسیاری از اهالی 

فوتبال نمره قبولی در بازار نقل و انتقالات تابستانی دریافت کند.
 امید ابراهیمی همان طور که پیش بینی می شد قراردادش را برای یک فصل دیگر با 
استقلال تمدید کرد تا یکی از بزرگ ترین دغدغه های کادر فنی و طرفداران از بین برود. 
بازیکنی که در دو فصل گذشته یکی از ستون های اصلی میانه میدان استقلال بود حالا 
باز هم در جمع آبی پوشان باقی خواهد ماند تا تمام نگرانی های منصوریان در میانه میدان 

از بین برود.
در شرایطی که عملکرد استقلال در نقل و انتقالات واقعا خوب بود و این تیم توانست نقاط 
ضعفش را با خریدهای جالب توجه پوشش دهد اما سورپرایزهای منصوریان برای طرفداران 
به همین جا ختم نشد و این مربی جوان به دنبال بستن تیمی رویایی تر برای لیگ شانزدهم 
است. آخرین ماموریتی که این مربی برای خود ترسیم کرده اضافه کردن احسان حاج صفی 
دیگر ملی پوش سرشناس فوتبال ایران به جمع شاگردانش است و در این راه تلاش های او 

و مسئولان باشگاه واقعا جالب توجه است.
حاج صفی که بعد از جدایی از تیم فرانکفورتی مشخص نیست برنامه اش برای فصل آتی 
چیست این روزها به سوژه اصلی اردوی دو تیم سپاهان و استقلال تبدیل شده است از 
همین رو همه درانتظار تصمیم این بازیکن هستند، تصمیمی که منصوریان امیدوار است به 
سود او و تیمش تمام شود تا استقلال لیگ شانزدهم رویایی تر از همیشه شود. در صورتی 
که حاج صفی آبی پوش شود می توان استقلال این فصل را با تیم امیر قلعه نویی در لیگ 
دوازدهم مقایسه کرد که قهرمان لیگ برتر شد و به جمع چهار تیم برتر لیگ قهرمانان رسید.

اظهار نظر کرانچار در مورد خرید ایرانی دینامو

کریمی را به توصیه استیماچ جذب کردیم
مراحل نهایی پیوستن پدیده سپاهان به باشگاه مطرح کرواسی انجام شد تا بعد از این 

خرید جالب توجه سرمربی این تیم به تمجید از ستاره ایرانی اش بپردازد.
علی کریمی هافبک 22 ساله با جدایی از سپاهان به بهترین تیم فوتبال در لیگ کرواسی 
پیوست و راهی دیناموزاگرب شد تا شاگرد زلاتکو کرانچار، سرمربی سابق این تیم اصفهانی، 
شود.  کرانچاردر اولین اظهار نظر خود در خصوص جذب این بازیکن گفت: »کریمی را به 
خوبی می شناسم. او کیفیت بالایی دارد و مطمئن هستم حضور او باعث خواهد شد تا تیم 
از نظر کیفی در شرایط خیلی خوبی قرار بگیرد. دوست دارم او در اینجا پیشرفت کند و به 
بازیکن بزرگی تبدیل شود. با بازیکنانی چون کریمی اهداف بزرگی داریم و دوست داریم به 
آن برسیم«. سرمربی کروات که خود زمینه ورود این هافبک توانمند از امیدهای سپاهان 
به جمع بزرگسالان را فراهم کرد در ادامه به نکته جالبی اشاره و تصریح کرد:» استیماچ 
سرمربی سابق سپاهان به ما پیشنهاد داد تا این بازیکن را به خدمت بگیریم. وقتی استیماچ 
درباره کریمی با من صحبت کرد به خوبی او را به یاد آوردم. استیماچ به من گفت کریمی 
بازیکنی سرعتی و قدرتی است و به خوبی فوتبال را می فهمد و قدرت بازی خوانی بالایی 
دارد.من هم قبول کردم و حالا او اینجا پیش ماست«. علی کریمی با پیوستن به دیناموزاگرب 
به اولین بازیکن ایرانی تاریخ تبدیل شد که سابقه بازی در لیگ کرواسی برای تیم پرافتخار 
دیناموزاگرب را پیدا کرد، تیمی که نماینده اول کروات ها در لیگ قهرمانان اروپا خواهد بود 
و در این چند دهه بازیکنان بزرگی را به فوتبال اروپا و باشگاه های معتبر معرفی کرده است.

واکنش خلیل زاده به پیشنهاد پرسپولیس

از برانکو بابت لطفش ممنونم
مدافع تیم سپاهان اعلام کرد علاقه ای به صحبت کردن درباره پیشنهاد پرسپولیس ندارد.

شجاع خلیل زاده روز گذشته در صحبتی مدعی شد در آینده با سروش رفیعی همبازی 
می شود تا خیلی ها تصور کنند منظور او حضور در پرسپولیس بوده است.

خلیل زاده که تا نیم فصل با سپاهان قرارداد دارد، این روزها با پیشنهاد دوباره پرسپولیسی ها 
نیز مواجه شده و مطرح شدن چنین موضوعاتی در فضای موجود بحث سرخپوش شدن 
او را بیشتر داغ می کند. خلیل زاده درباره این مسائل می گوید:  من علاقه ای به صحبت 
کردن در این باره ندارم. من حرف هایم را درباره پرسپولیس قبلا زدم و از برانکو بابت لطفش 
تشکر کردم. به تنها چیزی که در حال حاضر فکر می کنم تیم سپاهان است و اینکه بتوانم 
بازیکن موثری برای این تیم باشم. او می افزاید: شرایطم در سپاهان خوب است. تمریناتم 
را دنبال می کنم. خوشبختانه تیم خوبی هم بسته شده و امیدوارم بتوانیم موفق باشیم. از 
سوی دیگر عبدالله ویسی نیز مربی بزرگ و دوست داشتنی است. آرزو می کنم موفق باشد.

مسلمان : 

طارمی نباید مورد بی مهری قرار گیرد
محسن مسلمان به دفاع از هم تیمی سابق خود پرداخت و اعلام کرد نباید طارمی را بابت 

تصمیمی که گرفته سرزنش کرد.
محسن مسلمان که دوست نزدیک مهدی طارمی محسوب می شود نسبت به هجمه هایی 
که این روزها علیه هم تیمی سابق صورت می گیرد واکنش نشان داد و اعلام کرد با توجه به 
اینکه طارمی فصل گذشته لحظات شیرینی برای هواداران این تیم ساخته نباید او را مورد 
بی مهری قرار داد و اینگونه سرزنش کرد.مسلمان در این باره گفته: سالی که گذشت ما با 
عشقی به اسم پرسپولیس زندگی کردیم. همه بچه ها عاشقانه برای آن جنگیدند و زحمت 
کشیدند تا دل هواداران که برای ما سنگ تمام گذاشته بودند را شاد کنند. مهدی هم از این 
مساله مستثنی نبود و تمام وجودش را برای تیم گذاشت.من در ادامه صحبت های با انتقاد 
از روندی که هواداران این تیم برای انتقاد از طارمی در نظر گرفته اند گفت: من کاری ندارم 
که اتفاقات اخیر چقدر درست بوده یا غلط ولی این را می دانم که کسی که این همه دل 
هواداران را شاد کرده نباید یک شب با تصمیمی که شیاد خودش هم زیاد در آن دخیل 

نبوده مورد هجوم بی مهری قرار گیرد.

دینامو و لوکوموتیو حریفان پرسپولیس در کیف
پرسپولیسی ها که از روی گذشته در اردوی آماده سازی اوکراین حاضر شده اند، چهار 

دیدار دوستانه در این کشور برنامه ریزی کرده اند.
برانکو ایوانکوویچ برنامه فشرده ای از نظر بدنسازی و آمادگی شاگردانش در نظر گرفته 
است و علاوه بر برگزاری تمرینات در دو نوبت چهار دیدار دوستانه نیز در کمپ کیف پیش 
رو خواهند داشت.پرسپولیسی ها در اولین دیدار دوستانه خود روز 15 تیرماه به مصاف 
لوکوموتیو خواهند رفت و روز 18 تیرماه برابر آبولان صف آرایی می کنند. این تیم روز 1۹ 
تیرماه نیز به مصاف تیم جوانان لوکوموتیو قرار می گیرد و در آخرین دیدار خود نیز به مصاف 
دیناموزاگرب می رود که هنوز زمان آن مشخص نشده است.برانکو ایوانکوویچ در روزهایی 
که پرسپولیس دیدار تدارکاتی در نظر گرفته، تمرین نوبت صبح را نیز برای شاگردانش پیش 

بینی کرده تا آنها کاملا تحت فشار قرار گیرند.

خبر خوب برای آبی ها؛

شهباززاده در آستانه بازگشت قرار گرفت
مهاجم استقلال در نشستی با مسولان باشگاه شرکت خواهد کرد.

 سجاد شهباززاده که این روزها برای مذاکره با تیم آلانیا اسپور در ترکیه به سر می برد فردا 
بعد از بازگشت به تهران در جلسه مسئولان استقلال شرکت می کند.

 با توجه به اینکه هیچ بند اضافه ای در قرارداد این بازیکن وجود ندارد و شهباززاده برای 
جدایی نیازمند رضایتنامه از مسئولان استقلال است ظاهرا  انتقال وی به تیم ترکیه ای 
منتفی شد.بر این اساس شهباززاده برای حضور دوباره در استقلال و توافق مالی امروز 

نشستی با مسولان استقلال برگزار می کند.

حقیقی دوشنبه در تست های پزشکی ماریتیمو
علیرضا حقیقی، دروازه بان تیم ملی ایران روز دوشنبه در تست های پزشکی تیم ماریتیمو 

شرکت می کند.
دور جدید تمرینات تیم ماریتیمو پس از یک وقفه طولانی مدت از روز دوشنبه با حضور 
پائولو سزار سرمربی جدید برزیلی آغاز می شود.تیم ماریتیمو تا قبل از شروع فصل جدید 
لیگ برتر پرتغال 10 بازی تدارکاتی برگزار می شود و در تورنمنت سه روزه لاس پالماس 

اسپانیا نیز شرکت خواهد کرد.

بازیکن آرژانتینی در راه هم تیمی شدن با 
طارمی و رضاییان

هافبک فصل گذشته تیم قاسم پاشا با تیم ریزه اسپور ترکیه به توافق رسید.
 تیم فوتبال ریزه اسپور ترکیه فعالیت های پایانی خود را در بازار نقل و انتقالات انجام 
می دهد.  آنها بعد از جذب رامین رضاییان، مهدی طارمی و چند بازیکن دیگر حالا با هافبک 

30 ساله و آرژانتینی تیم قاسم پاشا یعنی اسکار اسکاریونه به توافق رسیده اند.

الان نمی توانیم مقابل این دو تیم ایستادگی کنیم

محصص: ایران، برتر از شیلی و ایسلند نیست!
کارشناس فوتبال ایران درباره یک مقایسه اشتباه در فوتبال ایران توضیحاتی را ارائه کرد.

 بعد از قهرمانی شیلی در کوپاآمریکا و برتری ایسلند مقابل انگلیس در یورو 201۶ برخی 
رسانه ها خبرهایی مبنی بر برتری تیم ملی فوتبال ایران در گذشته مقابل شیلی و ایسلند 

و برتری تیم تحت هدایت کی روش بر این تیم دو تیم انتشار دادند.
مرتضی محصص، کارشناس فوتبال ایران در واکنش به این مقایسه می گوید: گاهی 
درباره فوتبال و سایر حوزه ها حرف هایی زده می شود که غیرقابل باور یا غیرمعقول است. 
این روزها می شنوم که می گویند تیم ملی ایران، ایسلندی که شگفتی ساز یورو 201۶ 
شده و یا شیلی قهرمان کوپا آمریکا را شکست داده، پس از آنها قدرتمندتر است. هیچگاه 
کسانی که فوتبال را درک می کنند، تیم های مختلف را با هم مقایسه نمی کنند. راجع به 
دو تیم ایسلند و شیلی نظراتی وجود دارد که باید با نگاهی عمیق به نوع بازی آنها درباره 

عملکردشان موضوعاتی را مطرح کرد.
او ادامه می دهد: ما شیلی را با سرمربیگری کی روش شکست دادیم اما این که اکنون 
بتوانیم این کار را انجام دهیم قطعا غیرممکن است. تیم شیلی نسبت به یکسال قبل خیلی 
تغییر کرده است. این شیلی با شیلی که ما شکست دادیم فرق دارد و قطعا اگر امروز در 
مقابل آنها قرار بگیریم ما را شکست می دهند. ایسلند هم به همین منوال، اگر اکنون مقابل 

تیمی مانند ایسلند قرار بگیریم قطعا کار سختی خواهیم داشت.
محصص در پایان می افزاید: این نوع مقایسه ها غیرحرفه ای است و هیچ جای دنیا تیم ها 
را به این شکل که ما با هم مقایسه می کنیم، نمی کنند. البته باید به این موضوع نیز اذعان 
داشته باشیم که تیم کی روش پتانسیل بالایی دارد و مهم تر از آن نیز این است که کی روش 

اعتماد به نفس ویژه ای را به بازیکنان ایران منتقل کرده است.

AFC کفاشیان را تأیید صلاحیت کرد
کنفدراسیون فوتبال آسیا، نایب رئیس فدراسیون فوتبال ایران را برای حضور در انتخابات 

هیأت رئیسه فدراسیون جهانی فوتبال )شورای فیفا( تأیید صلاحیت کرد.
 کنفدراسیون فوتبال آسیا، علی کفاشیان، نایب رئیس فدراسیون فوتبال ایران و نایب 
رئیس AFC را برای حضور در انتخابات هیأت رئیسه فدراسیون جهانی فوتبال )شورای 

فیفا( تأیید صلاحیت کرد.
انتخابات فدراسیون جهانی فیفا قرار است 27 سپتامبر امسال برگزار شود. این در حالی 
است که از کنفدراسیون فوتبال آسیا 8 نامزد مرد و زن برای کسب 3 کرسی فیفا از قاره 

آسیا با هم به رقابت خواهند پرداخت.
بر همین اساس 5 نامزد مرد به نام های ژانگ ژیان از چین، علی کفاشیان از ایران، مونگ 
گیو چونگ از کره جنوبی، سعود عزیز المهندی از قطر و زین الدین نورالدین از سنگاپور 5 
نامزد مرد و مویا دور از استرالیا، مظفر اختر از بنگلادش و هان یون جیونگ از کره شمالی 
3 نامزد زن هستند که در انتخابات پیش روی فیفا برای رسیدن به کرسی هیأت اجرایی 

فیفا که به شورای فیفا تغییر نام داده است، شرکت خواهند کرد.
بنابراین علی کفاشیان، نایب رئیس فدراسیون فوتبال ایران و AFC برای رسیدن به 
کرسی فیفا 4 رقیب مرد را پیش روی خود می بیند ضمن اینکه از بین 3 نامزد زن نیز یک 
نفر راهی فیفا خواهد شد. البته قبل از انتخابات فیفا، این 8 نفر در انتخابات کنفدراسیون 
فوتبال آسیا که طی روزهای 3 و 4 آبان ماه امسال در شهر گوای هند برگزار می شود با 
یکدیگر به رقابت می پردازند تا 3 نفر نهایی از کنفدراسیون فوتبال آسیا برای حضور در 

انتخابات فیفا مشخص شوند.

منصوریان: 

رحمتی و حیدری دست راست من هستند
سرمربی تیم فوتبال استقلال گفت: سید مهدی رحمتی و خسرو حیدری به خاطر 

تجارب بالایی که دارند، دست راست من در استقلال هستند.
علیرضا منصوریان در جریان مراسم استقلالی ها با اسپانسر این باشگاه گفت: جا دارد از 
مسئولان نقل و انتقالات استقلال که چنین تیم خوبی را جمع کردند تشکر کنم. ما قطعا 
سال سختی را پیش روی داریم ولی در عین حال بازیکنان بزرگی هم در کنار ما هستند. 
مهدی رحمتی و خسرو حیدری به دلیل تجارب بالا و تعداد بازی های ملی خود نقش 
دست راست من را در استقلال دارند. وی  افزود:  بازیکنان استقلال هم تلاش می کنند تا 
به بهترین نحو شان آنها را حفظ کنند و با یک رابطه دو طرفه هردو طرف رشد کنند. من 
به این دوستان هم عرض می کنم که ان شاءالله نه تنها در هفته پایانی لیگ بلکه درفینال 

جام حذفی هم مدیران این بانک را دعوت خواهیم کرد.

نوراللهی برای نیمکت نشینی مهیا نمی شود
هر چقدر برانکو برای پست های دیگر خود با دغدغه کمتری مواجه است، ترافیک در 

خط میانی او را دچار سردرگمی جالب توجهی کرده است.
 احمد نوراللهی ستاره جوانی که فصل گذشته نیز عملکرد قابل قبولی در ترکیب این تیم 
داشت و اکنون با توجه به ترافیک در خط میانی به چالش بزرگی برای پرسپولیس تبدیل 
شده است. نوراللهی که در فصل گذشته در چهار پست هافبک دفاعی، وینگر چپ و راست 
و مهاجم برای این تیم به میدان رفت اکنون خود را برای فصل هیجان انگیز شانزدهم آماده 
می کند. باید دید او در پلان برانکو می تواند جایگاه ثابتی برای خود به دست بیاورد یا خیر. 

هر چه هست این ستاره نمی خواهد رزرو فصل آینده این تیم لقب گیرد.

اعلام زمان دقیق بازی ایران مقابل قطر
زمانبندی برگزاری اولین دیدار تیم ملی در انتخابی جام جهانی مشخص شد.

به گزارش کاپ،بر این اساس شاگردان کی روش در اولین دیدار خود طی رقابتهای 
مقدماتی جام جهانی 2018 روسیه ساعت 21 روز پنجشنبه 11 شهریور ۹5 در ورزشگاه 

آزادی میزبان قطر خواهند بود.

بازی دوستانه فوتسال تیم ملی هنرمندان و منتخب داوران 
لیگ بر تر یکشنبه شب در مجموعه ورزشی حیدریان قم 

برگزار می شود. 
حامی جامعه داوری شامگاه پنج شنبه در نشست خبری 
قبل از بازی دوستانه فوتسال تیم ملی هنرمندان کشور 
با تیم منتخب داوران لیگ بر تر فوتبال که در قم برگزار 
منظور  به  بازی  این  داشت:  اظهار  سخنانی  در  می شود 
بزرگداشت مرحوم استاد منصور صفایی که از پیشکسوتان 
ورزش استان قم بود برگزار می شود.محمدرضا شکارچی 
ادامه داد: مرحوم صفایی برای ورزش و داوری استان قم 

زحمات زیادی متحمل شد و این بازی اقدامی در راستای 
دوست  ورزش  و  ورزشکار  این  تلاش های  از  قدردانی 
پیشکسوت است که در سال گذشته وی را از دست دادیم.

وی گفت: در سال گذشته که مرحوم استاد صفایی در بین 
ما حضور داشت در مراسمی که به مناسبت روز داور در 
قم برگزار شد، از ایشان قدردانی کردیم.شکارچی عنوان 
کرد: حمایت از جامعه داوری استان از برنامه های شرکت 
ساختمانی نقش بر تر در عرصه ورزش است که از سال 
گذشته تاکنون در راستای حمایت و پشتیبانی از داوران 
قدم هایی برداشته ایم.وی با بیان اینکه بازی دوستانه تیم 

ملی هنرمندان با منتخب داوران کشور در روز یکشنبه 
هفته آینده برگزار خواهد شد، افزود: در این مراسم میزبان 
هنرمندان و جامعه داوران پیشکسوت نیز کشور خواهیم 
بود که این بازی در مجموعه ورزشی دو هزار نفری شهید 

حیدریان قم و از ساعت 22 برگزار می شود.
حضور داوران پیشکسوت

یکی از داوران لیگ بر تر فوتبال کشور نیز در این نشست 
خبری اظهار داشت: در تیم منتخب داوران لیگ بر تر کشور 
افرادی همانند علیرضا فغانی، تورج حق وردی، حسین برزگر، 
اشکان خورشیدی، علی میرزابیگی و تعداد دیگری از داوران 
حضور خواهند داشت.علی صفایی گفت: داوران پیشکسوتی 
همچون فریدون اصفهانیان، حسین عسکری، مسعود مرادی 
و هدایت ممبینی نیز در این مراسم حاضر خواهند شد.وی 
عنوان کرد: این بازی توسط چهار داور قضاوت خواهد شد که 
دو داور در نیمه اول و دو داور نیز در نیمه دوم سوت خواهند 
زد.این داور لیگ بر تر کشور در ادامه با اشاره به ارزش های 
اخلاقی مرحوم منصور صفوی، اظهار داشت: هنوز درگذشت 
پدرم برایم باور پذیر نیست و ایشان همواره روح جوانمردی 
و اخلاق را مراعات می کرد و سرلوحه کار خود قرار می داد.

مدیر موسسه سروش استان قم نیز در این نشست خبری 
گفت: این بازی دوستانه به صورت مستقیم از شبکه نور استان 
قم پخش خواهد شد و گلچین این دیدار نیز برای ایام عید 
فطر از یکی از شبکه های سراسری پخش خواهد شد.پیام 
ابراهیم پور افزود: این دیدار دوستانه یک اتفاق فرهنگی و 
ورزشی ارزشمندی است که ترویج روح جوانمری و احترام 
به پیشکسوتان را با خود به همراه دارد.وی ادامه داد: ورزش 
بستر بسیار مناسبی برای ترویج خوبی ها و اقدامات اجتماعی 
و فرهنگی است و امیدواریم حمایت خوب رسانه ای را نیز از 
سوی مجموعه رسانه ای استان قم بخصوص صدا و سیما از 

این رویدار داشته باشیم.

به مناسبت بزرگداشت مرحوم استاد صفایی داور پیشکسوت قمی؛

تیم ملی هنرمندان در قم به مصاف  منتخب داوران می روند

برانکو از من در پست مهاجم استفاده می کند

 امیری: در پرسپولیس مفهوم هوادار را درک کردم
بازیکن جدید تیم فوتبال پرسپولیس می گوید همه تلاشش را برای موفقیت این تیم 

انجام می دهد.
وحید امیری در گفت وگو با ایسنا درباره ی وضعیت این روزهای تیم فوتبال پرسپولیس 
و همین طور شرایط خودش صحبت کرد. او می گوید پرسپولیس تیم بزرگان است و 

بازیکنان باید تمام تلاششان را انجام بدهند تا این تیم به قهرمانی برسد.
در ادامه گفت و گوی وحید امیری را با خبرنگار ایسنا می خوانید:

* ابتدا در مورد شرایط تیم صحبت کن. چند روزی است که در تمرینات حاضر 
هستی و همراه سایرین تمرین می کنی.

 شرایط تیم بسیار خوب است و امکاناتی که برای انجام تمرینات بدنسازی نیاز داریم، 
فراهم است. بهتر است بگویم از نظر امکانات تدارکاتی تمام آن چیزهایی که نیاز داشتیم 
فراهم بوده است. من به خاطر کسالتی که داشتم نتوانستم چند روزی در تمرینات حاضر 
باشم اما بعد از اینکه بهتر شدم به تمرینات رفتم و به همراه سایرین تمرین می کنم. روز به 
روز هم شرایطم بهتر می شود. تمام تلاشم را انجام می دهم تا بتوانم به آمادگی کامل برسم. 
امیدوارم آن چیزی که هواداران از ما می خواهند را به منصه ظهور برسانیم و با توکل بر 

خدا امسال بتوانیم برایشان جام بیاوریم.
* به نظر می رسد برانکو ایوانکوویچ برنامه ی تمرینی منظمی را تدارک دیده 

است. فشار تمرینات زیاد نیست؟
 تمرینات ما خوب است و فشار زیادی روی ما نیست. روز به روز آمادگی مان بالا می رود 
زیرا ما در روز دو جلسه تمرین می کنیم که بخشی از این تمرینات به مرور کارهای 
تاکتکی و بخش دیگر انجام کارهای بدنسازی اختصاص دارد. تا پنج شنبه که تمریناتمان 
در ورزشگاه شهید کاظمی برگزار می شد صبح و بعدازظهر تمرین می کردیم، به طوری 
که صبح به ورزشگاه می رفتیم و پس از انجام تمرینات نوبت صبح در همان جا استراحت 
می کردیم و بعد از ظهر هم مجددا تمرینات را پیگیری می کردیم. الان هم که در اوکراین 
هستیم روزانه دو نوبت تمرین می کنیم. اینجا هم امکانات بسیار خوب است و مطمئناً به 
آماده سازی ما کمک زیادی خواهد کرد. همه چیز روی نظم و دیسیپلین خاصی انجام 
می شود. ما کار سختی در طول فصل پیش رو داریم و اگر می خواهیم به موفقیت برسیم و 
جامی کسب کنیم باید تلاش کنیم و ممارست به خرج بدهیم تا ان شاءالله تلاش هایمان 

نتیجه بدهد.
*تو بازیکن سابق تیم فوتبال نفت هستی؛ نفتی که هواداران زیادی نداشت و 
در نتیجه حواشی کمی داشت. اما از این نظر باشگاه پرسپولیس هواداران زیاد و 

همینطور حواشی زیادی دارد. حواشی پرسپولیس را چطور می بینی؟
 پرسپولیس فرق زیادی با نفت دارد. من اینجا فهمیدم یار دوازدهم چیست. هواداران 
پرسپولیس شور و حرارت خاصی به ما می دهند. من تا به حال چنین شور و حرارتی از 
هواداران را جایی ندیدم. هواداران پرسپولیس سرمایه اصلی تیم هستند. شاد کردن این 
هواداران ارزش بسیاری دارد و من فکر می کنم نمی توان شاد کردن این هواداران را با 
مسائل مادی مقایسه کنیم. مطمئناً تمام بازیکنان هدفشان همین است که برای شاد 
کردن دل هواداران بجنگند. امیدوارم همانطور که هواداران با شور و حمایتشان باعث 

دلگرمی ما می شوند ما هم با نتایجی که کسب می کنیم آن ها را خوشحال کنیم.
* برای آمدن به پرسپولیس آیا با بزرگان پرسپولیس هم صحبتی داشته ای؟

 من با خیلی ها صحبت کردم و با قلبم پرسپولیس را انتخاب کردم. علی دایی ها، 
باشگاه  برای  که  بودند  کسانی  مهدوی کیاها  باقری ها،  کریم  عابدزاده ها،  کریمی ها، 
پرسپولیس افتخارآفرینی کردند. آن ها بودند که توانستند واقعاً عرض اندام کنند. ما  نسبت 
به آن ها در هیچ رتبه و هیچ درجه ای نیستیم. ما فقط می توانیم افتخار کنیم که در تیمی 
الان بازی می کنیم که این بزرگان اسطوره این تیم هستند. مطمئناً باید تلاش کنیم تا با 
نتایج خودمان حرف هایمان را بزنیم. من فکر می کنم در فوتبال همه چیز به گلزنی و بازی 
خوب خلاصه نمی شود. اگر کسی فوتبالیست بزرگی شده و اسطوره یک باشگاه شده به 
خاطر مسائل شخصیتی و اخلاقی هم بوده است. امیدوارم ما هم بتوانیم با عمل و انجام 

بازی خوب بخش کوچکی از محبتی که هواداران نسبت به ما دارند را جبران کنیم.
*کمتر از دو ماه آینده تیم ملی باید در چارچوب مسابقات مقدماتی جام جهانی 

برابر قطر قرار بگیرد. فضای این روزهای تیم ملی را چطور ارزیابی می کنید؟
سطح تیم ملی واقعاً خوب است. کارلوس کی روش مربی بسیار باهوشی است و مطمئناً 
تیم خوبی را روانه میدان می کند. اما واقعیت این است که ما نیاز به حمایت داریم. اگر 
می خواهیم به جام جهانی صعود کنیم همه باید دست به دست هم بدهند و از تیم ملی 
حمایت کنند. این را بدانید پیروزی در گام اول مقابل قطر بسیار اهمیت دارد. ما به حمایت 
مردم و هواداران در بازی با قطر نیاز داریم. اگر بتوانیم در دیدار مقابل قطر به پیروزی 
برسیم مطمئناً گام مهمی را در راه صعود به جام جهانی برداشته ایم. من از همه از جمله 
مسئولان و همینطور هواداران فوتبال ایران می خواهم از تیم ملی حمایت کنند تا ان شاء الله 
بتوانیم گام های صعود به جام جهانی را یک به یک برداریم و با صعود به جام جهانی دل 
مردم ایران را شاد کنیم. من خودم سعی می کنم بهترین عملکرد را در تیم ملی داشته 
باشم. مطمئناً هر زمانی پیراهن پرسپولیس را بپوشم یا پیراهن تیم ملی را بپوشم با تمام 
وجودم تلاش می کنم تا بهترین عملکرد را داشته باشم. همانطور که گفتم پیروزی در گام 

نخست اهمیت دارد. امیدوارم در دیدار مقابل قطر به پیروزی برسیم.
*فکر می کنی بازی در تیم ملی سخت تر است یا پرسپولیس؟

 هر دوی این تیم ها در قلب من هستند. همانطور که گفتم هر زمانی برای این دو تیم 
بازی کنم با تمام وجودم در زمین مسابقه تلاش خواهم کرد تا تیمم به پیروزی برسد. 
واقعیت این است که در همه جای دنیا تیم ملی در اولویت است. اگر تیم ملی قدرتمندی 
داشته باشیم مطمئناً به سود باشگاه ها خواهد بود. اگر همین تیم به جام جهانی هم 
صعود کند به سود همه فوتبال ایران خواهد بود. از طرفی باشگاه ها هم نقش مهمی در 
کمک به تیم ملی دارند. آن ها هستند که بازیکنان را آماده می کنند و آماده تحویل تیم 

ملی می دهند. بنابراین موفقیت هر دوی این ها اهمیت دارد اما تیم ملی در اولویت است.
* برانکو از تو تا به حال در بازی های درون تیمی در چه پستی استفاده کرده 

است؟
 از زمانی که به این تیم آمده ام هر زمانی که بازی درون تیمی داشته ایم برانکو من را در 
پست مهاجم نوک قرار داده است. امیدوارم در هر پستی که بازی کنم برای تمم مثمر 

ثمر باشم.

پازل ناکامی بوکس ایران تکمیل شد
از جایی کلید خورد  امسال  ایران  بوکس  ناکامی   
که تیم ملی کشورمان اوایل فروردین ماه در مسابقات 
انتخابی المپیک در سطح قاره آسیا)چین( حضور پیدا 
کرد و با شکست همه ملی پوشان خود، ناکامی بزرگی را 
رقم زد. شکست مشت زنان در قهرمانی آسیا علاقمندان 
به این رشته المپیکی را برای یافتن دلایل شکست 

سنگین در چین، به فکر فرو برد.
شکست بوکس ایران در رینگ چینی

تیم ملی بوکس ایران برای حضور در این رقابت ها 
۶ ماه در اردوی داخلی حضور داشت و با درخواست 
کادرفنی وقت، ملی پوشان راهی کشور اوکراین شدند تا 
چند روزی را در اوکراین و آنهم با حریفان درجه چندم 
این کشور اردوی مشترک برگزار کنند که در نهایت 
اردوی فوق نتیجه چندان مطلوبی در راستای آماده 

سازی تیم ملی ایران نداشت.
به هر حال ملی پوشان کشورمان با توجه به حضور 
در اردوی اوکراین تمام پتانسیل خود را خرج حضور 
در تمرینات مشترک با اوکراینی ها کردند که حاصل 
برگزاری اردوی مشترک ناکامی مطلق تیم ملی بوکس 
ایران در مسابقات قهرمانی آسیا بود. ناکامی بزرگ بوکس 
ایران در چین باعث شد تا مسئولان فدراسیون مثل 
همیشه دست به تغییرات در کادرفنی بزند، آنها علیرضا 
استکی که مسئول تیم ملی بوکس ایران در قهرمانی 
آسیا بود را کنار گذاشتند و مسئولیت ملی پوشان را 

برعهده انصاری واگذار کردند.
این بار انصاری مقصر اصلی ناکامی بوکس

استارت جدید تمرینات ملی پوشان برای حضور در 
مسابقات قهرمانی جهان زیر نظر انصاری آغاز شد تا شاید 
ناکامی که در چین رقم خورده بود، جبران شود، اما با 
توجه به کم بودن زمان برگزاری اردوها، ملی پوشان در 
رقابت های جهانی باکو که آخرین شانس کسب سهمیه 
المپیک به شمار می رفت نیز موفق به کسب سهمیه 
المپیک نشدند و هر هشت نماینده کشورمان از دور 

رقابت ها حذف شدند.
مسئولان فدراسیون بوکس بلافاصله پس از ناکامی 
بزرگ تیم ملی در باکو مصاحبه هایی را انجام دادند که 
انصاری را به عنوان مقصر اصلی این شکست قلمداد 
روز  فقط 25  انصاری  که  حالی  در  هم  آن  کردند) 
مسئولیت تیم ملی را برعهده داشت( و مدعی شدند که او 
باید جوابگوی ناکامی تیم ملی باشد، چرا که انصاری قبل 

از اینکه هدایت تیم ملی را برعهده بگیرد، در جلسه ای که 
بین اعضاء شورای کمیته فنی و رئیس فدراسیون برگزار 

شده بود، قول کسب سه سهمیه المپیک را داده بود.
انصاری: حرکات برخی ها خیانت بود

مسئول فنی تیم ملی ایران پس از ناکامی که برای 
بوکس در آذربایجان رقم خورد، مورد انتقاد مسئولان 
فدراسیون قرار گرفت و ناچار شد در قامت دفاع از خود 
صحبت هایی را مطرح کند: باید بگویم برخی نفرات 
حرکاتی را در ایران و باکو انجام دادند که نمی دانم نام آن 
را چه بگذارم جز خیانت. من 15 فروردین جلسه ای را با 
رییس فدراسیون داشتم و گفتم به خاطر آبروی بوکس 
ریسک بزرگ هدایت تیم ملی را می پذیرم و همانجا قول 
کسب سه سهمیه المپیک را دادم، اما عملا 38 روز بعد 
تیم را آن هم به طور ناقص به من تحویل دادند و زمان 

دیگر از دست رفته بود.
وی در ادامه صحبت های خود مدعی شد: قول داده 

بودند همه جانبه از من حمایت کنند، اما این طور نشد. 
درست است که برنامه تمرینی تیم را من داده بودم، اما 
وقتی هر کس در گوشه ای به فکر ضربه زدن به تیم 
است چه کار می توانستم کنم. وقتی در تمرینات یک 
بوکسور را کنار می کشیدند و به او می گفتند که به 
حرف فلان فرد گوش نکن و به حرف ما گوش کن و یا 
اینکه در باکو بوکسوری آماده مبارزه است را به هم می 
ریزند و به او می گویند که تو باز هم شانس داری و در 
این مسابقات به خودت فشار نیاور چه می توانم بگویم. 

اسم این کارها نادرست را چه می توان گذاشت.
قطار بوکس روی ریل ناکامی

به هر حال، قطار ناکامی بوکس ایران در حالی به 
ایستگاه آخر نزدیک شد که گویا این ریل ناکامی تمامی 
ندارد، چرا که قرار بود سه نفر از نمایندگان کشورمان 
طی چند روز گذشته در رقابت های بوکس حرفه ای و 
نیمه حرفه ای ونزوئلا شرکت کنند که این فرصت بزرگ 

نیز از دست رفت. این رقابت ها آخرین شانس کسب 
سهمیه المپیک به شمار می رفت که قرار است از روز 
فردا یکشنبه )13 تیرماه( در شهر "وارگاس ونزوئلا" آغاز 
شود اما ایران نماینده ای در این رقابت ها نخواهد داشت.

مسئولان فدراسیون مدعی شده اند که تا آخرین لحظه 
تلاششان را برای اخذ روادید تیم اعزامی به ونزوئلا انجام 
دادند، اما اخذ ویزای عبور از کشورهای اروپایی برای 

ونزوئلا تقریبا غیر ممکن است.
با سه  ایران  بود تیم ملی بوکس  قرار  به هر حال 
بوکسور)سجاد محمدپور، امین قاسمی پور و سجاد 
محرابی( در این رقابت ها حاضر شود که به دلیل عدم 
صدور ویزا از سوی کشورهای اروپایی شانس آخر بوکس 

ایران برای رسیدن به المپیک نیز از دست رفت.
ناطق نوری: 

اگر چهار سهمیه نگیریم از بوکس می روم
احمد ناطق نوری، رییس فدراسیون بوکس کشورمان 

سال گذشته در مورد عدم اعزام سه ملی پوش بوکس 
ایران به رقابت های قهرمانی جهان در قطر، صحبت هایی 
را مطرح کرد: قرار بود رضا مرداخانی، حسن شاهینی و 
سجاد محرابی را به رقابت های قهرمانی جهان اعزام کنیم 
که ناگهان حسن شاهینی مهم ترین چهره ای که شانس 
زیادی برای کسب سهمیه داشت دچار مصدومیت شد 
و در نهایت به این نتیجه رسیدیم که حضور ایران با دو 
بوکسور در این رقابت ها توجیهی ندارد. رییس فدراسیون 
بوکس ایران با بیان اینکه شرایط کسب سهمیه المپیک 
در رقابت های جهانی قطر بسیار دشوار است، گفت: ما 
چند فرصت برای کسب سهمیه بازی های المپیک در 
اختیار داریم که یکی از آنها رقابت های جهانی قطر است. 
البته در این رقابت ها کار دشواری برای کسب سهمیه 
داشتیم و به همین خاطر تصمیم گرفتیم به جای 
رقابت های جهانی قطر در رقابت های سال آینده) یعنی 
امسال در مسابقات قاره ای چین و رقابت های جهانی 
باکو( شانس خود را برای کسب سهمیه المپیک دنبال 
کنیم. هدف اصلی ما کسب چهار یا پنج سهمیه برای 
المپیک 201۶ ریو است و اگر نتوانم به آن دست یابم 
از بوکس کنار می روم. ما دو فرصت طلایی برای کسب 
سهمیه المپیک 201۶ داریم که یکی از آنها رقابت های 
چین و دیگری رقابت های آذربایجان است. امیدواریم 
بتوانیم مانند المپیک 2012 برای کاروان ورزشی ایران 
چند سهمیه را کسب کنیم و در بازی های المپیک 

201۶ موفق باشیم.
 حالا پس از گذشت چند ماه از وعده هایی که رئیس 
فدراسیون بوکس داده بود می گذره و بوکس ایران با 
ناکامی که در چین و آذربایجان داشت، شانس کسب 
سهمیه المپیک را از دست داد و حالا بوکس با تنها 
المپیک 201۶ ریو دوژانیرو حضور  نماینده خود در 
خواهد داشت. احسان روزبهانی نماینده وزن 81 کیلوگرم 

تنها نماینده ایران در برزیل خواهد بود.
ایران،  بوکس  فدراسیون  رئیس  نوری  احمدناطق   
سال ها است که سکان هدایت این مجموعه را برعهده 
دارد، او سال گذشته تاکید کرده بود که بوکس ایران اگر 
چهار یا پنج سهمیه نگیرد از بوکس می رود. البته ناطق 
نوری با تکیه بر وعده هایی که مربیان تیم ملی به او داده 
بودند، چنان وعده  ای را داده بود و حالا پس از ناکامی ها ی 
بزرگی که بوکس کسب کرده، وقت آن رسیده که وعده 

خود را عملی کند.
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در گزارش جدید منتشر شده در مجله ساینس، دانشمندان موسسه فناوری ماساچوست 
) MIT( توانسته اند نخستین شواهد از فرآیند ترمیم لایه ازون منطقه قطب جنوب را پس از 30 
سال ثبت کنند.به گفته محققان اکنون می توان مطمئن بود که فعالیت های انجام شده توانسته 
زمین را در مسیر ترمیم قرار دهد.اگرچه طبق یافته های دانشمندان، این فرآیند گاهی اوقات در 
اثر انفجار آتش فشان ها آهسته تر شده، اما سوراخ لایه ازون از سال 2000 تاکنون کوچکتر شده 
است. در 1۶ سال گذشته، این سوراخ حدود چهار میلیون کیلومتر مربع کوچکتر شده است.

دانشمندان برای نخستین بار توانستند بطور مستقیم به تغییرات در ترکیبات شیمیایی ازون در 
نتیجه کاهش کلروفلئوروکربن اشاره کنند.کلروفلئوروکربن ها در گذشته توسط خشکشویی ها، 
یخچال های مستهلک و آئروسل ها به جو وارد شده بودند اما پروتکل مونترال در سال 1۹87 باعث 
شد تا مصرف این مواد کمتر شود.اندازه سوراخ لایه ازون در طول سال با نوساناتی روبرو می شود 
زیرا کلرین تنها زمانی می تواند مولکول های ازون را از بین ببرد که نور خورشید وجود داشته و دما 
نیز سرد باشد. این سوراخ در ماه اکتبر در بزرگترین حالت خود قرار داشته که محققان بیشتر در 
این زمان به مطالعه آن می پردازند.اما بررسی اخیر بر رفتار این سوراخ در ماه سپتامبر تمرکز داشته 
که گسترش خود را در آن زمان آغاز می کند.دانشمندان اندازه سوراخ و شرایط شیمیایی متغیر را 
با استفاده از بالن ها و ماهواره های هواشناسی اندازه گیری کردند. آن ها همچنین یک مدل را برای 
پیش بینی تکامل سوراخ بر اساس کاهش سطوح کلرین در جو طراحی کردند.این شبیه سازی 
شامل پیش بینی های منطبق با سنجش های مستقیم دانشمندان بود و نشان داد که بیشتر فرآیند 

ترمیم سوراخ لایه ازون در نتیجه پروتکل مونترآل بوده است.

ساخت نانو غشاها برای تصفیه  گازها در کشور

کاهش وزن با بازی موبایلی!

تصفیه  گازها با فناوری نانو توسط محققان کشور
محققان دانشگاه تهران در تحقیقات آزمایشگاهی خود 
موفق به ساخت غشاهای نانوساختاری شده اند که کارایی 
بالایی در جداسازی گازها از جمله گاز هلیم برای توسعه 

صنایع جداسازی دارد.
به گزارش خبررگزاری مهر به نقل از ستاد ویژه توسعه 
فناوری نانو، امروزه جداسازی گازها به یکی از دغدغه های 
اصلی برای محیط زیست و صنایع مختلف تبدیل شده است. 
یکی از مقرون به صرفه ترین فرایندهای جداسازی گازها، 
فرایندهای غشایی است ولی میزان بازده و انتخاب پذیری 
غشاها یکی از مسائل مهم در فرایندهای غشایی به شمار می 

رود که نیازمند دستیابی به سیستم های جدید دارد.
 الهه احمدی فیجانی، محقق طرح با بیان اینکه در این کار 
تحقیقاتی سعی شده غشاهایی جدید با بازدهی بالاتر جهت 
جداسازی گازها تهیه شود، اظهار کرد: امروزه با توجه به تنوع 
کاربری غشاهای پلیمری، تهیه ی غشاهای جداسازی گاز با 
انتخاب خلاقانه اجزا از اهمیت ویژه ای برخوردار است؛ بر این 
 )PVDF( » اساس، ماتریس پلیمری »پلی وینیلیدین فلوراید
به دلیل ویژگی های ذاتی این پلیمر در سازگاری بهتر با دیگر 

اجزای فرمولاسیون انتخاب شده است.
اکسید  نانوذرات  از  بهره گیری  با  به علاوه،  افزود:  وی 
فلزی گستره  وسیعی از غشاهای مناسب جهت جداسازی 

مخلوط های گازی مختلف تهیه شده است.
احمدی فیجانی اظهار داشت: با دستیابی به روشی بهینه 
برای اصلاح شیمیایی پلیمر »پلی وینیلیدین فلوراید«، امکان 
دست یابی به غشای پلیمری بر پایه  چهارچوب های آلی- 
فلزی آمین دار با کارایی بالا جهت جداسازی مخلوط های 

گازی از جمله گاز متان / دی اکسید کربن)CH4/CO2( و... 
میسر شد. وی درباره  مراحل ساخت غشای نانوساختار افزود: 
پس از انتخاب پلیمر پلی وینیلیدین فلوراید به عنوان پایه ی 
پلیمری، اصلاح شیمیایی و آنالیز دقیق پلیمر پلی وینیلیدین 
فلوراید از طریق واکنش شیمیایی در محیط بازی انجام شد؛ 
سپس سنتز و اصلاح شیمیائی چارچوب های آلی- فلزی 
نانوساختار در حلال مورد استفاده به وسیله  روش التراسونیک 
انجام شده و پلیمر اصلی طی چند مرحله به این مخلوط 

اضافه و به خوبی حل شد تا مخلوط یکنواخت به دست آمد.
وی ادامه داد: نهایتاً بعد از گاز زدایی، مخلوط حاصله روی 
یک صفحه ی شیشه ای با ضخامت معین فیلم غشا تشکیل 
شد؛ غشاهای نانوساختار سنتز شده به کمک میکروسکوپ 

تفاضلی  پویشی  گرماسنجی   ،)SEM( روبشی  الکترونی 
)DSC(، آزمون پراش اشعه ی ایکس )XRD(، آنالیز وزنی 

حرارتی )TGA( مورد آنالیز و بررسی قرار گرفت.
این محقق خاطر نشان کرد: همچنین نفوذپذیری گازهای 
خالص غشاهای تهیه شده با استفاده از روش فشار متغیر/

حجم ثابت ارزیابی شد.
 دکتر حسین مهدوی و دکتر احمد توسلی -اعضای هیأت 
علمی دانشگاه تهران- و الهه احمدی فیجانی  دانشجوی 
مقطع دکترای این دانشگاه- در انجام این طرح همکاری 
 Industrial & Engineering  داشته اند. نتایج این کار در مجله
Chemistry Research )جلد 54، سال 2015، صفحات 

12124 تا 12134( به چاپ رسیده است.

فناوری واقعیت افزوده در خدمت خلبان ها
محققین آلمانی سامانه ای را برای خلبان های هلی کوپتر طراحی کرده اند که دید آنها را 

در شرایط ناپایدار جوی به طرز قابل توجهی افزایش می دهد.
به دلیل اینکه هلی کوپترها در ارتفاع متوسط پرواز می کنند، احتمال بر خورد آنها با 
موانعی از قبیل آسمان خراش ها، کابل های برق و کوه ها وجود دارد ضمن اینکه وقتی هوا 

مه آلود می شود وضعیت ناوبری با هلی کوپتر می تواند خطرناک شود.
از این رو محققین دانشگاه TUM آلمان، سامانه جدیدی را با استفاده از فناوری واقعیت 
افزوده ابداع کرده اند که به خلبان این امکان را می دهد تا در شرایط سخت جوی هم قادر 

به رویت فضای داخل ابرها و قسمت جلوی خود با وضوح بسیار بالا باشد.
در این سامانه از سیستم LiDAR یا همان فناوری سنجش از راه دور که از طریق روشن 
کردن هدف با لیزر و تجزیه و تحلیل نور منعکس شده برای اندازه گیری فاصله ها است، 

استفاده می شود.
در واقع با بکار گیری این فناوری می توان نقشه های سه بعدی از منطقه مورد نظر را تهیه 

کرد. همچنین حسگرهای سامانه LiDAR بر روی پایه های هلی کوپتر نصب می شوند.
با بکارگیری این سامانه خلبان  می تواند به هنگام هدایت هلی کوپتر از فاصله تقریبا 800 

متری پیش رو خود  با وضوح بالا نقشه برداری 3 بعدی کند.
از مزایای دیگر این سامانه نشان دادن اطلاعات پرواز از قبیل سرعت، موقعیت، راه و 

ارتفاع است.

لایه ازُون در حال ترمیم است

محققان دانشگاه تهران در تحقیقات آزمایشگاهی خود 
موفق به ساخت نانو غشاهایی برای توسعه صنایع جداسازی 

گاز به ویژه گاز هلیم شدند.
 امروزه جداسازی گازها به یکی از دغدغه های اصلی برای 
محیط  زیست و صنایع مختلف تبدیل شده است. یکی از 
مقرون  به  صرفه ترین فرایندهای جداسازی گازها، فرایندهای 
غشایی است ولی میزان بازده و انتخاب پذیری غشاها یکی از 
مسائل مهم در فرایندهای غشایی است که نیاز به دستیابی 
به سیستم های جدید دارد.در این راستا پژوهشگران دانشگاه 
تهران پروژه تحقیقاتی را اجرا کردند.دکتر الهه احمدی 
فیجانی مجری طرح با تاکید بر این که در این تحقیقات سعی 
شده است غشاهایی جدید با بازدهی بالاتر جهت جداسازی 
گازها تهیه کنیم، خاطرنشان کرد: امروزه با توجه به تنوع 
کاربری غشاهای پلیمری، تهیه غشاهای جداسازی گاز با 
انتخاب خلاقانه اجزا از اهمیت ویژه ای برخوردار است بر این 
اساس، در این مطالعات از ماتریس پلیمری پلی وینیلیدین 
فلوراید )PVDF( به دلیل ویژگی های ذاتی در سازگاری بهتر 

با دیگر اجزای فرمولاسیون، انتخاب شد.وی ادامه داد: به  
علاوه، با بهره گیری از نانوذرات اکسید فلزی گستره  وسیعی 
از غشاهای مناسب جهت جداسازی مخلوط های گازی 
مختلف تهیه شده است.احمدی با اشاره به نتایج به دست 
آمده از این مطالعات ادامه داد: با دستیابی به روشی بهینه 
جهت اصلاح شیمیایی پلیمر پلی وینیلیدین فلوراید، امکان 
دستیابی به غشای پلیمری بر پایه  چهارچوب های آلی- فلزی 
آمین دار با کارایی بالا جهت جداسازی مخلوط های گازی از 
جمله گاز متان / دی اکسید کربن)CH4/CO2( میسر شد.

احمدی درباره  مراحل ساخت غشای نانوساختار افزود: 
پس از انتخاب پلیمر پلی وینیلیدین فلوراید به  عنوان پایه  
پلیمری، اصلاح شیمیایی و آنالیز دقیق پلیمر پلی وینیلیدین 
فلوراید از طریق واکنش شیمیایی در محیط بازی انجام 
شد. سپس سنتز و اصلاح شیمیایی چارچوب های آلی- 
فلزی نانوساختار در حلال مورد استفاده به  وسیله  روش 
التراسونیک انجام شده و پلیمر اصلی طی چند مرحله به 
این مخلوط اضافه و به  خوبی حل شد تا مخلوط یکنواخت 

به دست آمد.مجری طرح یادآور شد: در نهایت بعد از گاز 
با  زدایی، مخلوط حاصله بر روی یک صفحه  شیشه ای 
ضخامت معین فیلم غشا تشکیل شد. غشاهای نانوساختار 
 ،)SEM( سنتز شده به کمک میکروسکوپ الکترونی روبشی
گرماسنجی پویشی تفاضلی )DSC(، آزمون پراش اشعه  
ایکس )XRD(، آنالیز وزنی حرارتی )TGA( مورد آنالیز و 
بررسی قرار گرفت.وی با تاکید بر این که نتایج به دست آمده 
نشان داد که غشاهای نانوساختاری تولید شده  کارایی بالایی 
در جداسازی گازها دارند، اظهار کرد: این غشاها به  صورت 
مستقیم برای توسعه  صنایع جداسازی گاز به  ویژه جداسازی 

گاز هلیم کاربرد دارد.

محققان دانشگاه درکسل یک بازی رایانه ای و برنامه گوشی های هوشمند را توسعه داده اند که می تواند به افراد برای کنترل 
عادات ناسالم غذا خوردن و در نهایت کاهش وزن کمک کند. این بازی به منظور بهبود "کنترل مهاری" یک شخص طراحی 
شده که افراد را از اشتها به عادات غذایی ناسالم باز می دارد .کنترل مهاری به معنای توانایی کنترل رفتارها یا پاسخهای 
نامناسب در افراد است به طوریکه بخشی از مغز که مسئول این رفتارها می باشد را کنترل می کند. کنترل مهاری نقش مهمی 
در کارکردهای اجرایی ایفا کرده و به افکار و اعمال افراد نظم می دهد.این نرم افزار تلفن همراه به طور هوشمندانه الگوهای 
موجود در عادات غذا خوردن فرد را تشخیص داده و هنگامیکه کاربران دچار لغزش شده و از برنامه غذایی سالم خود فاصله 
می گیرند،استراتژی مناسبی را برای بازگشت آنها به مسیر قبلی خود ارائه می کند.به گفته محققان در کالج هنر و علوم، 
میلیونها نفر در حال تلاش برای کم کردن وزن بوده و همه آنها به دنبال راهی منطقی برای این کار هستند. اما در این میان 
گاهی ممکن است دچار لغزش شوند که این امر ممکن است برای هر کسی اتفاق بیفتد.در این پژوهش یک تیم از محققان 
نظریه ای را آزمایش کردند که افراد با انجام تمرین های خاص و تکرار آنها می توانند توانایی کنترل مهاری خود را تقویت کنند.

در این آزمایش به افرادی که عادت به مصرف مداوم میان وعده های غذایی داشتند، آموزش هایی برای افزایش قدرت تصمیم 
گیری و تقویت کنترل مهاری داده شد.نتایج این پژوهش ها نشان داد که هم این آموزشها و هم نرم افزار جدید، در کاهش 

اشتها و جلوگیری از عادات ناسالم غذایی موثر هستند.

متخصصان تغذیه می گویند؛

مصرف پروتئین؛ راهکار سبک زندگی سالم
کارشناسان تغذیه عنوان می کنند مصرف میزان کافی پروتئین در رژیم غذایی موجب  

حفظ سلامت قلب و بدن می شود. 
به گزارش مهر، به گفته محققان، پروتئین نمی تواند در بدن ذخیره شود و باید به طور 
روزانه مصرف شود. داشتن عضلات قوی و محکم از طریق مصرف میزان مناسب پروتئین 

در رژیم غذایی به همراه کربوهیدرات ها و چربی ها حاصل می شود.
وجود 21 اسیدآمینه در کنار هم پروتئین را تشکیل می دهند که ۹ اسیدآمینه ضروری 
محسوب شده و باید از منابع غذایی که ما مصرف می کنیم بدست ایند، در حالیکه 12 
اسیدآمینه دیگر غیرضروری بوده و در داخل بدن تولید می شوند. کمبود پروتئین به ندرت 

در افراد دارای رژیم غذایی متعادل سالم مشاهده می شود.
متخصصان توصیه می کنند افرادی که در ورزش های استقامتی نظیر دو ماراتون، شنا، 
ژیمناستیک شرکت دارند باید به ازای هر یک کیلوگرم وزن شان معادل 1.2 تا 1.5 گرم 
پروتئین در روز مصرف کنند، درحالیکه افرادی که در ورزش های نظیر هاکی، کریکت، 
بسکتبال، فوتبال، والیبال، بوکس و غیره شرکت می کنند، نیاز به مصرف پروتئین بیشتر 

معادل 1.4 تا 1.8 گرم در روز به ازای هر کیلوگرم از وزن شان دارند.
پروتئین ها نه تنها ماهیچه های عضلانی ساخته یا موجب تقویت سیستم ایمنی می 
شوند، بلکه جدای از کربوهیدرات ها و چربی های موجود در رژیم غذایی برای تولید انرژی 
هم موردنیاز هستند. تخم مرغ، مرغ، ماهی، گوشت گوساله و گوسفند از مهم ترین منابع 
پروتئین حیوانی و نخود، جودوسر، دانه کتان، محصولات لبنی و بنشن از مهمترین منابع 

گیاهی پروتئین هستند .

مطالعات نشان می دهد؛

مصرف گردو موجب بهبود سلامت
 روده ها می شود

به گفته محققان، مصرف گردو با تغییر در باکتری های روده، مانع از بروز سرطان روده 
می شود. 

به گزارش  مهر، تیمی از محققان دانشگاه کنتیکت آمریکا دریافته اند موش های که 7 تا 
10.5 درصد از کل کالری مصرفی شان شامل گردو بود، کمتر مبتلا به سرطان روده شدند.

به گفته محققان، این تاثیر در موش های نر بسیار بارزتر و مشهودتر بود، بطوریکه اگر 
گردو را به عنوان بخشی از رژیم غذایی مشابه رژیم مردم آمریکا مصرف می کردند، 2.3 
برابر کمتر دارای تومورهای سرطانی بودند. این میزان مصرف معادل خوردن حدود 30 گرم 

گردو در روز توسط انسان هاست.
دکتر دنیل روزنبرگ، محقق اصلی این مطالعه، در این باره می گوید: »نتایج ما برای اولین 
بار نشان می دهد مصرف گردو موجب کاهش احتمال ابتلا به تومور روده می شود. اسناد 
و شواهد زیادی وجود دارد که خوردن گردو فواید زیادی برای سلامت از جمله مسائل 

مربوط به سرطان دارد.«
وی در ادامه می افزاید: »این مطالعه نشان می دهد که گردو همچون یک پروبیوتکی برای 
سلامت روده ها عمل می کند که در نتیجه از روده ها در مقابل تومور محافظت می کند.«

گردو مملو از ترکیبات مهم و باارزش غذایی بالاست. در بین سایر مغزیجات آجیلی 
بالاترین نسبت  دارای بیشترین اسیدچرب پلی اشباع نشده است؛ همچنین دارای 
اسیدهای چرب امُگا-3 تا امُگا-۶ بوده و دارای میزان بالای نوعی ویتامین E با ویژگی های 

ضدسرطانی است.

خشم خود را قورت ندهید!
خشم و عصبانیت در طولانی مدت منجر به بیماری های قلبی و سرطان می شود.

علیرضا فرنام روانشناس واستاد دانشگاه علوم پزشکی گفت: اگر فرد مدت طولانی تحت 
تنش باشد هورمون کورتیزول در خون وی زیاد و موجب تخریب پروتئین ها می شود و 
سلول های دفاعی را با مشکل مواجه می کند.وی افزود: عصبانیت بیش از حد در طولانی 
مدت نه تنها به خود شخص بلکه به اطرافیان نیز آسیب وارد می کند و باعث بر هم خوردن 
روابط می شود، با بهره گیری از روش های مناسب و مراجعه به روانشناس میتوان خشم 
را کنترل و شرایط را به نفع خود مدیریت کرد.فرنام در خصوص نحوه کنترل خشم اظهار 
داشت: نفس عمیق بکشید، احساس درونی تان را روی کاغذ بیاورید و آن را تحلیل کنید، 
مثبت اندیشی و دوری از  تلقین های منفی را فراموش نکنید.وی اظهار داشت: با پیاده روی 
روزانه، ورزش، تمرکز و مدیتیشن، میتوان به راحتی بر خشم غلبه کرد و از بیماری های 

عفونی و سرطانی پیشگیری کرد، شرایط امروز حاصل تفکر و بینش دیروز ماست.

بااین7 توصیه 100سال عمر کنید!
متخصصان قلب معتقدند 7 روش ساده زندگی می تواند طول عمر افراد تا بیش از 100 

سال را تا حدود ۹0 درصد افزایش دهد.
به گزارش  گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران؛ افراد می توانند با پیروی از این مراحل 
هفت گانه احتمال تعویق در ابتلا به بیماری های کشنده و حفظ کیفیت زندگی را افزایش 

دهند.
 1. فعال باشید.

کم تحرکی می تواند 4 سال از دوره زندگی یک فرد بکاهد.
 2. سطوح کلسترول خود را کنترل کنید.

 3. از رژیم غذایی مناسب پیروی کنید.
 4. فشارخون را کنترل کنید.

فشارخون منظم خطر سکته را تا 40 درصد و خطر حمله قلبی را تا 25 درصد کاهش 
می دهد. 

5. وزن مناسب داشته باشید و آن را حفظ کنید.
چاقی می تواند تا 4 سال از عمر شما بکاهد.

۶. دیابت را کنترل کنید.
دیابت؛ خطر فشارخون بالا، تصلب شرایین، تنگی عروق، بیماری تصلب عروق و سکته 

را افزایش دهد.
 7. از تنباکو دوری کنید.

به محض این که از مصرف سیگار خودداری کنید، خطر بیماری قلبی و سکته کاهش 
می یابد.

پوست هم کچل می شود!
کچلی عنوانی کلی است که برای بیماری های عفونی قارچی در سطح پوست و سر به 

کار می رود.
امیرهوشنگ احسانی متخصص پوست و مو گفت: قارچ های زیر بغل، کشاله ران و ناخن 
شایع تر از سایر قارچ های پوستی )دست و پا، صورت، ریش و سبیل( هستند.وی با بیان 
اینکه درمان قارچ ناخن سخت است، افزود: اگر این نوع قارچ به ساختمان داخلی ناخن 
نفوذ کند ماتریکس را از بین برده و رشد را دچار مشکل می کند، در مواقع حاد متخصصان 
مجبور به کشیدن ناخن و تزریق دارو شده و با استفاده از داروهای ضد قارچ خوراکی 
و موضعی آن را درمان می کنند.احسانی با اشاره به اینکه قارچ ها میتوانند صدمه دائمی 
به موهای سر وارد کنند، تصریح کرد: کچلی سر بیشتر در کودکان اتفاق می افتد و در 
بزرگسالان به دلیل وجود بافت های ضد قارچ موضعی است.وی اذعان داشت: قارچ ها به 
سه دسته انسانی، حیوانی و خاکی تقسیم می شوند که به ترتیب از طریق انسان، حیوان  
و خاک انتقال می یابند، قارچ های حیوانی و خاکی سخت تر و شدید هستند و التهاب 
بیشتری به وجود می آورند.احسانی اظهار کرد: "رنگارنگ" نام لک های قهوه ای و تیره ای 
است که در گرما، رطوبت و تعریق روی پوست سینه و شکم به وسیله قارچ ها پدید می آید 

و درمان آن موضعی است.
گفتنی است؛ قارچ ها از طریق لباس های  آلوده، استخر، خاک و محیط هایی که آلودگی 

حیوانی در آن وجود دارد، انتقال می یابند.

محققان هشدار می دهند؛

چاقی عامل افزایش ریسک ابتلا به ام اس
مطالعه جدید نشان می دهد افرادی که در اوایل دوره بزرگسالی چاق هستند، در معرض 

بالای ریسک ابتلا به بیماری ام اس قرار دارند. 
به گزارش، بیماری ام اس یک اختلال نورولوژیکی پیشرونده است که به نخاع و مغز حمله 

کرده و می تواند منجر به ناتوانی و مرگ شود.
یافته های محققان کانادایی نشان می دهد تغییر در شاخص توده بدنی از حالت اضافه 

وزن به حالت چاقی با افزایش حدود 40 درصدی ریسک ابتلا به ام اس مرتبط است.
برنت ریچاردز، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »این یافته ها حامل مفاهیم 
مهم سلامت است چراکه شیوع بالای چاقی در بسیاری از کشورها مدنظر محققان بوده 

است.«
به گفته محققان، »چاقی در اوایل زندگی ارتباط علت و معلولی با ریسک بیماری ام اس 

دارد و باید شرایطی برای پیشگیری از چاقی فراهم شود.«
ازآنجائیکه میانگین سنی ابتلا به بیماری ام اس، 28 تا 31 سال است، این مطالعه انگیزه 
ای برای مقابله با افزایش نرخ چاقی جوانی از طریق اجرای اقداماتی در جامعه و مدارس 

برای ترغیب فعالیت فیزیکی و تغذیه مناسب است.



اجتماعی 6

استاندار قم:

با کمک خیرین مشکلات زیرساختی
 بهداشت و درمان قم برطرف شود

استاندار قم گفت: امید است با همت خیرین و دلگرمی آنها بتوانیم نواقص را برطرف و 
شاهد یک پویایی و تحول عظیم در سطح استان باشیم.

سید مهدی صادقی پنجشنبه شب در مجمع خیرین سلامت استان قم که با حضور 
استاندار، فرماندار و جمعی از خیرین استان برگزار شد گفت: کمک به دیگران و انجام کار 
خیر یک توفیقی است که خداوند به هر کسی نمی دهد و شما باید قدر خود را بدانیم و در 
گسترش این موضوع بکوشید.وی گفت: خیرین با روح بلندی که دارند، حتی نیاز به تشکر 
هم ندارند و با همه توان تلاش می کنند و در راستای کارهای عام المنفعه تلاش کنند.

استاندار قم تصریح کرد: شرایط کشور برای اینکه بتواند به رشد و توسعه برسد و مسیری 
که مقام معظم رهبری تحت عنوان اقتصاد مقاومتی تعیین کرده اند، محقق شود، نیازمند 
یک حرکت همگانی است که این امر یک زمینه خیری بوده که نصیب همه شده است.

وی گفت: اگر عقل مشترک و همت مشترک نباشد نمی توانیم به وظایف خود عمل کنیم، 
مشارکت جدی از طریق تغییر نگرش امر مهمی است که باید مورد توجه قرار گیرد.صادقی 
ابراز داشت: همه کمک کنند تا شاهد اعتبار و تحول و رشد و توسعه متوازن در استان و 
کشور باشیم و از همه کسانی که در عرصه سلامت تلاش می کنند به ویژه دانشگاه علوم 
پزشکی که اقدامات ارزشمندی را از خود به جای گذاشته است قدردانی می کنیم.استاندار 
قم افزود: امید است با همت خیرین و دلگرمی آنها بتوانیم نواقص را برطرف و شاهد یک 
پویایی و تحول عظیم در سطح استان باشیم.وی همچنین به احداث بیمارستان فرقانی در 
قم اشاره کرد و گفت: از مسئولان دانشگاه علوم پزشکی قم می خواهم که تلاش خود را 

مظاعف کرده تا این بیمارستان همزمان با هفته دولت افتتاح شود.

 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خبر داد:

مرکز درمان سرطان در قم احداث می شود
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم از راه اندازی 14 مرکز سرطان در کشور خبر داد و گفت: 

امیدواریم با کمک خیرین یکی از این مراکز را در قم دایر کنیم. 
ابوالفضل ایرانی خواه در جلسه مجمع خیرین سلامت استان قم که با حضور استاندار، 
فرماندار و جمعی از خیرین استان برگزار شد، گفت: توسعه فضای آموزشی در استان قم 
امر بسیار مهمی است و باید این امر در قم به گونه ای توسعه یابد که در خور شأن علمی 
شهر قم باشد.وی افزود: همه باید در توسعه و عمران قم بکوشیم و تلاش کنیم تا وضعیت 
دانشکده ها ساماندهی شده که در این عرصه نیازمند تلاش های خیرین هستیم.رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به وضعیت دانشجویان پزشکی در قم گفت: نمرات 
دانشجویانی که در قم پذیرفته می شوند، بعد از شهرهای بزرگی چون تهران، شیراز و تبریز، 
بالا ترین نمرات است که نشان می دهد دانشجویان با استعدادی در استان حضور دارند و 
باید در توسعه فضای آموزشی این دانشجویان بکوشیم.ایرانی خواه به فعالیت پردیس 
دانشگاهی علوم پزشکی قم اشاره کرد و گفت: این مجموعه با تلاش های صورت گرفته 
راه اندازی شده و ظرفیت مناسبی برای فعالیت خیرین محترم است که امیدواریم در این 

عرصه نیز ما را کمک کنند.
اغلب بیمارستان های قم توسط خیرین احداث شده است

وی در بخش دیگری از سخنان خود به وضعیت بیمارستان های سطح شهر اشاره کرد 
و گفت: نخستین بیمارستان در قم سال 1308 احداث شده که توسط یک خیر پایه 
گذاری شده که نشان دهنده اهتمام و توجه خیرین از ابتدا در استان بوده است.رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: اغلب بیمارستان های سطح شهر یا توسط خیر احداث و 
یا توسط خیر پایه گذاری شده است که از تلاش های خیرین قدردانی می کنیم.ایرانی خواه 
به طرح تحول نظام سلامت و بهداشت در کشور اشاره کرد و گفت: با اجرای این طرح ها 
یک دگرگونی و تحول عظیمی در کشور و به ویژه قم رخ داده است به گونه ای که در 
حوزه بهداشت تمامی استان قم تحت پوشش طرح قرار گرفته است.وی با بیان اینکه طبق 
گفته وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی، دانشگاه علوم پزشکی قم باید جزو بر ترین 
دانشگاه های کشور و جهان تشیع باشد، گفت: این دیدگاه دکتر هاشمی موجب شد تا 
یک تحولی عظیم در قم رخ دهد و پیش بینی می کنیم با اقدامات زیرساختی صورت 
گرفته ظرف چهار تا پنج سال آینده تحولی عظیم در استان در حوزه بهداشت و درمان 
رقم بخورد. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم به پروژه های عمرانی دانشگاه اشاره کرد و 
گفت: چندین پروژه بیمارستان سازی در دستور کار است که نخستین بیمارستان که 
حدود 20 سال از کلنگ زنی آن می گذرد در شهریور ماه امسال آماده بهره برداری خواهد 
شد.ایرانی خواه گفت: در زمینه مسائل بهداشتی، در حال حاضر 140 پایگاه بهداشتی در 
استان داریم که این در حالی است که تا قبل از این دولت این پایگاه ها تنها 40 مورد بود.

ایرانی خواه ادامه داد: در استان قم در راستای اجرای طرح تحول نظام سلامت و بهداشت 
تاکنون 220 میلیارد تومان هزینه شده که این رقم با احداث بیمارستان های جدید طی 
ماه های آینده به 300 میلیارد تومان خواهد رسید.وی گفت: در حوزه خیرین نیز طی دو 
سال گذشته 100 میلیارد تومان وعده داده شده که تاکنون ۶0 درصد این رقم توسط 
خیرین محترم تخصیص داده شده است.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: یکی از 
هنرهای وزارت بهداشت طی دو سال اخیر هدایت خیرین به سمت نیازهای جامعه در 
حوزه بهداشت و درمان بوده است که از خیرین استدعا داریم که این کمک های خالصانه 

همچنان ادامه داشته باشد.

مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه علوم پزشکی قم:

کمک به مسائل آموزشی و درمانی
 صدقه جاریه است

مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه 
کمک به مسائل آموزشی و درمانی صدقه جاریه است گفت: خیرین در عرصه آموزشی 
و درمانی کمک کنند تا بتوانیم در خدمت دانشجویان باشیم و در خور شان قم خدمات 

رسانی کنیم.
به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، حجت الاسلام و المسلمین طاهری 
پنجشنبه شب در مجمع خیرین سلامت استان قم که با حضور استاندار، فرماندار و جمعی از 
خیرین استان برگزار شد گفت: پرورش و تربیت نیروهای متخصص و متعهد یکی از وظایف 
این دانشگاه است که به آن اهتمام جدی دارد.وی گفت: تربیت نیروی انسانی امر بسیار 
مهم و ضروری است و باید از نیروهای خود استان استفاده کرد و زمینه را برای تربیت این 
نیروها فراهم کرد که دانشگاه تلاش می کند. مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در 
دانشگاه علوم پزشکی قم بیان داشت: گسترش آموزه های دینی از دیگر اقداماتی است که 
دانشجویان از ما انتظار دارند و قم مورد توجه است که در دستور کار داریم.حجت الاسلام و 
المسلمین طاهری گفت: چشم امید دانشجویان و همچنین مردم به شما خیرین است و باید 
تلاش کنیم که در راستای خدمات رسانی به آنها بکوشیم. وی بیان داشت: دانشجویان دختر 
این دانشگاه در ایام اعتکاف 300 نفر ثبت نام کردند اما چون مسجد در مجموعه پردیس 
نداشتیم فقط توانستیم 100 نفر آنها را پذیرش و به دانشگاه قم معرفی کنیم.مسئول نهاد 
نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه کمک به مسائل 
آموزشی و درمانی صدقه جاریه است گفت: خیرین در عرصه آموزشی و درمانی کمک کنند 

تا بتوانیم در خدمت دانشجویان باشیم و در خور شان قم خدمات رسانی کنیم.

رئیس بنیاد نخبگان استان قم عنوان کرد؛ 

ارائه تسهیلات ویژه به دانشجویان مستعد 
در مراکز دانشگاهی قم 

رئیس بنیاد نخبگان استان قم با اشاره به برنامه ها و طرح هایی که به طور ویژه از سوی 
این مرکز برای جامعه نخبگانی استان پیش بینی و به اجرا گذاشته می شود، گفت: بنیاد 
نخبگان با ثبت نام از دانشجویان مستعد در مراکز دانشگاهی استان اقدام به ارائه تسهیلات 

به آنها می کند. 
و  نخبگان  با  قم  استاندار  نشست صمیمی  در  محمد محمدرضایی جمعه شب 
استعدادهای برتر استان قم در تالار معصومیه فرمانداری اظهار داشت: دانشجویان مقطع 
های کارشناسی ارشد و دکتری می توانند با بارگذاری مدارک و اطلاعات مربوط به خود در 
سامانه اطلاع رسانی بنیاد ملی نخبگان، پس از گذراندن مراحل رقابتی، از جوایز آموزشی، 
پژوهشی و فناوری و همچنین فرهنگی بنیاد بهره مند شوند.وی با بیان اینکه بنیاد نخبگان 
استان قم در سال گذشته موفق به تکمیل سهمیه پیش بینی شده برای جذب نخبگان 
از مراکز آموزش عالی استان نشد، همت و تلاش دانشگاه ها برای تحقق این امر در سال 
جاری را خواستار شد و افزود: در صورتی که یک دانشجوی رشته دکتری بتواند جذب 
بنیاد نخبگان شود، از تسهیلات ویژه مرکز که بالغ بر 300 میلیون ریال است، بهره مند می 
شود. وی همچنین طرح دوست علمی را از دیگر برنامه های بنیاد برای شناسایی نخبگان 
دانست و افزود: بر اساس این طرح که مختص دوره متوسطه است، دانش آموزان نخبه، 
شناسایی و در کارگاه های آموزشی این مرکز حضور می یابند. محمدرضایی همچنین با 
اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب مبنی بر ضرورت شناسایی نخبگان از سنین کودکی، 
اضافه کرد: در این راستا طرحی تحت عنوان شهاب به اجرا گذاشته شده و هم اکنون 
بیش از 14 هزار تن از دانش آموزان مقطع ابتدایی قم زیر پوشش آن هستند و در آینده 
نزدیک نیز این طرح در همه مدارس ابتدایی استان اجرایی خواهد شد.وی یادآور شد: در 
این طرح آموزش های لازم در زمینه نخبه پروری به آموزگاران و معلمان داده می شود و 
آنها با آخرین روش های لازم برای شناسایی دانش آموزان نخبه و مستعد آشنا می شوند.

وی با اشاره به اهتمام جدی بنیاد نخبگان برای تقویت روحیه دینی و فرهنگی این گروه 
از جامعه، خاطرنشان کرد: به منظور آشنایی و ترویج سبک زندگی اسلامی و پیشگیری از 
برخی مشکلات و آسیب های فرهنگی، طرح ها و برنامه های مختلفی برای نخبگان پیش 

بینی شده که ارائه خدمات مشاوره ای بخشی از آن به شمار می آید. 

چند روز پیش وقتی سوار اتوبوس شدم گریه پسر 
بچه ی کوچکی نظر من و همه ی مسافران را به خود 
جلب کرده بود ... مثل ابر بهار گریه می کرد و آرام 
نمی شد.همین طور که در بهرش رفته بودم تا ببینم 
مشکلش چیست و چرا انقدر بی تابی می کند، متوجه 
شدم که مرتباً به مادرش می گوید: تو قول دادی! قول 
دادی ولی زدی زیرش ... و همین جمله را مرتباً تکرار 
می کرد و گریه می کرد.متوجه شدم که این ناراحتی 
این بچه از عدم تعهد و بدقولی مادرش است که 
درست یا غلط قولی را به او داده و به هر دلیل زیرش 

زده است... 
خداوند بزرگ در قرآن کریم، خود را با وفاترین 
می شمارد و می فرماید: ؛ چه کسی به پیمانش پای 

بندتر از خداست. )توبه: 111(
 خداوند منان، کمترین احتمال پیمان شکنی  را 
نسبت به خود قاطعانه مردود می شمارد: ؛ خداوند 

هرگز پیمان شکنی نمی کند. )بقره: 80(
 در جایی دیگر فرموده است:  )انعام: 152(به عهد 
الهی وفا کنید. این چیزی است که خداوند شما را به 

آن سفارش کرده است تا متذکر شوید.
و نیز می فرماید:. )اسراء: 34(به پیمان های خود 

وفادار باشید زیرا از پیمان ها سوال خواهد شد.
 و در آیه دیگری هم آمده است: آنان )مومنین( به 

امانت و عهد و پیمان خود وفادارند. )مومنون: 8(
امام علی علیه السلام می فرمایند:: بپرهیز از خلف 

وعده که آن موجب نفرت خدا و مردم از تو می شود
فراموش نکنیم که نادیده گرفتن پیمان ها، جز 
خودخواهی و بی اعتنایی به حقوق دیگران و سبک 
شمردن شخصیت آنها علتی ندارد و افراد خودخواه و 
پیمان شکن از دید پیامبر اکرم صلی الله و علیه وآله 
نکوهش شده اند. چنان که ایشان فرموده است: »لا 
دینَ، لمَِن لا عهدَ له؛ آن کس که به پیمان خود وفادار 

نیست، مسلمان نیست.«
 و نیز حضرت علی )علیه السلام( در این رابطه 
می فرمایند: هیچ موضوعی همانند وفای به عهد  در 

میان مردم با تمام اختلافاتی که دارند، مورد اتفاق 
نیست.)نهج البلاغه، نامه 53(

همین وفای به عهد درباره کودک اهمیتش زیادتر، 
و تاکید بیشتر به خود می گیرد تا جامه عمل پوشانده 
شود، در این رابطه داریم که پیامبر صلی  الله  علیه  
بیانَ وَ ارحَمُوهُم ، وَ اذِا  و  آله می فرمایند :»احَِبُّوا الصِّ
وَعَدتُموهُم شَیئا فَفُوا لَهُم ، فَانَِّهُم لا یَدرونَ الاَّ ا نَّ  کُم 
تَرزُقونَهُم«؛ کودکان را دوست بدارید و با آنان مهربان 
باشید و هرگاه به آنان وعده دادید، به آن وفا کنید، زیرا 
آنان روزى دهنده خود را کسی غیر از شما نمی دانند. 
)کافی، ج ۶، ص 4۹(بنا به فرمایش پیامبر گرامی اسلام 

صلی  الله  علیه  و  آله ؛ کودک، والدین را تکیه گاه 
اصلی خود می داند. فرزند اگر گفتار و کردار والدین 
خود را دوگانه ببیند، خود را بی پناه حس می کند 
و آشفته و سرگشته می شود و این بی اعتمادی به 
و  انسانی  اصول  به  نسبت  او  اعتقاد  والدین، حتی 
اسلامی سست می کند و بیان مطالب تربیتی و الفاظ 
زیبا هرگز نمی تواند جبران کننده زشتی خلف وعده 
شود و اثر آن را از ذهن حساس و تیزبین فرزند پاک 

کند.
نشانه ای از نشانه های مومن بودن

 پیامبر صلی  الله  علیه  و  آله می فرمایند :»احَِبُّوا 

بیانَ وَ ارحَمُوهُم ، وَ اذِا وَعَدتُموهُم شَیئا فَفُوا لَهُم  الصِّ
، فَانَِّهُم لا یَدرونَ الاَّ ا نَّ  کُم تَرزُقونَهُم«؛ کودکان را 
دوست بدارید و با آنان مهربان باشید و هرگاه به آنان 
وعده دادید، به آن وفا کنید، زیرا آنان روزى دهنده 

خود را کسی غیر از شما نمی دانند
خداوند متعال یکی از نشانه های مومنان  را وفای 
به عهد می شمرند و می فرمایند )سوره بقره/177( 
)مومنان آنهایی هستند که( به عهد و پیمان خود وفا 
دارند. پس کسی که چک او بر می  گردد در ایمانش 
شک کند علامت ایمان  وفای به عهد است؛ کسی که 

قول داده باید عمل کند.

 در آیه ای دیگر خداوند با بیان نشانه های خردمندان  
حق جو بیش از هر چیز، وفای به عهد و پیمان را 
گوشزد می کند: آنها کسانی هستند که به عهد الهی وفا 

می کنند و پیمان را نمی شکنند.« )رعد: 20(
وفای به عهد حتی نسبت به دشمنان

رسول اکرم صلی الله علیه و آله وسلم نیز وفای به 
عهد را از شرایط اساسی ایمان می داند و حضرت امیر 
علیه السلام نیز در فرمان خود به مالک اشتر، به اهمیت 
این مسئله در اسلام و جاهلیت اشاره می کند و آن را 

مهم ترین و عمومی ترین قانون اجتماع می شمارد:
رابطه  این  السلام( در  نیز حضرت علی )علیه  و 
می فرمایند: هیچ موضوعی همانند وفای به عهد  در 
میان مردم با تمام اختلافاتی که دارند، مورد اتفاق 
نیست اگر با دشمنی پیمانی بستی تا او را در پوشش 
پناه خویش بگیری، به پیمان خویش وفادار بمان و 
ذمه ات را با امانت کامل پاس دار و جان خود را سپر 
عهد و پیمان خویش قرار ده که در میان واجبات 
الهی، هیچ موضوعی همانند وفای به عهد در میان 
مردم جهان، با تمام اختلافاتی که با هم دارند، مورد 
اتفاق عمومی نیست. تا آنجا که مشرکان نیز پیش از 
مسلمانان در روابط خود بدان پای بند بودند؛ زیرا از پی 

آمدهای پیمان شکنی خاطرات تلخی داشتند.
کلام آخر:

بزرگی و انسانیت با خلف وعده سازگاری ندارد از 
همین جهت چنین انسانی بر آن چه ممکن نیست 
وعده نمی دهد... همانطور که امام علی علیه السلام 
فرمودند: لا تَعِدَنَّ عِدَةً لاتَثِقُ مِن نَفسِكَ باِنجازِها: وعده 
اى نده که از وفاى به آن اطمینان ندارى. )تصنیف 

غررالحکم و دررالکلم ص253 ، ح531۶(
علت آن هم چنین بیان شده که امام علی علیه 
السلام می فرمایند: وَ إیَّاك ... انَ تَعِدَهُم فَتُتبِعَ مَوعِدَكَ 
بِخُلفِكَ... الخُلفَ یوجبُ المَقتَ عِندَ اللَّه و النِّاس: بپرهیز 
از خلف وعده که آن موجب نفرت خدا و مردم از تو می 
شود. )نهج البلاغه )صبحی صالح( نامه 53 ،ص444(

 منابع: در دفتر نشریه موجود می باشد

نتیجه بدقولی چیزی جز این نیست

یکشنبه سیزدهم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4040

رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم خبرداد :

 کشته شدن  دو موتورسوار در حوادث 
ترافیکی هفته گذشته قم 

رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: حوادث ترافیکی هفته 
گذشته در این استان منجربه فوت دو موتورسوار و مصدومیت 585 تن شد. 

محمدرضا حسنی ، افزود: برخورد یک دستگاه کامیون با یک دستگاه موتورسیکلت 
که ساعت 07:25 ششم تیرماه جاری در بلوار شهید خداکرم مقابل پایانه مسافربری قم 
رخ داد، باعث کشته شدن راکب موتورسیکلت شد.وی اضافه کرد: همچنین در برخورد 
یک دستگاه خودرو سواری با یک دستگاه موتورسیکلت، راکب موتور، آقا 40 ساله در دم 
فوت کردوی ادامه داد: این حادثه ساعت 23:30 ششم تیرماه در جاده قنوات رخ داد.

به گفته حسنی، در واژگونی یک دستگاه وانت که ساعت 17:43 ششم تیرماه در جاده 
قم – سلفچگان رخ داد، پنج تن مصدوم شدند.وی به سه حادثه که در روز هفتم تیرماه 
جاری رخ داد اشاره و بیان کرد: بر اثر واژگونی یک دستگاه پراید در ساعت 11:30 در 
جاده قم - گرمسار، چهار تن مصدوم شدند.وی اضافه کرد: در حادثه دوم، ساعت 22:34 
برخورد دو دستگاه موتورسیکلت در بلوار شهدای 15 خرداد منجربه مجروح شدن ۶ تن 
شد.رئیس مرکز اورژانس 115 قم ادامه داد: در حادثه دیگری برخورد دو دستگاه پراید 
که ساعت 23:10 در جاد قم - جعفریه رخ داد، منجربه مصدومیت چهار تن شد. وی 
گفت: از پنجم تا 12 تیرماه جاری، هشت هزار و 40۹ تماس با مرکز اورژانس قم برقرار 
و منجربه یک هزار و 475 ماموریت شد که 481 مورد مربوط به حوادث ترافیکی بوده 
است.وی با بیان اینکه 422 مورد مربوط به حوادث داخل شهر و 5۹ مورد مربوط به 
حوادث جاده ای بود افزود: این حودث 585 مصدوم برجا گذاشت که 1۹1 تن به صورت 

سرپایی درمان و 3۹4 تن به بیمارستان منتقل شدند.
  76 درصد مصدومان سرنشینان موتورسیکلت بوده اند

 حسنی به حوادث مربوط به موتورسواران اشاره و بیان کرد: 35۹ ماموریت حوادث 
ترافیکی مربوط به موتورسیکلت سواران بوده است که 33۶ مورد آن در شهر و 23 مورد 
آن نیز در جاده رخ داده است.وی اضافه کرد: این حوادث 445 مصدوم برجا گذاشت 
که معادل 7۶ درصد کل مصدومان حوادث ترافیکی یک هفته گذشته قم بوده است.به 
گفته وی، 1۶۶ تن از مصدومان به صورت سرپایی درمان و 27۹ تن نیز به بیمارستان 

منتقل شدند.

 فرمانده دریابانی استان بوشهراعلام کرد :

103میلیارد ریال کالای قاچاق
 در کنگان توقیف شد 

فرمانده دریابانی استان بوشهر از توقیف 103 میلیارد ریال کالای قاچاق در کنگان خبر 
داد و گفت : این مقدار کالای قاچاق طی یک عملیات کشف شد. 

سردار قلندر لشکری در گفت و گوی اختصاصی با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت: 
رصد دقیق تردد شناورهای ورودی و خروجی به کشور از برنامه های مرزبانی در راستای 
تشدید مبارزه با قاچاق کالا و ارز است. وی با بیان اینکه ماموران پایگاه دریابانی کنگان 
در این راستا به یک فروند شناور مشکوک شده و دستور ایست دادند، افزود : ماموران در 
بازرسی از این شناور ۶ میلیون نخ سیگار ، 24میلیون 773 هزار و 408 عدد قرص نیروزا 
کشف کردند.  فرمانده دریابانی استان اضافه کرد: 45 هزار و 4۶۶ میلی لیتر شربت نیروزا 
، 275هزار و ۶00 میلی لیتر آمپول نیروزا، 3میلیون و 8۶8 هزار و 5۶4 گرم پودر نیروزا 
از دیگر کشفیات به دست آمده طی این عملیات بود.  سردار لشکری در پایان با اشاره به 
دستگیری 3 متهم در این رابطه مطرح کرد: کارشناسان مربوطه ارزش ریالی این محموله 

را 103 میلیارد و 500 میلیون ریال برآورد کردند.
 وی در پایان با تأکید بر تداوم اقدامات عملیاتی دریابانان این استان در راستای فرامین 
مقام معظم رهبری گفت : در راستای حمایت از تولیدات داخلی کشور به طور جدی با 

هرگونه قاچاق برخورد می کنیم.

 دو دختر که با طرح دوستی از پسران پولدار شمال شهر 
سرقت می کردند، توسط پلیس شناسایی و دستگیر شدند.

به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، در 
ساعت 20:30 ، بیست و هشتم خرداد ماه از طریق مرکز 
فوریت های پلیسی 110 وقوع یک فقره سرقت خودرو 
با حضور   . اعلام شد  گلبرگ  به کلانتری 147  سواری 
مأمورین کلانتری در محل اعلام شده در خیابان گلبرگ ، 
مالک خودرو در اظهاراتش به مأمورین اعلام کرد که جهت 
خرید لحظه ای ماشین را به صورتِ موتور روشن !!!! در گوشه 
خیابان پارک کرده بودم که پس از مراجعه به محل پارک 

خودرو متوجه سرقت آن شدم . 
 پرونده در پایگاه چهارم پلیس آگاهی تهران بزرگ 

 :
با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع "سرقت خودرو" و به 
دستور شعبه دهم دادیاری دادسرای ناحیه 4 تهران ، پرونده 
جهت رسیدگی در اختیار پایگاه چهارم پلیس آگاهی تهران 

بزرگ قرار گرفت. 
 اظهارات جدید مالباخته : 

همزمان با آغاز رسیدگی به پرونده ، مالباخته با حضور در 
پایگاه چهارم پلیس آگاهی تهران بزرگ به کارآگاهان عنوان 
داشت که خانمی ناشناس طی تماس تلفنی با ایشان عنوان 
داشته است که خودرو به امانت نزد است !!! و پس از چند 

روز به صاحبش ) مالباخته ( بازپس می دهد .  
مالباخته در خصوص تماس زن ناشناس به کارآگاهان 
گفت : خانم ناشناس ، طی تماس تلفنی با شماره تلفن همراه 
بنده و با حالتی بسیار مؤدبانه عنوان داشت "نگران نباشید ؛ 
چند روزی احتیاج به ماشین شما دارم ؛ قصد دارم به شمال 
بروم اما پول بنزین ندارم " و به این بهانه از من خواست تا 
مبلغی را در ازای پول بنزین خودرو به حسابش واریز کنم 
و من نیز مبلغ 150 هزار تومان به حسابش واریز کردم !!! . 

 شناسایی و دستگیری متهمین : 
با توجه به اظهارات جدید مالباخته ، کارآگاهان با اطلاعات 
جدید بدست آمده در خصوص "تماس سارق خودرو با 
مالباخته" و همچنین "واریز پول از سوی مالباخته" و با انجام 
اقدامات پلیسی اقدام به شناسایی خانم جوانی بنام "سارا . 
الف" ) 20 ساله ( ، ساکن شهرری کردند ؛ در بررسی سوابق 
سارا مشخص شد که وی فاقد هرگونه سابقه کیفری بوده اما 
در یک فقره پرونده شکایت با موضوع "فقدان افراد" در سال 
81 رسیدگی شده در پایگاه نهم پلیس آگاهی ، بنا بر شکایت 
خانواده اش از خانه خارج شده بود که پس از چند روز توسط 
کارآگاهان پایگاه نهم آگاهی ، شناسایی و به خانواده اش 
تحویل داده شده است . با شناسایی محل سکونت سارا در 
شهرری ، کارآگاهان پایگاه چهارم پلیس آگاهی به شهرری 
اعزام و در اولین مرحله اقدام به دستگیری سارا . الف کردند . 
"سارا . الف" پس از انتقال به پایگاه چهارم به سرقت 
بچه محل های  و  از دوستان  یکی  با همدستی  خودرو 
سابقش بنام "ساحل" اعتراف کرد ؛ با شناسایی دقیق محل 
سکونت "ساحل . س" ) 1۹ ساله ( در محدوده میدان سپاه 
، وی نیز دستگیر و به پایگاه چهارم پلیس آگاهی تهران 

بزرگ منتقل شد . 
 دوستی خیابانی ، شیوه و شگرد انجام سرقت ها : 

هر دو متهم در اظهارات خود به سرقت خودروی متعلق به 
مالباخته اعتراف کرده اما بر خلاف اظهارات مالباخته مبنی 
بر سرقت خودرو به شیوه موتورروشن و از کنار خیابان ، آنها 
در اظهاراتی متفاوت عنوان داشتند : "با تردد در خیابان پر 
تردد سوار ماشین های مدل بالا می شدیم ؛ پس از مدتی 
و با جلب اعتماد این افراد ، در یک لحظه از غفلت صاحب 
خودروها استفاده کرده و خودروهای آنها را سرقت می کردیم 
" . هر دو متهم در خصوص انگیزه سرقت هایشان عنوان 
داشتند : "به هیچ عنوان نیاز مالی انگیزه سرقت خودروها نبود 

؛ تنها انگیزه مان ، علاقه شدید به خودروهای مدل بالا بود و 
پس از چند روز سرقت خودروها و چرخیدن در سطح شهر ، 
خودروها را در کنار خیابان رها کرده و به سراغ ماشین جدید 
دیگری می رفتیم ؛ طی این مدت نیز با صاحب خودروها 
تماس می گرفتیم و به آنها عنوان می کردیم که خودروها 
را به آنها بازپس خواهیم داد تا مانع از مراجعه آنها به پلیس 
شویم ؛ از این افراد ، به بهانه پولِ بنزین مبلغی را دریافت می 
کردیم و پس از چند روز ماشین بازی ، ماشین های آنها را ] 

با رها کردن در کنار خیابان [ بازپس می دادیم " . 
 شناسایی مالباختگانی که هیچگاه شکایت نکردند : 
با توجه به شیوه و شگرد هر دو متهم در سرقت خودرو و 
اعتراف صریح آنها به انجام سرقت های مشابه ، کارآگاهان 
موفق به شناسایی تعداد دیگری از افرادی شدند که صاحب 
خودروهای مدل بالا همچون "پورشه" ، "بی .ام . و" ، "بنز" 
، "هیوندا" و ... هستند که با وجود سرقت خودروهایشان 
، هیچگونه شکایتی مطرح نکرده و در تحقیقات تکمیلی 
مشخص شد که تمامی خودروها در اختیار صاحبانشان 
است و هیچکدام از این افراد نیز شکایتی از متهمین نداشتند 
.سرهنگ کارآگاه فخرالدین افراسیابی ، رئیس پایگاه چهارم 
پلیس آگاهی تهران بزرگ ، با اعلام این خبر گفت : "در 
ادامه رسیدگی به پرونده ، کارآگاهان موفق به کشف خودرو 
مالباخته در خیابان سهروردی شدند ؛ همچنین در بررسی 
پرونده های مشابه ، کارآگاهان موفق به شناسایی دومین 
شاکی شدند که خودروهای 20۶ وی توسط متهمین ، به 
همین شیوه و شگرد و در مورخه 13۹5/03/22 سرقت 
شده بود که با اعتراف متهمین ، خودرو 20۶ شاکی کشف 
شد " . رئیس پایگاه چهارم پلیس آگاهی تهران بزرگ ، در 
پایان خبر عنوان داشت : با توجه به اعتراف صریح هر دو 
متهم به انجام سرقت خودرو ، قرار قانونی از سوی دادیار 

محترم پرونده صادر  و هر دو متهم روانه زندان شدند .

دوستی خیابانی ، شیوه و شگرد انجام سرقت ها

دختران سارق دستگیر شدند

یکی از مسائلی که درون خانواده ها کم و بیش مشاهده می شود 
لجبازی بین زن و مرد درباره یک موضوع خاص است. لجبازی در هر 
زمانی اتفاق می افتد. گاهی اوقات زن یا مرد احساس می کنند نظرشان 
کاملا منطقی است و باید پذیرفته شود و اگر مورد قبول طرف مقابل 

نباشد کار به لجبازی می کشد؛   
اختلال گستاخی)لجبازی( یا بی اعتنایی مقابله ای: 

این اختلال عبارت است از الگوی رفتاری منفی کارانه، خصمانه و 
بی اعتنا که حداقل به مدت شش ماه طول بکشد و با خصوصیاتی 
بزرگسالان مشاجره کردن، عملا  با  زود عصبانی شدن،  همچون 
مزاحمت فراهم کردن، کینه توزی، اختلال بی اعتنایی مقابله ای در 
خانواده هایی که حداقل یکی از والدین سابقه ابتلا به اختلال خلقی، 
اختلال شخصیت  سلوک،  اختلال  مقابله ای،  بی اعتنایی،  اختلال 
ضداجتماعی یا اختلال مربوط به مواد دارد، شایع تر است. جر و 
بحث های زناشویی و اختلاف نظرهای همسران مسئله ای است که 
همه زوج ها آن را تجربه می کنند اما اهداف زوج ها با هم در این میان 
متفاوت است و گاهی خودشان از این موضوع آگاه نیستند. بعضی ها 
دوست دارند هرچه زودتر جر و بحثو بگو مگو را پایان دهند و دوباره 
آرامش را به رابطه خود بازگردانند و به هر چیزی برای به دست آوردن 
آرامش متوسل می شوند. بعضی ها نیز این بگومگوها را میدان جنگی 
تصور می کنند که باید پیروز آن شوند و اینها نیز به هر کاری برای پیروز 
شدن دست می زنند، این افراد با لجبازی تمام بحثرا کش می دهند 
و نمی خواهند اشتباهات خود را بپذیرند و در برابر هر حرفی جوابی 

می دهند و در برابر هر عملی رفتاری از خود نشان خواهند داد.
لجبازی بین زن و شوهر

غرور، اختلاف سلیقه و نداشتن گذشت در بیشتر اوقات زمینه این 
رفتار است. شاید بتوان گفت یکی از آثار منفی لجبازی اختلاف زوجین 
باشد که سلامت روان اعضای خانواده را تهدید می کند. روانشناسان 
معتقدند فرد لجوج قدرت تصمیم گیری و استقلال فکری مناسبی 
ندارد و نمی خواهد خواسته های غیرمنطقی خود را کنار بگذارد. فرد 

لجباز به نظر دیگران احترام نمی گذارد و تنها خواسته خود را می بیند. 
افراد با لجبازی نمی توانند راه حل های مناسبی برای مسائل پیدا کنند 
و توجیه منطقی را نمی پذیرند. هنگام برخورد با مسئله ای، زن و مرد 
باید با لحن مناسب با هم صحبت کنند. زن و مرد هنگام کشمکش 
باید تعادل و آرامش خود را حفظ کنند تا موضوع مورد بحثمنجر به 

اختلاف بیشتر نشود.
*چه زمانی با همسرتان لجبازی می کنید

*بخواهید اشتباه های همسرتان را با رفتارتان تلافی کنید.
*عمدا کاری را که می دانید همسرتان دوست ندارد انجام دهید.

**اشتباه های خود را تکرار کنید و اصرار داشته باشید که کارتان 
درست است.

**حرف همسرتان را با دقت گوش ندهید و مدام حرف خود را 
بدون منطق تکرار کنید.

در برابر اشتباه خود اشتباه های گذشته همسرتان را پیش بکشید تا 
خود را تبرئه کنید و همسرتان را مقصر جلوه دهید.می دانید اشتباه از 

شماست و آن را نپذیرید.
* می خواهید همسرتان را آزار دهید.

بازی دو سر باخت
اگر با هم مشکل دارید لجبازی نکنید زیرا لجبازی مسابقه ای است 
که هر دو طرف به سوی نابودی رقابت می کنند و آنقدر خودشان را 
زجر می دهند که منتظر آتش بس این جنگ هستند و در این میان، 
ممکن است دست به کارهایی بزنند که تبعات آن خیلی سنگین و 
غیرقابل جبران باشد! اگر در مسابقه ای لجبازی، شخصی یکدنده باشد 
و نخواهد به حالت عادی بازگردد، زندگی او روز به روز تلخ تر می شود. 
یادتان باشد در برابر لجبازی های همسرتان شما لجبازی نکنید، 
چراکه اگر در این دور بیفتید روزبه روز روابط تان بدتر و بدتر می شود 
و بازگشت به عقب غیرممکن خواهد شد. همچنین وقتی همسرتان 
عصبانی است جواب او را ندهید و با او بحث نکنید بلکه در آن لحظه 
او را به آرامش دعوت کنید و همیشه خواسته های تان را در آرامش به 

او بگویید. وقتی خودتان نیز عصبانی هستید از جر و بحث بپرهیزید. 
این نکته را بدانید کسی که لجبازی می کند معمولا خودش می داند 
که حق با او نیست اما هیچ وقت نمی خواهد این را به زبان بیاورد، 
پس شما نیز اصرار نکنید و بحثرا ادامه ندهید. همیشه اشتباه های 
همسرتان را با احتیاط و مهربانی با او در میان بگذارید چرا که اگر او 
احساس کند که شما تحقیرش می کنید یا انتقادتان را توهین آمیز به 
او منتقل می کنید ممکن است با شما لجبازی کند و ایرادش را نپذیرد 

و رویه اش را تغییر ندهد.
راه حل هایی برای مقابله با افراد دگم)لجباز(

موافقت مشروط:
 اگر به گونه ای رفتار کنید که طرف مقابل احساس کند که در 
همه مواقع نظراتش پذیرفته می شود، این تصور برایش ایجاد می شود 
که همیشه بهترین نظرات را ارائه می دهد، پس بگویید: »من به نظر 
تو احترام می گذارم اما این نظر من نیست چون تو را دوست دارم، 
زندگی ام برایم مهم است و دلم نمی خواهد تو را ناراحت کنم این بار 

نظر تو را می پذیرم.
بیان خواسته های شخصی:

 در تصمیم گیری ها بی طرف نباشید و شما هم خواسته خود را 
عنوان کنید؛ به این ترتیب به طرف مقابل تان نشان می دهید حتی 
اگر به نظر او احترام گذاشته اید ناآگاهانه این کار را انجام نداده اید و 
شما هم حق نظر دارید؛ بگویید: »هرچند نظر من چیز دیگری است 
اما اگر این دفعه نظر تو را می پذیرم این به دلیل احترامی است که به 
تو می گذارم.« اگر طرف مقابل شما همیشه سعی می کند نظر خود 
را تحمیل کند هنگام تصمیم گیری بگویید: »دفعات قبل به نظر تو 
احترام گذاشته ام اما نظر من این است و من هم حق رای دارم پس من 

با نظر تو این بار موافق نیستم.«
لحن محبت آمیز:

 در برخورد با چنین افرادی لحن کلام، تاثیر خیلی زیادی دارد. 
دوستانه و با لحنی محبت آمیز با آنها صحبت کنید؛ برای مثال اینگونه 

بگویید: »نظرهای تو هم خوب است و خیلی خوب تصمیم گیری 
می کنی. پیشنهادهایی که درباره مسائل مالی می دهی فوق العاده خوب 
هستند ولی گهگاهی من هم دوست دارم نظرم محترم شمرده شود و 

در مورد چیدمان منزل نظر من هم اعمال شود.
گاهی بی توجهی:

 بعضی مواقع به نظرش اهمیت ندهید تا بداند این رفتار چقدر ناپسند 
است. البته درباره مسائل پراهمیت چنین اقدامی انجام ندهیددرباره 
مسائل جزئی گاهی بدون اهمیت دادن به نظر او نظر خودتان را اعمال 
کنید تا به تدریج به او نشان دهید که اطرافیانش هم نظرهای خودشان 

را دارند و حق دارند نظرشان را در زندگی اعمال کنند.
تو همیشه زور می گویی

دوری از خشم و عصبانیت:
 لحن کلام شما و نوع واژه هایی که به کار می برید، می تواند برای 
متقاعد کردن طرف مقابل بسیار موثر باشد. بدون خشونت و هرگونه 
رفتار ناپسندی که منجر به مشاجره یا عواقب بدی شود با او برخورد 
کنید. در صورتی که هیچ کدام از این راهکارها نتیجه بخش نبودند 
باید به صراحت به او بگویید: دفعه های قبلی نظر تو اجرا شد اما این 
بار می خواهم طبق سلیقه من باشد. واژه هایی که به کار می برید تا 
طرف مقابل را متقاعد کنید باید فکر شده و صحیح باشد. سعی کنید 
صحبت های تان حالت گلایه، تحقیر، توهین و سرزنش نداشته باشد؛ 
بنابراین از این جملات استفاده نکنید: »تو عادت داری همیشه زور 
بگویی و نظر خودت را اعمال کنی«، »تو فکر کردی خودت همه چیز 

را می دانی«، »من تا به حال ا گر چیزی نگفتم تحملت کردم« و…
شناخت صحیح از همسر: 

باید روی نکته هایی که طرف مقابل شما روی آن حساس است، 
شناخت پیدا کنید؛ مثلا اگر طرف مقابل تان دوست دارد قدرت خود 
را نشان بدهد در مسائلی که امکانش وجود دارد قدرت او را بالا ببرید 
تا در زمینه هایی که مدنظر شماست راحت تر بتوانید نظرهای خود را 

اعمال کنید.

راه حل هایی برای مقابله با افراد لجباز

لجبازی بین همسران بازی دو سر باخت
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چرا روحانی نامزد نهایی اصلاح طلبان 
در خرداد 96 است؟

 این روزها بحث انتخابات ریاست جمهوری سال آینده در فضای سیاسی کشور داغ 
است و جریان های سیاسی به دنبال پیدا کردن نامزد نهایی خود برای انتخابات ریاست 

جمهوری دوازدهم هستند. 
اصول گرایان هنوز نتوانسته اند استراتژی مشخصی را برای خود تعیین کنند و برخی به 
دنبال حمایت از روحانی هستند، عده ای دیگر به دنبال بازگرداندن احمدی نژاد هستند 
و بخشی دیگر بازهم می  خواهند به سراغ نامزدهایی مانند قالیباف، حداد یا جلیلی بروند. 
اصلاح طلبان اما اوضاع بهتری دارند و آنگونه که از شواهد پیداست روحانی تنها نامزد آنان 

برای انتخابات ریاست جمهوری آینده است. 
در همین ارتباط محمد رضا خاتمی، نایب رئیس مجلس ششم و برادر رئیس دولت 
اصلاحات بر این باور است که: »در نشست و برخاست هایی که با نحله های مختلف 
اصلاحات دارم می بینم همه این افراد از شخص آقای روحانی رضایت دارند و معقتدند 
ایشان حتی فراتر از حد انتظار ظاهر شده است. البته ما انتقاداتی به برخی عملکردهای 
دولت یازدهم داریم ولی نامزدمان برای انتخابات دوره دوازدهم ریاست جمهوری شخص 
آقای روحانی است.« محمد علی ابطحی رئیس دفتر رئیس دولت اصلاحات نیز بر این باور 
است: » پیش بینی من این است که آقای روحانی بدون مشکل در دوره آینده نیز رئیس 

جمهور خواهند بود. 
در جریان اصلاح طلبی شخص دیگری جز آقای روحانی معرفی نخواهد شد« مجمع 
روحانیون مبارز نیز با صدور بیانیه ای اعلام کرد که موضع این مجمع حمایت قاطع از دولت 
تدبیر و امید و »خصوصا شخص جناب آقای دکتر روحانی رییس جمهوری محترم« است. 
سوالی که در این میان مطرح است این مسئله است که چرا اصلاح طلبان اینگونه از روحانی 
حمایت می کنند و اجازه نمی دهند نامزد دیگری از این جریان وارد کارزار انتخابات شود. 
اولین جواب به این سوال این است که اصلاح طلبان از عملکرد روحانی به ویژه در زمینه 

سیاست خارجی راضی هستند. 
روحانی توانست مسیری که دولت اصلاحات آن را طی می کرد ادامه دهد و حتی در 
پرونده هسته ای موفق تر عمل کند. در سیاست داخلی نیز اصلاح طلبان بعد از دوران 
سخت 88 بازهم به صحنه آمدند و با وجود تمام محدودیت ها توانستند یک اقلیت قدرتمند 
را در مجلس دهم تشکیل دهند. روحانی زمینه فعالیت های سیاسی اصلاح طلبان را در 
دولتش فراهم کرد. حوادث سال 88 باعث شده بود تا برخی فکر کنند که اصلاح طلبان 
به پایان راه خود رسیده اند اما روی کار آمدن روحانی باعث شد جریان اصلاحات بتواند 

خود را احیا کند. 
به گزارش عصرایران، از سوی دیگر اصلاح طلبان نامزدی به غیر از روحانی ندارند. تمام 
کسانی که در این جریان بتوانند وارد کارزار انتخابات شوند به دلیل حوادث سال 88 و 
اتفاقات قبل از آن از سوی شورای نگهبان رد صلاحیت خواهند شد و در نتیجه، نمی توانند 
وارد رقابت انتخاباتی شوند. بسیاری از این نیروها در جریان انتخابات مجلس دهم نیز با سد 

محکم شورای نگهبان روبرو شدند. 
در ادامه اصلاح طلبان می دانند که اگر نامزدی را به عنوان رقیب روحانی معرفی کنند 
هم زمینه شکست خود و هم زمینه شکست روحانی را فراهم می کنند. تقسیم شدن رای 
میان روحانی و نامزد اصلاح طلبان باعث می شود که رقیب با خیال راحت مسیر پاستور را 
طی کند. همین دلایل باعث شده اصلاح طلبان سعی کنند بدون هیچ حرفی سعی کنند از 

حسن روحانی به عنوان نامزد انتخابات حمایت کنند و دولت او را 8 ساله کنند.

نکــته

جنجال رسانه ای علیه دولت تدبیر و امید فاز جدیدی 
شده و به گفته کارشناسان سیاسی رنگ و بوی انتخاباتی 
از آن نمایان است. این حاشیه سازی ها در روزهای اخیر با 
انتشار چند فیش حقوقی نامتعارف پررنگ شده و مخالفان 
دولت تلاش می کنند تا ضمن غیرقانونی جلوه دادن آن، 
اقدام دولت در مبارزه با مفاسد کلان گذشته و همچنین 

برخورد انقلابی با این پدیده را ضعیف جلوه دهند.
برای بررسی بیشتر دلایل غوغاسالاری رسانه های مخالف 
دولت در قضیه معدود فیش های حقوقی و همچنین آثار 
چنین اقداماتی بر رابطه مردم و اعتماد آن ها به نظام گفت 
و گویی با محمد هاشمی رئیس دفتر رئیس مجمع تشخیص 
مصلحت نظام انجام دادیم. از نظر وی برخی معتقدند که 
مخالفان دولت تلاش می کنند قضیه فیش های حقوقی را با 

فسادهای دولت گذشته مشابه سازی کنند. 
هاشمی همچنین می گوید: آنها می خواهند با مشابه 
سازی و سر و صدای رسانه ای کاری کنند که فسادهای چند 
میلیاردی دولت قبل و رسیدگی به آن تحت الشعاع قرار 
بگیرد. اگرچه هاشمی معتقد است این جنجال رسانه ای، 
مدیران بانک ها، دستگاه ها، فعالان سیاسی و رسانه ها را 
بر آن داشت تا به ریشه یابی این مسئله بپردازند اما در عین 
حال تاکید می کند که نباید پرداختن بیش از حد این موضوع 
عاملی برای مخدوش شدن اعتماد عمومی نسبت به نظام 
شود. وی از گروه های سیاسی و رسانه ها می خواهد که در 
حد اعتدال به این مسایل بپردازند و به ریشه های آن توجه 
کنند. محمد هاشمی تاکید دارد اگر صرفا برای کوبیدن رقیب 
باشد و دو روز بعد هم فراموش شود، قطعا آثار نامطلوبی در 
جامعه خواهد داشت.  مشروح گفت و گوی محمد هاشمی 
رئیس دفتر رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام و رئیس 

پیشین سازمان صدا و سیما با ایرنا در ذیل آمده است:

آیا چالش انتشار فیش های حقوقی برای دولت یازدهم 
دولت  علیه  تخریبی  برنامه  و  ریزی شده  برنامه  امر  یک 

محسوب می شود؟
بحث فیش های حقوقی و دریافتی های غیر متعارف، مسئله 
ای است که بیش از هر چیز نیاز به ریشه یابی و مطالعه دارد. باید 
بدانیم این مسئله که در دولت یازدهم رسانه ای شده است و منتقدان 
از این مسئله به عنوان یک اهرم فشار علیه دولت یازدهم استفاده 
می کنند، پیشتر هم وجود داشته است یا خیر؟ باید بدانیم که آیا 
دریافتی های غیر متعارف تنها محدود به مدیران دولتی است یا اینکه 
طیف وسیعتری را از مدیران نهادها و دستگاه ها دربرمی گیرد؟ از 
سوی دیگر باید بدانیم که دریافتی های غیر متعارف مدیران از چه 
زمانی شروع شده و به اصطلاح سرآغاز این رویکرد از چه زمانی بوده 
است؟ تا آنجا که اطلاعات من اجازه می دهد می توانم بگویم مسئله 
دریافتی های غیر متعارف تنها مربوط به دولت نیست بلکه در تمام 
نهادها و دستگاه ها دیده می شود و ثانیا بخشی از این دریافتی های 
غیر متعارف مبتنی بر یکسری از قوانین داخلی موسسات، ادارات و 
نهادهاست بنابراین مبنای قانونی دارد. به عنوان نمونه دریافتی های 
شهردار تهران تا جایی که من شنیدم درصدی از درآمدهای شهرداری 
است که به عنوان سهم شهردار به وی پرداخت می شود. نمونه دیگر 
اماکن متبرکه مانند آستان قدس رضوی است که درصدی از درآمد 
موقوفات به متولی داده می شود. اینکه متولی دریافتی ها را می گیرد 
یا اینکه مانند مرحوم طبسی صرف هزینه های خیریه می کند برای 
ما مشخص نیست. نمونه دیگر، روال دادن حق کشف به افراد توسط 
برخی نهادهای نظامی و انتظامی است؛ بنابراین دریافتی های هنگفت 
منحصر به قوه مجریه یا دولت نیست. در برخی موارد هم در نهادهای 
حکومتی، نهادهای مدنی و مانند آن ها دریافتی های هنگفتی وجود 
دارد که از گذشته تا امروز نیز بوده است اما موضوعی که باید به آن 
توجه شود بحث دریافتی های نا متعارف است. زمانی که این پرونده 
سه هزار میلیاردی افشا شد برخی روزنامه ادعا کردند که در بانک 
صادرات دریافتی های برخی از اعضای هیات مدیره یا مدیران این 
بانک 450 میلیون تومان است؛ آن زمان کسی این موضوع حقوق 

های چند صد میلیونی را بررسی نکرد.
سوال اینجاست که شما از بحث دریافتی استفاده می 

کنید منظورتان از این واژه چیست؟
دریافتی های یک فرد فراتر از حقوق ماهیانه است. دریافتی 

ها شامل مزایا و امتیازهای مشخص شده نهادها برای کارمندان و 
مدیرانشان است. ممکن است که حقوق یک فرد سه میلیون تومان 
باشد اما میزان دریافتی به واسطه بهره بردن از آن جایگاه ممکن 
است ده ها میلیون تومان باشد. به همین دلیل من از بحث حقوق یا 
فیش حقوقی استفاده نمی کنم. دریافتی یک مدیر ممکن است از 
طرق دیگری غیر از حقوق هم باشد. حتی ممکن است این دریافتی 
ها نقدی نباشد مانند منزل مسکونی که در یک شهرستان برای یکی 
از شهردارها تهیه شده است. ظاهرا مبلغی بسیار فراتر از 50 میلیون 
تومان را برای تهیه آن منزل مسکونی مصرف کرده اند. باید در نظر 
داشت که برخی دریافتی های مدیران از راه های غیر قانونی صورت 
می پذیرد، بنابراین باید در نظر داشت که در نظام اداری ایران دریافت 
هایی هم وجود دارد که یک کارمند یا مدیر به اصطلاح خارج از 

عرف و قانون دارند. 
ما می گوییم درنظام جمهوری اسلامی، این گونه رفتارها زیبنده 
نیست. دریافتی های غیر متعارف و خارج از عرف بر خلاف ارزش 

های حاکم بر جامعه است.

مدیران نهادها و بانک ها معتقدند این پرداخت ها منشاء 
قانونی دارد؟

ممکن است این پرداختی ها منشاء قانونی داشته باشد اما چنان 
که گفتم در برخی موارد برخلاف عرف و ارزش های حاکم بر جامعه 
است. از سوی دیگر ما با پرداختی های رانت گونه روبرو هستیم که 
متاسفانه این دریافت ها فقط در اختیار معدودی از مدیران نهادها 
است. امروز فقط بحث ما دریافتی چند مدیر دولتی یا بانکی نیست؛ 
ما با دریافتی های غیر متعارف در نهادهای مختلف حاکمیتی روبرو 
هستیم. اگر قرار است به این مسائل رسیدگی شود لازم است به همه 
موارد رسیدگی شود و همه پاسخگو باشند. متاسفانه ما شاهد رایج 
شدن یکسری امتیازات و پرداخت ها در کشور هستیم که منبع و 
منشاء دریافتی های غیر متعارف شده است. این دریافتی ها، دور از 

انتظار مردم و ارزش های انقلاب اسلامی است.

سیستم  در  زمانی  چه  از  متعارف  غیر  های  پرداخت 
مدیریتی کشور شیوع پیدا کرد؟

من اطلاع ندارم که از چه زمانی پرداخت های نامتعارف در سطوح 
مدیریتی نهادها و دستگاه ها عادی شده است. ولی آنچه که می دانم 
این است که دریافتی های کلان منحصر به دولت یازدهم و و قوه 

مجریه کشور نیست. 
در همه کشور و در جاهای مختلف به اشکال گوناگون وجود دارد. 
اگر قرار باشد که مسئله فیش های حقوقی بر مبنای عدالت و عدالت 
اسلامی رسیدگی شود، باید به همه این موارد که به نحوی به نام 

حاکمیت تمام می شود رسیدگی شود. 
باید مشخص شود که ما در عرصه برخورد با دریافتی های 
نامتعارف مدیران با مشکل قانونی روبرو هستیم یا مشکل ساختاری؟ 
اگر یک مصوبه یا قانون سبب شده است این گونه دریافتی های غیر 

متعارف در کشور شکل بگیرد قطعا وظیفه مجلس و قانون گذاران، 
اصلاح آن قوانین است. اگر ما با مشکل ساختاری در یک سازمان 
روبرو هستیم لازم است این مشکل ساختاری برطرف شود؛ بنابراین 
باید با مسئله دریافتی های نامتعارف به صورت ریشه ای برخورد شود. 
اگر در این زمینه از سوی مدیری تخلفی صورت گرفته، لازم است با 

خاطی برخورد شود.

پس چرا منتقدان در رسانه ها به دولت یازدهم حمله می 
کنند و دولت را مقصر می دانند؟

باید بدانیم که فیش های حقوقی که وسیله حمله رسانه ای به 
دولت شده، منحصر به دولت یازدهم نیست. دولت یازدهم در طول 
سال های گذشته یکسری از مسائل و مفاسد گذشته را آشکار کرد. 
این دولت سعی کرد با تعدادی از کسانی که در گذشته از رانت و 
مفاسد مختلف بهره گرفتند، برخورد کند. به عقیده من قضیه فیش 

های حقوقی پاتک مخالفان به دولت است. 
بالطبع وقتی دولت یازدهم یکسری از پرونده های فساد را در مورد 
مدیران دولت های نهم و دهم مطرح و رسانه ای کرد، باید انتظار این 
پاتک را هم می داشت. لازم است ریشه دریافتی های نامتعارف برخی 
مدیران را باید از دولت های قبل جستجو کرد. باید در نظر داشت این 
موضوع از قبل بوده و تداوم داشته است. دریافتی های غیر متعارف 
مدیران صور گوناگون دارد از منازلی که ادارات در اختیار مدیران قرار 
می دهند تا وام ها و پاداش های هنگفت، همه اینها جزو دریافتی 

های غیر متعارف است. 
سازمانی که یک منزل مسکونی را در اختیار یک مدیر قرار می 
دهد به هیچ وجه نمی آید یک منزلی معمولی را واگذار کند. ما شاهد 
هستیم منازل برخی مدیران نهادها با هزینه های هنگفت تامین می 
شود. همگان می دانند که این مسائل مختص به دولت یازدهم نیست 
متاسفانه در اکثر نهادها وجود دارد و مردم اینها را می بینند. اصل 
قضیه پرداخت های نامتعارف به مدیران از قبل وجود داشته است 
در دولت های گذشته مصوباتی را گذراندند که احتمال سوء استفاده 

بیشتر شد. 

دولت یازدهم چه کاری باید انجام دهد؟
به نظر من دولت یازدهم باید به اطلاع رسانی سریع و شفاف 
تاکید داشته باشد. از سوی دیگر وظیفه دولتمردان این است که 
دریافتی های غیر متعارف مدیران را ریشه یابی کنند. به عنوان نمونه 
ما با پدیده حق الکشف روبرو هستیم، در حق الکشف های چندین 
میلیاردی این سوال وجود دارد که این مبالغ چگونه و چطور میان 

افراد تقسیم می شود؟ 

آیا دولت به تنهایی می تواند با دریافتی های غیر متعارف 
و غیر قانونی مدیران برخورد کند؟

خیر، مسلما دولت به تنهایی نمی تواند با دریافتی های غیر 
متعارف و غیر قانونی برخورد کند چرا که دیگر دستگاه های نظام هم 

گرفتار این مسئله هستند. منظور من از دولت معنای عام کلمه یعنی 
نظام است. لازم است همه نهادها با دولت همکاری کرده و پرونده ها 
را برای برخورد در اختیار دولت قرار دهند. باید با این مواردی که باعث 
می شود چند مدیر یا یک هیئت مدیره دریافت های کلان و البته غیر 
متعارف داشته باشند، برخورد شده و با همکاری همه قوا این دریافت 

های مدیران به روال متعارف و قانونی خود بازگردد.

آیا مجلس می تواند به قضیه ورود کند؟
قاعدتا مجلس می تواند به این مسائل ورود کند. به اصطلاح 
تعبیری از حضرت امام )ره( هست که ایشان گفته است »مجلس در 
راس امور است«؛ بنابراین نمایندگان مردم می توانند از دستگاه های 

مختلف تحقیق و تفحص کنند. 
طبق قانون مجلس حق تحقیق و تفحص از همه نهادها را دارد 
چنانکه پیش تر هم انجام داده است؛ مانند تحقیق و تفحص از بنیاد 
مستضعفان، همگان به خوبی می دانند که بنیاد مستضعفان یک 
نهاد حکومتی زیر نظر رهبری است اما مجلس از این نهاد تحقیق 
و تفحص انجام داد. یا نمونه دیگر تحقیق و تفحص مجلس از صدا 
و سیما بود، چنانکه تا کنون دو یا سه بار از صدا و سیما تحقیق و 
تفحص کرده است. همانطور که گفتم مجلس مطابق قانون حق دارد 
از تمام نهادها از جمله نهادهای نظامی، قوه قضاییه، نهادهای مدنی 
و غیره تحقیق و تفحص کند. هر چند در خصوص تحقیق و تفحص 
از نهادهای نظامی این تحقیق منوط به اجازه فرماندهی کل قوا شده 
است اما به طور کل، مجلس حق تحقیق و تفحص از تمامی نهادها 
را دارد. اینکه چرا در برخی ادوار حساسیتی نسبت به وظیفه نظارتی 
مجلس وجود نداشته است را باید از نمایندگان پرسید. برای اجرایی 
شدن نتایج تحقیق و تفحص مجلس لازم است که مجلس نتایج 
را به قوه قضاییه اعلام کند و قوه قضاییه مطابق قانون به تخلفات 

رسیدگی خواهد کرد.

ما پیشتر شاهد دریافت های کلان و غیر قانونی از سوی 
برخی نمایندگان بوده ایم. چگونه با این وضعیت برخورد 

کنیم؟
بله متاسفانه بحث ها و پرونده هایی هم در خصوص دریافت های 
غیر متعارف برخی نمایندگان مجلس مطرح بوده است. همانطور که 
گفتم این بحث دریافتی های کلان و غیر متعارف مدیران منحصر به 
قوه مجریه نیست. من معتقدم باید ریشه این مسائل خشکانده شود. 
لازم به یادآوری است که بحث فیش های حقوقی که بیش از هر چیز 
یک بحث سیاسی است، نباید مبارزه با فساد را تحت الشعاع خود قرار 
دهد. ظاهرا تمام مسائلی که تحت عنوان فیش های حقوقی مطرح 
شده است به اندازه یک پرونده فساد اقتصادی دولت قبل نیست. در 
تحلیلم از جنجال رسانه ای اخیر می توانم بگویم پشت قضیه طرح 
فیش های حقوقی در رسانه ها انگیزه جناحی وجود داشت. برخی 
معتقدند که مخالفان دولت تلاش می کنند قضیه فیش های حقوقی 
را با فساد های دولت گذشته مشابه سازی کنند. آنها می خواهند 
با مشابه سازی و سر و صدای رسانه ای کاری کنند که فسادهای 
چند میلیاردی دولت قبل و رسیدگی به آن تحت الشعاع قرار بگیرد.

تاثیرات حاشیه ای این قبیل مسایل بر رابطه مردم با دولت 
و نظام چیست؟

نمی دانم، من آماری از درون جامعه ندارم که بخواهم با تکیه 
بر آن آمار، تحلیل ارائه دهم؛ اما بالاخره اقشار آسیب پذیر جامعه 
تصویر بدی نسبت به کل نظام پیدا می کنند. اینکه ما بگوییم اقشار 
آسیب پذیر جامعه این اتفاقات را به وجود یک دولت، منحصر می 
کنند، تصور اشتباهی است. معتقدم اعتماد عمومی نسبت به نظام 
خدشه دار می شود. اغلب مردم نظام را از دولت ها جدا نمی دانند 
و به اصطلاح می گویند همه این ها سر و ته یه کرباسند. افراد و 
گروه های سیاسی باید بدانند که پرداختن به این سوژه ها می تواند 
به اعتماد عمومی نسبت به نظام خدشه وارد کند. مردم از مدیران 
نظام جمهوری اسلامی انتظار یک چنین برخوردها و یک رفتاری را 
نداشتند. باید در نظر داشت که با پرداختن بیش از حد و سر و صدای 
رسانه ای به این مسائل اعتماد عمومی ضربه می خورد. انتظار می 
رود گروه های سیاسی و رسانه ها به مسائل در حد اعتدال بپردازند 
و ریشه ای به این مسائل نگاه کنند اما اگر صرفا برای کوبیدن رقیب 
باشد و دو روز بعد هم فراموش شود، قطعا آثار نامطلوبی در جامعه 

خواهد داشت.

محمد هاشمی:

دریافت های کلان منحصر به قوه مجریه نیست

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای آرش رنجبر فرزند ابراهیم دارای شناسنامه شماره 3707583740 به شرح 
دادخواست به کلاسه ۹50۹55 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را 
نموده و چنین توضیح داده است که شادروان ابراهیم رنجبر به شناسنامه شماره 3 در 
تاریخ 13۹4/7/5 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم 
منحصر است به: 1 - آرش رنجبر فرزند ابراهیم ش.ش 0370758374 نسبت با متوفی 
فرزند. 2 - محمد سینا رنجبر فرزند ابراهیم ش.ش 037173۶22۶  نسبت با متوفی فرزند. 
3 - شیمار رنجبر فرزند ابراهیم ش.ش 037۹4۶31۶ نسبت با متوفی فرزند. 4 - شهناز 
احمدگل فرزند احمد ش.ش 137 نسبت با متوفی زوجه.  اینک با انجام تشریفات مقدماتی 
درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای 
از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا 

گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

دادنامه
پرونده کلاسه ۹40۹۹82522800821 شعبه 28 حقوقی شورای حل اختلاف 
شهرستان قم تصمیم نهایی شماره ۹50۹۹72522800303 شماره بایگانی: 872/28/۹4. 
خواهان: کرمعلی باباخان با وکالت محمد میرشکاری به آدرس وکیل قم بلوار امین 

ک 21 پ 18. 
خوانده: وارث مرحوم رضا قهرمان، اکبر، پری، زینب، فاطمه، محرم، همگی قهرمان 
سلطانت با وکالت حسین رجبی، قم بلوار امین بعد از کوچه 31 جنب بانک سپه ساختمان 

امین طبقه سوم واحد 8. 
رحیم، امیر، اعظم، عبدالله، پری، محمد رضا، غلامرضا همگی زند، گلناز حسین زاده و 

معصومه شاکری همگی به نشانی قم 30 م کیوانفر 24 م مطهری ک 11 پ 1۶. 
مهدی شاکری به نشانی مجهول المکان

خواسته: اعتراض ثالث نسبت به کلاسه 11۶3/28/۹3 و هزینه دادرسی.
رای شورا

محمد  وکالت  به  باباخان  محرمعلی  آقای  ثالث  معرض  دادخواست  در خصوص 
میرشکاری به طرفیت وراث مرحوم رضا قهرمان 1- اکبر 2 - پری 3 - زینب 4 - فاطمه 
5 - محرم همگی قهرمان ۶ - سلطنت خدایاری همه با وکالت حسین رجبی 7 - رحیم 
8 - امیر ۹ - اعظم 10 - عبداله 11 - پری 12 - محمد رضا 13 - غلامرضا همگی زند 
14 - گلناز حسین زاده 15 - معصومه شاکری 1۶ - مهدی شاکری به خواسته اعتراض 
ثالث نسبت به پرونده 11۶3/28/۹3 که ادای خواهان اختصارا حکایت دارد این موضوع 
قبلا در شعبه 7 دادگاه عمومی و شعبه 2 دادگاه تجدید نظر رسیدگی شده و به علت 
جعلی بودن مبایعه نامه خواندگان تقاضای رد و ابطال دادنامه را دارم. وکیل خواندگان 
اظهار می دارد متعاقبا در شعبه هفتم رایی که صادر شده به نفع خواهان ثالث بوده که 
مشاعا برای وی تنظیم سند گردیده و تنظیم سند مشاعی برای موکل اینجانب فعلی به 
حقوق خواهان ثالث وارد نمی آورد. علی هذا خواهان ثالث درخواست کارشناس قولنامه را 
نموده که گرچه کارشناس نظریه خورا اعلام نموده شماره پلاک قولنامه مخدوش شده و 
بعدا تغییر یافته ولی از آنجایی که این موضوع متعاقبا در شعبه هفتم دادگاه عمومی شعبه 
دوم دادگاه تجدید نظر با صدور دادنامه شماره ۹30۹۹72518201127 مورد رسیدگی 
قرار گرفته و از این لحاظ دارای اعتبار امر محکوم بها است و از آنجایی که حقوق هر دو 
طرف مشاعی است و اعتراض ثالثی وارد دانسته می شود که به حق شخص ثالث خلل 
وارد نماید و در ما نحن فیه به علت مشاعی بودن مالکیت خواهان سند مشاعی نسبت 
به پلاک 1 فرعی از 2148 برای خواهان )کرمعلی باباخان صادر گردیده است( که نسبت 
به قطعه معین اشاره ای ندارد و همچنین صدور دادنامه الزام به تنظیم سند برای محرم 
قهرمان نسبت به 175 سهم از پلاک 2184/1 مشاعی بوده که به حقوق معترض ثالث 
خللی وارد نمی نماید و هیچ کدام نسبت به قطعه ای معین مالکیت ندارند بلکه مالکیت 
هر دو طرف مشاع بوده و به طور مفروز و معین هیچ کدام حقی ندارند تا ادعا نمایند که به 
حقوق آنها خللی وارد گردیده است. علی هذا با توجه به جمیع جوانب و محتویات پرونده 
و اینکه موضوعیت نداشتن نظریه کارشناسی در ما نحن فیه دعوی معترض ثالث را مقرون 
به صحت ندانسته و مستندا به 1۹7 ق.آ.د.م حکم به بطلان اعتراض ثالث صادر می نماید 
رای صادره حضوری است و ظرف مدت 20 روز از تاریخ ابلاغ قابل تجدید نظر خواهی در 

محاکم عمومی حقوقی قم می باشد.
قاضی شورای حل اختلاف شماره 28 قم - اسماعیلی

آگهی تبادل و لوایح
تجدید نظر خواه: کرمعلی باباخان

تجدید نظر خوانده: مهدی میرشکاری
خواسته: اعتراض به دادنامه ۹50۹۹72522800303 

در تاریخ 13۹5/4/۹ تجدید خواه کرمعلی باباخان دادخواستی اعتراضی به طرفیت 
تجدید نظر خوانده مهدی میرشکاری به شرح خواسته فوق به شعبه 28 تقدیم که به 
شماره ۹510482522800018 ثبت و با توجه به مجهول المکان بودن خوانده حسب 
درخواست خواهان و موافقت دادگاه مستندا به ماده 73 قانون آئین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می گردد خوانده مذکور می تواند از تاریخ 
نشر آگهی جهت اعلام آدرس و دریافت نسخه ثانی دادخواست و ضمائم به دفتر دادگاه 
مراجعه و یا در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در این شعبه حضور بهم رساند بدیهی است 

در صورت عدم حضور دادگاه غیابا رسیدگی و اتخاذ تصمیم خواهد نمود.
دبیر شعبه 28 شورای حل اختلاف  شهرستان قم

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای مالک بچاری با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت ششدانگ پلاک 10۶۹5/13/247 اصلی بخش یک ثبت قم در صفحه 571 دفتر 
85 ذیل ثبت 8747 و صفحه 508 دفتر 25۶ ذیل 40415 بترتیب بنام سید یحیی 
قاسمی و حسین تقی ملائی بالسویه ثبت و سند صادر شده است سپس مع الواسطه طی 
سند قطعی 38505 - 73/۶/2۹ دفتر 11 قم به مالک بچاری انتقال قطعی شده است 
مفقود گردیده است. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت 
در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 
مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار 
گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

ایرنا،  با  اختصاصی  ایرانی در گفت وگوی  سرپرست حجاج 
روند مذاکرات ایران با عربستان در مورد اعزام زائران به حج، شرط 
کشورمان برای اعزام به عمره، روند نامناسب پرداخت غرامت به 
حجاج ایرانی صدمه دیده در حوادث منا و مسجد الحرام، سهمیه 
حج ایران در سال های آینده و نتیجه تحقیقات در مورد عوامل 

حادثه منا و پیامدهای آن را تشریح کرد.
حجت الاسلام سیدعلی قاضی عسگر، نماینده ولی فقیه در 
حج و زیارت و سرپرست حجاج ایرانی که سفر یک هفته ای به 
کوالالامپور پایتخت مالزی داشت به خبرنگار ایرنا، گفت: برنامه ایران 
برگزاری حج و اعزام زائران با رعایت عزت و مصالح نظام جمهوری 
اسلامی بود. وی گفت: ایران هیچگاه در بحث اعزام حجاج تردیدی 
به خود راه نداده و وظیفه خود می داند راه را باز کند تا مردمی که 

سال ها در نوبت هستند، مناسک حج را برگزار کنند.
وی با اشاره به تاخیر چهار ماهه عربستان بر خلاف سال های 
گذشته برای ارسال دعوت نامه و انجام مذاکراه و توافق به منظور 
اعزام حجاج، گفت که این امر نشان داد عربستان عزم جلوگیری از 

اعزام زائران ایرانی را دارد.
نماینده ولی فقیه در حج و زیارت گفت دور نخست مذاکرات 
هیچ چیز را مشخص نکرد. در حالی که اگر قرار است ۶4 هزار نفر 
به حج اعزام شوند باید مساله ویزا، حمل و نقل، نیروی تدارکاتی و ... 

روشن شود، اما سعودی ها بحثی را مطرح نکردند. 
وی با اشاره به قطع مناسبات با تعطیلی سفارتخانه ها، گفت 
که این موضوع متاسفانه به مشکلات اضافه کرد، در حالی که برای 
دفاع از حقوق زائران ناچاریم سفارت و کنسولگری داشته باشیم، 

جایگزین تعیین شود و مجوز اعزام 10 تا 12 نفر صادر شود.
وی گفت: پیشنهاد هم این بود حالا که سوئیس به عنوان 
حافظ منافع پذیرفته شده، عربستان تحت پرچم سفارت سوئیس 
کنسولگری راه اندازی کند و ایران نیز با اعزام چند نفر از حقوق 

زائران دفاع کند.
قاضی عسگر گفت: این اتفاقات نیفتاد و عربستان »محض 
الاتفاق« ارائه کرد که این را برای حج امضا کنید. ما هم نمی 
توانستیم امضا کنیم برای اینکه مذاکراه و گفت وگو طرفینی است و 

باید دو طرف اصول توافق شده را امضا کنند.
وی گفت: سعودی ها چنین رفتاری کردند و هیات ایرانی 
به تهران بازگشت و طرف های عربستانی نیز چون اختیار کامل 
نداشتند اعلام کردند باید استعلام هایی از وزارت خارجه و کشور 
خود دریافت و به ایران خبر دهند. این کار نی توسط عربستان انجام 

نشد و اطلاع دادن ریاض 45 روز به تاخیر افتاد.
وی با اشاره به دور دوم مذاکرات و تغییر وزیر حج عربستان 
کرده  سفر  نیز  کشورمان  به  و  داشته  ایران  از  شناحت  که 
است، گفت: این امید وجود داشت با این شرایط مشکلات به 
صورت کامل حل شود. دو سه مورد از مشکلات مانند روادید 
و هواپیمایی حل شد، اما در دو سه مورد سعودی ها نتوانستند 

تصمیم گیری کنند.
قاضی عسگر در ادامه به بحث امنیت زائران که یکی از مشکلات 
در مذاکرات دو طرف بود اشاره کرد و گفت: در حادثه سال گذشته 
منا 4۶1 زائر ایرانی و در حادثه مسجدالحرام 13 ایرانی به شهادت 
رسیدند، اگر بخواهیم زائر اعزام کنیم باید امنیت زائر تامین شود. 
ایجاد امنیت نیز ناگهانی تحقق نمی یابد باید بستر فراهم شود و این 

بستر را باید مقامات سعودی فراهم کنند.
وی گفت: عربستان باید اقداماتی انجام دهد و از طرف های حج 
گذار که ما هستیم نیز درخواست کند یک محدوده کاری را انجام 

دهیم تا امنیت ایجاد شود. سعودی ها این کار را هم نکردند.
سرپرست حجاج ایرانی گفت: سعودی ها نه تنها در مذاکرات 
برای امنیت زائران کاری نکردند، بلکه سلسله شرایط تلخی را نیز 
اضافه کردند؛ مثلا اعلام کردند شما حق ندارید در ساختمان های 
خود پرچم ایران را نصب و آویزان کنید، در حالی که پرچم نماد و 

شعار هر کشور است و فعالیت سیاسی محسوب نمی شود.
وی گفت: هر زائری که برای نخستین بار وارد عربستان عربستان 
می شود برای پیدا کردن هتل خود باید از روی پرچم محل زندگی 
اش را بیابد. اگر سعودی ها از همه کشورها می خواستند از پرچم 
کشورشان استفاده نکنند اشکالی نداشت، اما زمانی که کشورهای 
دیگر از پرچم برای این کار استفاده می کنند به چه دلیل جمهوری 

اسلامی ایران نباید از نماد ملی خود استفاده کند.
وی با اشاره به شرط های نادرست دیگر سعودی ها، گفت: ما 
هر سال با بیش از 20 کشور دیدار و مذاکره داریم، چون فلسفه 
حج اتحاد کشورهای اسلامی است و در این دیدارها ضمن آشنایی 
با کشورها برای تعامل بیشتر، فعایت هایی برای افزایش و انتقال 
تجربیات حج نیز صورت می گیرد، اما سعودی ها خواستند این 
ارتباط وجود نداشته باشد. در حالی که ما در عربستان زندانی 
نیستیم و کشور مستقل و آزادی هستیم و عربستان حق ندارد ایجاد 

محدودیت کند که با چه کسی گفت وگو انجام دهیم.
قاضی عسگر تاکید کرد: عربستان باید به عنوان کشور میزبان 
حجاج این موارد را رعایت کند. سعودی ها همچنان کمتر از دو ماه 
مانده به زمان حج این شرایط را پشت سر هم اضافه می کردند و 

نشان دادند می خواهند مانع حج ایرانیان شوند.
وی در ادامه به قرارداد و تفاهم نامه عربستان با دیگر کشورهای 
اسلامی اشاره کرد و گفت: مطالعه قرارداد برخی کشورها نشان داد 
تفاهم نامه عربستان با کشورهای دیگر با ما تفاوت دارد. شرایطی که 
برای ایران اعلام کردند در تفاهم نامه کشورهای دیگر وجود نداشت 

و ما این موارد را نسبت به مردم خود ظلم می دانیم.
وی تاکید کرد: سعودی ها نمی توانند تبعیض قائل شوند. ما 
نشان دادیم منظم ترین و بهترین حج را داریم و همه کشورها به این 
مساله اعتراف دارند و عربستان با این رفتارها ما را از حج محروم کرد.

نماینده ولی فقیه در حج و زیارت گفت: این حق )اعزام زائر( 
برای ایران محفوظ است و در سال های آینده تلاش خواهیم کرد 
تا لحظه ای که امکان وجود داشته باشد به یقین برای اعزام زادران 

ایرانی تلاش کنیم.
وی گناه اعزام نشدن ایرانیان به حج را برای کسانی دانست که 

»سد عن سبیل الله« کردند و مانع رفتن ایرانیان به حج شدند.
وی تاکید کرد: ما عزت ایرانی، امنیت زائر، حقوق زائر ایرانی و 
کشورمان را هرگز در بازی های سیاسی فدا نمی کنیم و به یقین 

مدافع حقوق مردم به دلیل وظیفه شرعی خواهیم بود.
قاضی عسگر در مورد ادعای مطرح شده در مورد بهره برداری 
سیاسی ایران از حج، آن را سخنی اشتباه دانست و گفت: این سخن 
غلطی است، چون نگاه ما به کنگره عظیم حج، نگاه فراملی و وحدت 
بخش است و برای اتحاد اسلامی است. ما هرگز اجازه ندادیم زائران 
مسائل فرقه ای را در حج مطرح کنند، چون مناسک حج محل طرح 

مسائل شیعه و سنی نیست.
وی با تاکید بر اینکه ما در کنار اهل سنت و مقابل دشمنان ید 
واحده می شویم، گفت: امام راحل، مقام معظم رهبری و فقها، فتوا 
داده اند که ما در نمازهای اهل سنت شرکت کرده و با آنها نماز به 
جای می آوریم. همه اعمال و مناسک حج را با هم هستیم که این 

نماد قدرت و وحدت اسلامی است.

وی گفت بهره برداری سیاسی از مناسک حج غلط و حرف 
فریب کارانه ای است. اگر سال های گذشته دعای کمیل نیز برگزار 
شده با تفاهم مقامات عربستان بخصوص با »محمد بن نایف« وزیر 

کشور و ولیعهد سعودی بوده است.
قاضی عسگر گفت: مشکلی در این زمینه نداشتیم. دعای کمیل 
سیاسی نیست و دعایی توحیدی است و مکه و مدینه نیز مکان 
توحید است و زائران ایرانی با نظم دعا را می خواندند و مراجعت می 
کردند. در سال های گذشته شعاری داده نشده و در خیابان ها و 

میادین شهر نیز راه بندانی ایجاد نشده است.
وی در ادامه مواضع برخی گروه ها در کشورهای همپیمان 
عربستان در مورد حوادث حج سال گذشته را که در برخی نشست 
ها مطرح کردند ناشی از اطلاعات غلط دانست و گفت: دو حالت در 
این مورد می تواند وجود داشته باشد. یا اینها پول گرفته و مزدور 
محسوب می شوند و یا اینکه اطلاعات نادرستی دارند و امیدوارم 

بخش دوم باشد.
وی گفت: مگر حادثه سقوط جرثقیل در مسجدالحرام دست 
شیعه و ایران بود یا در اختیار شرکت بن لادن بود. دوم اینکه در 
حادثه منا جمعیت تنها از ایران نبود و براساس برخی آمارها یکهزار 

و ۹00 نفر از عربستان نیز کشته شده اند.
سرپرست حجاج ایرانی با تاکید بر اینکه حادثه منا عمدی نبوده 
و سوء مدیریت در آن وجود داشته است، گفت: طبیعی است که 
مساله باید با خود عربستان حل شود. چون عربستان کشور اسلامی 

است و طبق ضوابط اسلامی باید مساله را بین خودمان حل کنیم.
وی گفت: تحقیقات و مصاحبه با شخصیت های خارجی در 
مورد حادثه منا نشان می دهد بی کفایتی و سوء مدیریت سعودی 
ها باعث این حادثه شد و عربستان نتوانست حوادث پس از منا را 

نیز مدیریت کند.
وی گفت: از ساعت 8 و 30 دقیقه صبح تا یک و نیم بامداد روز 
بعد جنازه ها روی زمین باقی ماند و در بیمارستان ها نیز نتوانستند 
مصدومان را مدیریت کنند و بسیاری پس از انتقال به بیمارستان 

جان خود را از دست دادند.
قاضی عسگر: سعودی ها جنازه ها را نیز نتوانستند مدیریت کنند 
و اجساد چند روز در کانتینرها کنار سردخانه باقی ماند که نشان می 
دهد ایران به هیچ وجه در مساله سهیم و شریک نبوده، بلکه ما طبق 

سال های قبل برنامه های خود را انجام دادیم.
وی گفت حادثه منا در حالی اتفاق افتاد که حدود 400 کاروان 
ایران هنوز در خیمه ها بودند و به سمت جمرات حرکت نکرده 
بودند، پس اطلاعات مدعیانی که این حادثه را به ایران نسبت می 

دهند نادرست است یا مزدور هستند.
وی در ادامه به گله مندی برخی کشورهای اسلامی از پرداخت 
نشدن غرامت زائران مصدوم و کشته شده در مسجدالحرام و حادثه 
منا توسط سعودی ها اشاره کرد و گفت: این حقیقتی است که 
باید حل شود. زمانی که پادشاه عربستان با اقتدار به مردم قول می 
دهد که این میزان غرامت پرداخت می کنم، باید ماه نخست این 

اتفاق می افتاد.
نماینده ولی فقیه در حج و زیارت گفت: ما در زمانی که هنوز در 
عربستان بودیم اسامی فوتی ها و مصدومان در منا و مسجد الحرام 
را ترجمه شده در اختیار مقامات سعودی قرار دادیم. عربستان باید 
خیلی زودتر اقدام می کرد و پرداخت نکردن غرامت، خسارتی است 
که سعودی ها دارند متحمل می شوند و خطری است که باید در 

مورد پیامدهای آینده آن اندیشید.
وی گفت: این گونه نمی شود عمل کرد که تنهایی بنشینند 

و تصمیم بگیرند. باید بعثه های کشورهای مختلف دعوت و از 
متخصصان جهان اسلام کمک بگیرند تا موانع برطرف و راه برای 

کارهای بعدی هموار شود.
قاضی عسگر در ادامه در پاسخ به سئوالی در مورد حج عمره، 
گفت: مساله عمره متفاوت است. در خصوص عمره مشکلی نداشتیم؛ 
اما در حادثه فرودگاه جده، ماموران خطاکار سعودی جنایت کرده 

که از نظر قانونی بسیار خطرناک است و آبروی عربستان را برد.
وی با اشاره به اینکه این دو مامور امنیت گردشگری دینی 
عربستان را به خطر انداختند، گفت: این افراد خطاکار باید ماه اول 
محاکمه می شدند و برخورد می شد، اما نتیجه تعلل ریاض تعطیلی 

عمره توسط ایران بود.
وی گفت که به مقامات عربستان اعلام شده است اگر این دو 
مامور مجازات و رسما اعلام شود ایران مقدمات برگزاری عمره را 

انجام می دهد.
سرپرست حجاج ایرانی گفت: پیش بینی شده بود تا یک میلیون 
زائر به عربستان در عمره اعزام شود که در حال حاضر متوقف است 
و در انتظار اقدام سعودی ها برای مجازات ماموران خطاکار هستیم.

وی گفت: اگر سعودی ها رسما اعلام کنند این دو خطاکار 
محکوم و از نیروهای امنیتی اخراج شده اند زمینه برای برقراری 

عمره فراهم می شود.
وی همچنین با اشاره به حمله صورت گرفته به سفارت عربستان 
در تهران و بازداشت افراد خطاکار، گفت: تمام مقام های ایران از مقام 
معظم رهبری گرفته تا رئیس جمهوری و دیگر مقامات حادثه حمله 

به سفارت سعودی در تهران را محکوم کردند.
برای 50 خطاکار  قضایی،  مقامات  قول  براساس  وی گفت: 
کیفرخواست صادر شده و به زودی محاکمه می شوند و قوه قضاییه 

یا آنها برخورد قاطع خواهد کرد.
قاضی عسگر با تاکید بر اینکه ایران با این خطاکاران برخورد 
قاطع انجام می دهد، ابراز امیدواری کرد سعودی ها نیز با این تخلف 
دو مامور خود که خلاف دین و اخلاق است برخورد و ماموران 

خطاکار را مجازات کنند تا عمره بار دیگر راه اندازی شود.
وی در ادامه در پاسخ به سئوالی در مورد تلاش برخی کشورها 
برای دریافت سهمیه اضافه در حج امسال به دلیل اعزام نشدن زائران 
ککشورمان با موانع سعودی ها، گفت: سهمیه حج ما محفوظ است، 
چون در اجلاس سازمان همکاری اسلامی مصوب شد در برابر یک 
میلیون جمعیت هر کشور یکهزار زائر اعزام شوند و به طور طلیعی 
اگر سال آینده مذاکرات انجام و به نتیجه رسید طبق قانون ایران 

دستکم 80 هزار نفر را باید اعزام کند.
وی البته گفت: چون عربستان امسال مانع حج شد و ایران در 
این امر دخیل نبود باید سهمیه امسال نیز که از دست رفته جبران 
شود و به تدریج به کشورمان تعلق گیرد تا بتوان زائران در نوبت را 

اعزام کرد.
سرپرست حجاج ایرانی در واکنش به اقدام این کشورها، گفت: 
البته از نظر اخلاقی بهتر است کشورهای اسلامی برای افزایش 
سهمیه با توجه به اینکه ایران امسال نمی تواند زائر به حج اعزام 
کند، اقدام نکنند. این استفاده نادرست از فرصت هایی است که 

بوجود می آید.
وی گفت: این کشورها باید به حمایت از ایران بر می خاستند، 
چون ممکن است این مشکل فردا برای خودشان اتفاق بیافتد. باید 
این سئوال را مطرح می کردند که چرا مانع حضور ایرانی ها در حج 
شدند و شرط های اضافه گذاشتند. اگر این کار را می کردند از نظر 

اسلامی و اخوت دینی بهتر بود.

در گفت وگو با قاضی عسگر مطرح شد:

ناگفته های سرپرست حجاج ایرانی از سنگ اندازی سعودی ها
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هر ستمگرى، كیفرى دارد كه حتما به 
او خواهد رسید، و هلاكتى دارد كه قطعا 

گریبانش را خواهد گرفت

یکشنبه - سیزدهم تیرماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4040

نامحــرمانه
مرتضوی در تامین اجتماعی چقدر حقوق می گرفت؟  

تقی نوربخش مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی گفت: فیش حقوقی ام آقای مرتضوی در سال ۹0، 
12 میلیون تومان حقوق می گرفت. بنده 24 سال است که کارمند سازمان تأمین اجتماعی هستم و اولین 
مدیر در قبل و بعد از انقلاب هستم که از داخل سازمان انتخاب شده ام که نشانه اعتماد دکتر روحانی به 
بدنه سازمان تأمین اجتماعی است. حقوق من با توجه به درجه ایثارگری و سایر مزایا، چهار  میلیون تومان 
است که با اضافه شدن 175 ساعت اضافه کار، حدود هشت  میلیون تومان حقوق کارمندی من در سازمان 
است؛ یعنی اگر کارمند عادی سازمان بودم، چهار  میلیون تومان حقوق می  گرفتم )البته با بالاترین رتبه چون 
فلوشیپ فوق تخصصی دارم و ایثارگر هستم و 24 سال در سازمان سابقه دارم(. بابت مدیرعاملی در سازمان 
تأمین اجتماعی یک ریال دریافت نمی کنم؛ چون این روزها را پیش بینی می کردم )با خنده(. حقوق مدیرعامل 
و هیأت مدیره سازمان طبق قانون براساس تصویب هیأت امنا تعیین می شود. در زمان دولت قبل 12 میلیون 
تومان برای مدیرعامل تعیین حقوق شده بود که هر سال به صورت سنوات افزایش پیدا کرده و 14 میلیون و 

250  هزار تومان شده بود.

انتقاد وزارت ورزش ازبرنامه های صداوسیما درباره ازدواج
مدیرکل دفتر ازدواج و تعالی خانواده وزارت ورزش و جوانان با انتقاد از برخی برنامه های صدا و سیما در 
زمینه ازدواج گفت: متاسفانه محتوای برخی برنامه ها مناسب نیست و افرادی به عنوان کارشناس در این 
برنامه ها حضور می یابند که مدارکشان واقعی نیست و حتی در صورت واقعی بودن متخصص نیستند. ناصر 
صبحی قراملکی افزود:  تعامل خوبی با رسانه ها از جمله صدا و سیما داریم؛ البته این ارتباط باید بهتر شود. هر 
چقدر وزارت ورزش و جوانان و سایر دستگاه های متولی درباره جوانان بویژه ازدواج با رسانه ها بیشتر همکاری 
و فرهنگ سازی کنند، میزان ثبت ازدواج های ایمن و تشکیل خانواده های سالم بیشتر می شود چون معضل 

اصلی جوانان مسایل فکری و فرهنگی است. 

حمله 11۵ دزد دریایی به یک نفتکش ایرانی 
 حمله 115 دزد دریایی به یک نفتکش ایرانی در باب المندب با حضور به موقع ناوگروه ارتش، ناکام ماند. 
بامداد دیروز دوازده فروند قایق دزدان دریایی حامل 115 نفر مسلح که قصد ربودن یک فروند نفتکش ایرانی را 
در حوالی تنگه باب المندب داشتند با حضور به موقع ناوگروه چهل و یکم نیروی دریایی ارتش متواری شدند. 
بر اساس این گزارش، دزدان دریایی با همان استعداد و به فاصله 3 ساعت، بار دیگر به سمت نفتکش ایرانی 
هجوم آوردند که باز هم ناوگروه چهل و یکم نیروی دریایی ارتش آنها را ناکام گذاشت. ناوگروه چهل و یکم 
نیروی دریایی ارتش متشکل از ناوشکن شهید دریابان نقدی و ناو جمهوری اسلامی ایران لاوان پس از دفع 
حمله دو مرحله ای دزدان دریایی به نفتکش ایرانی، این شناور را تا رسیدن به مسیر و منطقه امن اسکورت 
کرد. گفتنی است، این ناوگروه اواسط خرداد ماه سالجاری به منظور برقراری تأمین امنیت خطوط مواصلاتی 
و کشتیرانی، اعلام پیام صلح و دوستی به کشورهای منطقه و نیز اهتزاز پرچم نظام مقدس جمهوری اسلامی 

ایران در آبهای آزاد و بین المللی به مأموریت اعزام شد.

واکنش مطهری به پیامک "تهدید خبرنگاران" 
 نایب رئیس مجلس شورای اسلامی از وزارت اطلاعات و پلیس فتا خواست منشاء پیامکهای تهدید 
آمیز ارسالی به برخی خبرنگاران را مشخص کنند. علی مطهری، با اشاره به ارسال پیامک های تهدید آمیز به 
برخی خبرنگاران و فعالان رسانه ای گفت: هیات نظارت بر مطبوعات نهاد متولی رسانه هاست و سایر نهادها 
حق دخالت در این حوزه را ندارند؛ بنابراین موارد این چنینی باید از طریق هیات نظارت به مطبوعات اعلام 
شود. وی افزود:  ارسال چنین پیامک هایی موجب ایجاد نگرانی در اهالی رسانه شده و لذا پلیس فتا و وزارت 
اطلاعات باید به سرعت منشاء این پیامک ها را روشن کنند و نتیجه را به اطلاع مردم و رسانه ها برسانند و 
خاطی یا خاطیان به قوه قضاییه معرفی شوند. این عضو کمیسیون فرهنگی مجلس ادامه داد: معنی ندارد که 
پیامک های تهدیدآمیز به شکل مشکوک برای اهالی رسانه ارسال شود بلکه چنین اقداماتی باید به طور آشکار 
از سوی مرجع قانونی مشخص انجام شود. نایب رئیس مجلس در پایان گفت که در صورت لزوم این موضوع 

در مجلس  پیگیری خواهد شد.

اول دبستانی ها مصاحبه ورودی می دهند 
 معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان مدارس غیردولتی، توسعه مشارکت های مردمی و خانواده 
در پاسخ به این پرسش که »برخی مدارس غیردولتی آزمون ورودی برگزار می کنند، آیا مجاز به برگزاری 
آزمون هستند؟«، اظهار داشت: با توجه به اینکه آمار متقاضیان مدارس غیردولتی زیاد است، می توانند 
آزمون های ورودی داشته باشند. مرضیه گُرد با بیان اینکه برگزاری آزمون ورودی از لحاظ قانونی مشکلی 
ندارد، گفت: این مدارس حق ندارند بابت برگزاری آزمون ورودی هزینه ای دریافت کنند؛ قاعدتاً چون بحث 
رقابت بوده و متقاضی زیاد است، ناچاراً متناسب با ظرفیت باید پذیرش داشته باشند. رئیس سازمان مدارس 
غیردولتی، توسعه مشارکت های مردمی و خانواده در پاسخ به این پرسش که »آیا در تمام پایه های تحصیلی 
مدارس غیردولتی می توانند آزمون ورودی برگزار کنند؟«، گفت: خیر، فقط در پایه های ورودی مانند هفتم 
و دهم امکان برگزاری آزمون دارندوی تصریح کرد: در پایه اول دبستان اگر تقاضا زیاد باشد معمولاً به شکل 

مصاحبه دانش آموزان را انتخاب می کنند.

واکنش سیف به استعفای مدیران بانک
رئیس کل بانک مرکزی ایران در درباره استعفای مدیرعاملان بانک ها در خصوص حقوق های نجومی و 
برخورد دولت با آنها، گفت: بنده جزئیات این موضوع را نمی دانم، اما حتماً خود افرادی که احساس می کنند 
متخلف هستند به تصمیم خودشان استعفا می کنند؛ نمی شود مانع استعفا شد. ولی الله سیف در خصوص 
اینکه آیا دولت نمی توانست زودتر از اینها با افراد متخلف در حوزه حقوق های نجومی برخورد کند، گفت: همه 
دستگاه های نظارتی در این جریان بوده اند، البته وقتی دولت از این موضوع باخبر شد، به شدت و قاطعیت 
موضوع را دنبال کرد. وی گفت: باید مراقبت کنیم که در این موضوع از جانب اعتدال خارج نشویم. بزرگنمایی 

این موضوع مضر است و باید منطقی و اصولی و با رعایت همه جوانب امر اقدامات لازم صورت گیرد.

نزدیکان  دولت فیش  نجومی ندارند 
 دستیار ویژه رئیس جمهور در امور اقوام و اقلیت های مذهبی با بیان اینکه از نزدیکان دولت کسی فیش 
نجومی دریافت نمی کند، گفت: چنین دریافت هایی به بنگاه های اقتصادی برمی گردد که با دولت فاصله زیادی 
دارند. یونسی در پاسخ به این سوال که آیا این روند برکناری ها ادامه خواهد داشت؟ تصریح کرد: قطعاً این 
روند ادامه خواهد داشت؛ البته از نزدیکان دولت و وزرا کسی را نداریم که چنین فیشی داشته باشد و این به 
بنگاه های اقتصادی برمی گردد که با دولت فاصله زیادی دارند. وی تاکید کرد: این بنگاه های اقتصادی مقررات 

هیأت مدیره خود را اجرا می کنند که البته غلط است و دولت آن را اصلاح خواهد کرد.

زنان مجلس کمیسیون   دار می شوند 
 عضو فراکسیون زنان مجلس شورای اسلامی از قید یک فوریتی بر طرح کمیسیون زنان و خانواده برای 
ارائه در صحن علنی خبر داد و ابراز امیدواری کرد با طی روند مربوطه، این کمیسیون تا پایان سال جاری 
تشکیل شود. سهیلا جلودارزاده ضمن انتقاد از اینکه حوزه زنان و خانواده در کشور متولی مناسبی ندارد و در 
این میان سازمان صداوسیما، وزارت فرهنگ و غیره نمی توانند به صورت مناسب به وظایف خود عمل کنند، 
گفت: نمایندگان خانه ملت ضمن امضای طرح تشکیل کمیسیونی به نام زنان و خانواده به دنبال برنامه ریزی 

در این حوزه و رفع چالش های موجود هستند.

تعیین سقف حقوقی برای مدیران دولتی
 علی طیب نیا درباره خبرهای مربوط به تعیین سقف برای حقوق مدیران دولتی به ایسنا گفت: بله تعیین 
سقف حقوقی مدیران طبق آنچه گفته شد مطرح شده، ولی پیشنهاد دولت یا مجلس نیست. تعیین سقف 
حقوقی برای مدیران را من به شرکت ها ابلاغ کرده ام که سقف پرداخت ها فعلا محدود شود تا تصمیمات 
اساسی در زمینه موضوع پرداخت ها اتخاذ و اعمال شودوزیر اقتصاد همچنین بیان کرد:  برنامه ما این است که 
منطبق با شاخص های »کارآمدی« و »عدالت«، نظام پرداخت را ساماندهی کنیم تا مشکلات نظام پرداخت 
در کشور حل شوددر روزهای گذشته اخباری منتشر شد مبنی بر اینکه حداکثر دریافتی مدیران عامل 
بانک ها 1۹ میلیون و 500 هزار تومان و حداکثر دریافتی ماهانه مدیران عامل شرکت ها 11 میلیون و 200 

هزار تومان باشد.

استعفای دسته جمعی اعضای صندوق توسعه ملی 
 در جلسه دیروز هیات امنای صندوق توسعه ملی، اعضا با استعفای دسته جمعی هیات عامل موافقت 
کردند. جلسه ویژه هیات امنای صندوق توسعه ملی در حالی برگزار شد که همانطوری که قابل پیش بینی بود 
در نهایت به برکناری در هیات عامل انجامید و البته نه تنها صفدر حسینی به عنوان رئیس هیات عامل صندوق 
بلکه تمامی پنج نفر عضو، استعفای خود را اعلام و رئیس جمهوری نیز به عنوان رئیس هیات امنا با آن موافقت 
کرد. بر این اساس مسعود مزینی، سید محمد نوری نایینی، محمدرضا شجاع الدینی و محمد قاسمی از هیات 

عامل صندوق توسعه ملی به همراه صفدرحسینی رئیس هیات عامل استعفا کردند.

اخبــار
استاندار قم خواستار شد:

استفاده از ظرفیت نخبگان 
برای حل مشکلات شهر قم

استاندار قم با اشاره به وجود کارگروه های استانی در زمینه های مختلف، 
خواستار استفاده از ظرفیت نخبگان قمی برای حل مشکلات شهر قم و تداوم 

روند رو به جلو در استان شد.
سید مهدی صادقی طی مراسمی در جمع نخبگان استان قم، برنامه ریزی 
دولت تدبیر و امید برای توسعه شرکت های دانش بنیان را مورد توجه قرار داد 
و افزود: شخص رئیس جمهور و مسئولان دولت دهم اهتمام خاصی به رشد 
علمی کشور و اشتغال بر پایه فناوری دارند. نماینده عالی دولت در استان با 
اشاره به وظیفه بنیاد نخبگان مبنی بر شناسایی و جذب افراد نخبه ادامه داد: 
باید با برگزاری نشست های تخصصی از ظرفیت های این عزیزان در زمینه 
های مختلف استفاده شود. صادقی وجود کارگروه های استانی در راستای 
توسعه و ترقی استان قم در زمینه های مختلف از جمله اقتصاد، صنعت، 
کشاورزی و فرهنگ را مورد توجه قرار داد و خاطرنشان کرد: باید تدابیر حضور 
نخبگان در این کارگروه ها فراهم شود تا در رفع مشکلات و تسریع در روند 
رو به رشد از استعدادهای برتر قمی استفاده شود. استاندار قم خاطرنشان 
کرد: با شناسایی، احصاء و دسته بندی مشکلات و بهره گیری از ظرفیت 
علمی و پژوهشی نخبگان، می توانیم به راهکار عملیاتی مناسب برای حل این 

مشکلات دست یابیم

معاون شهردار قم:

پروژه های عمرانی شهرقم 
به روز رصد می شوند

معاون شهردار قم با اشاره به استقرار نظام کنترل پروژه در شهرداری قم، 
گفت: با به کار گیری این نظام، پروژه های عمرانی و فرایندهای تخصیص 

بودجه به طور دقیق رصد می شود.
محسن رنجبر، با اشاره به اینکه پیش از استقرار نظام کنترل پروژه در 
شهرداری قم امکان رصد دقیق هزینه کرد ردیف های بودجه در پروژه های 
عمرانی وجود نداشت اظهار داشت: در روال عادی شهرداری بودجه ای را 
برای یك پروژه خاص مصوب می کرد و تخصیص بودجه بر اساس صورت 
وضعیت های آماده شده، اتفاق می افتاد و گزارش عملکرد پروژه های عمرانی 
هم بر اساس همین قرارداد و بودجه های اختصاص یافته و ارزیابی شهودی 

در محل آماده می شد.
وی با اشاره به اینکه سیستم کنترل پروژ تمام اقداماتی که برای انجام آن 
ردیف بودجه متصور است را زمان مند می کند و نظم ویژه ای به کار می بخشد 
افزود: در این سیستم اگر قرار باشد یك بوستان احداث شود، زیر اقدامات در 
حوزه های مختلف تملکی، طراحی و عمرانی در هر فاز مشخص شده و متولی 

هر بخش تعیین می شود.
معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم ابراز داشت: در واقع 
سیستم کنترل پروژه انجام ردیف بودجه را آنقدر دقیق می کند که کاملا 
مشخص است هر کاری مربوط به این پروژه را چه کسی در چه محدوده 

زمانی باید انجام دهد.
معاون شهردار قم با اشاره به اینکه بر اساس سیستم کنترل پروژه اقدامات 
یك منطقه در قالب سه معاونت اجرایی آن مشخص می شود گفت: نرم افزاری 
هم وجود دارد که هر ماه، هر هفته یا هر روز می توان از آن بازخورد گرفت و به 

دقت تمام اقداماتی که قرار بوده انجام شود را نظارت کرد.
وی افزود: فاصله واقعی هر کدام از زیراقدامات مربوط به یك ردیف بودجه با 
عملکرد برنامه ای در این نرم افزار مشخص است که می شود به صورت ماهیانه، 

هفتگی و یا روزانه عملکرد بخش های مختلف را بررسی کرد.
رنجبر با بیان اینکه این نظام موحب می شود قسمت های مختلف مناطق 
شهرداری یا سازمان ها در طول سال مسئولیت های خود را بدانند و برایشان 
مشخص باشد که در طول سال بر روی چه پروژه هایی کار می کنند ادامه داد: 
در قالب این نظام جریان نقدی هزینه ای پروژه ها هم شفاف سازی می شود که 

امکان نظارت دقیق را به مدیران شهرداری، شهردار و شورای شهر می دهد.
وی تصریح کرد: در حال حاضر در زمینه نظام کنترل پروژه در ابتدای کار 
هستیم که در صورت عملیاتی شدن کامل آن به یکی از اصول داشتن یك 

شهرداری استراتژی محور دست خواهیم یافت.

شهردار منطقه یك قم:

فعالیت های فرهنگی و مذهبی 
در منطقه یك توسعه می یابد

شهردار منطقه یك قم اظهار داشت: شهرداری این منطقه به صورت ویژه از 
فعالیت مراکز فرهنگی از جمله بسیج و هیات های مذهبی و ...حمایت می کند 
تا بتواند در تحقق اهداف مورد نظر مقام معظم رهبری در حوزه فرهنگ 

سهیم باشیم.
مهدی اصفهانیان مقدم مقابله با تهاجمات فرهنگی دشمن در حوزه 
های مختلف را نیازمند حمایت دستگاه های مختلف دولتی و غیر دولتی 
از ترویج دهندگان فرهنگ دینی دانست و خاطر نشان کرد: با وجود فعالیت 
های گسترده سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم، شهرداری منطقه یك به 
صورت ویژه از فعالیت مراکز فرهنگی این منطقه از جمله بسیج و هیات های 
مذهبی حمایت می کند تا بتواند در تحقق اهداف مورد نظر رهبر انقلاب 

اسلامی در حوزه فرهنگ سهیم باشیم
شهردار منطقه یك ارتقاء کمی و کیفی خدمات رسانی به شهروندان و 
مکانیزه سازی فرآیند های داخلی را از اولویت های شهرداری منطقه یك 
برشمرد و تصریح کرد: امیدواریم در سال جاری در کمترین زمان بیشترین 
خدمات رسانی را در امور مختلف به خصوص در زمینه های فرهنگی و مذهبی 

برای شهروندان و زائرین شهر کریمه اهل بیت )س( انجام دهیم.
وی از دستاوردهای شهرداری منطقه یك قم در سال گذشته یاد کرد و 
اضافه کرد: این مجموعه در سال گذشته میان مناطق هشت گانه شهری 
رتبه دوم رضایتمندی شهروندان را به خود اختصاص داده است زیرا پرسنل 
شهرداری منطقه یك به شیوه مطلوبی با مردم در ارتباط هستند و نسبت به 

پیگیری و رفع  مطالبات آنها دغدغه جدی دارند.
مهدی اصفهانیان مقدم با اشاره به اینکه افزایش رضایتمندی شهروندان 
یکی از اولویت های مدیریت شهری است تصریح کرد: مجموعه شهرداری و 
شهردار منطقه یك قم در کل ساعات اداری ایام هفته و در روزهای دوشنبه 
هر هفته بطور ویژه پیگیر و پاسخگوی مراجعات، مطالبات و درخواست های 

مردمی می باشند.

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم خبرداد:

آغاز ساخت و سازهای تجاری 
و کارگاهی در شهرك صنوف

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم با اشاره به اینکه ساخت و سازها در 
شهرك صنوف آغاز شده از توسعه روزافزون این شهرك در آینده نزدیك خبر داد.

علیرضا مظفری، با اشاره به روند پیگیری امور برای راه اندازی شهرك صنوف 
اظهار داشت: ساخت وساز واحدهای تجاری و کارگاهی در این شهرك شروع 

شده و امیدواریم در ماه های آینده خبرهای خوبی از آن به مردم بدهیم.
وی افزود: تلاش ما این است که این شهرك زودتر آماده شده و در اختیار 
آهن فروشان و درب و پنجره سازان قرار بگیرد تا این واحدها از شهر به این 

شهرك انتقال یافته و مزاحمتی برای شهروندان نداشته باشند.
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری 
شهرداری قم با اشاره به مشکلات زیرساختی که روند بهره برداری از این شهرك 
را به تعویق انداخته ابراز کرد: برای تامین برق، قرارداد با مشاور بسته شده و در 
حال طراحی و جانمایی شبکه هستیم. به گفته وی، تأمین زیرساخت های آب، 
برق و گاز داخل شهرك به عهده بخش خصوصی است و سازمان میادین فقط 

تا ورودی شهرك این زیرساخت ها را انجام می دهد.
مظفری با اشاره به اینکه انعقاد قرارداد برق برای این شهرك حدود 200 
میلیارد ریال هزینه داشته افزود: این موضوع جزو وظایف سازمان نبوده اما برای 
کمك به شهرك این کار را انجام دادیم و در مورد گازرسانی و دیگر زیرساخت ها 
هم پیگیری هایی در حال انجام است. وی با اشاره به اینکه استقبال اولیه از 
شهرك صنوف خوب بوده اما اگر شهرداری پای خود را کنار بکشد کار کند 
می شود ابراز داشت: در حال حاضر حدود 400 مغازه به مرحله خاك برداری 

رسیده اند که ساخت کامل واحدها و تکمیل شدن شهرك نیاز به زمان دارد.
مظفری با اشاره به ایجاد آسایش برای شهروندان با ساخت این شهرك 
گفت: استقرار صنوف مزاحم هدف احداث این شهرك از ابتدا بود که تا کنون 
صنف آهن فروشان و درب و پنجره سازان که آلودگی  صوتی بسیاری دارند، 
برای استقرار در این شهرك اعلام آمادگی کرده اند که استقرار این صنوف در 

شهرك، کیفیت زندگی شهری را ارتقا می دهد.

آیت الله مکارم شیرازی با تاکید بر اینکه 
جوانان باید نسبت به انتخاب دوست سختگیر 
باشند، ابراز داشت: جوانان به آسانی برای خود، 
دوست انتخاب نکنند چرا که دوست می تواند 

انسان را بهشتی یا جهنمی کند.
آیت الله مکارم شیرازی شامگاه جمعه در 
بیست و پنجمین برنامه چشمه معرفت که از 
شبکه دوم سیما پخش شد، با اشاره به اینکه در 
اسلام دو نوع برادری عام و خاص وجود دارد، 
اظهار داشت: در برادری عام، همه مومنان از هر 
نژاد، ملیت، سن و جایگاه علمی برادر یکدیگر 
هستند؛ همه مومنان در نماز جماعت و زیارت 
خانه خدا در کنار یکدیگر هستند که از مصادیق 

برادری عام است.  
وی با بیان اینکه در برادری خاص، دو مومن 

مسلمان رابطه نزدیک تری از برادری عام پیدا می کنند، 
تصریح کرد: در صدر اسلام، پیامبراکرم )ص( میان مسلمانان 

از انصار و مهاجر برادری خاص ایجاد می کردند.
وی افزود: در روایات شیعه و سنی اشاره شده »پیامبراکرم 
)ص( برای امیرالمومنین )ع( برادری را انتخاب نکرد؛ حضرت 
علی )ع( به ایشان گفتند شما برای همه برادر قرار دادید غیر 
از من؛ که رسول خدا فرمود تو برادر من هستی و من عقد 

اخوت با تو می بندم«.
این مرجع تقلید افزود: از افتخارات بزرگ علی )ع( این 
است که پیمان برادری خاص با پیامبر اکرم )ص( داشت.    

آیت الله مکارم شیرازی در ادامه به بیان حدیثی از امام 
صادق )ع( درباره انتخاب دوست و برادری خاص پرداختند و 
اظهار داشت: صادق آل محمد )ع( می فرماید »دوستی جز 
با حدود و مراعات حقوقش امکان پذیر نیست؛ پس کسی 
که این حدود یا بخشی از آن در او باشد، او را دوست بدان 
و کسی که هیچ یک از این شرایط در او نیست، چیزی از 
دوستی در او نیست«. وی با اشاره به شرط نخست دوستی از 
منظر رئیس مذهب شیعه، گفت: »ظاهر و باطن دوست باید 
با انسان یکی باشد«؛ برخی افراد در ظاهر به ابراز محبت می 
پردازند اما در باطن هیچ ارادتی نسبت به دوست خود ندارند.     
وی افزود: دومین شرط دوستی این است که که زینت 

و آبروی انسان را زینت و آبروی خود بداند و 
عیب و زشتی او را عیب و زشتی خود ببیند.

این مرجع تقلید به سومین شرط دوستی 
اشاره داشتند و گفت: مقام و مال نباید وضع 
دوست را نسبت به انسان تغییر دهد؛ بعضی 
افراد تا به مقام و مالی دست پیدا می کنند 
خود را به عالم دیگری می زنند و بیگانه از 

دوستان و برادران خود می شوند. 
به  اشاره  با  شیرازی  مکارم  الله  آیت 
چهارمین شرط دوستی، بیان داشت: دوست 
انسان  از  نباید  دارد،  قدرت  در  که  را  آنچه 
مضایقه کند؛ برخی افراد تا گره ای به کار 
دوستان خود میافتد، تمایلی برای کمک به 

وی نشان نمی دهند.
وی به پنجمین شرط دوستی از منظر امام 
صادق )ع( اشاره داشتند و گفت: دوست نباید انسان را در 

هنگام پشت کردن دنیا رها کند و او را تنها بگذارد.
این مرجع تقلید با تاکید بر اینکه جوانان باید نسبت به 
انتخاب دوست سختگیر باشند، ابراز داشت: جوانان به آسانی 
برای خود، دوست انتخاب نکنند چرا که دوست می تواند 

انسان را بهشتی یا جهنمی کند.
این استاد برجسته حوزه علمیه در پایان بر لزوم سنجش 
افراد برای انتخاب دوستی تاکید کردند و گفت: دوست می 
تواند هم به انسان آبرو و ایمان ببخشد و هم حیثیت و دیانت 

را برباد دهد.

آیت الله مکارم شیرازی:

جوانان در انتخاب دوست سختگیر باشند

و  عمرانی  امور  بر  نظارت  مدیرکل 
ساختمانی شهرداری قم از احداث 14 بوستان 

شهری در قم تا پایان تابستان خبر داد.
احداث  به  اشاره  با  حلوایی زاده  عباس 
14 بوستان شهری در قم اظهار کرد: اجرا 
و ساماندهی فضای سبز معابر و محلات 
محروم سطح شهر با مبلغ 55 میلیارد ریال 
از اعتبارت سفر مقام معظم رهبری به قم و 
110 میلیارد ریال از اعتبارات شهرداری قم 
در دستور کار است. وی افزود: در منطقه یک 
بوستان های آیت الله قدوسی با متراژ 2 هزار 
و 300 متر مربع و مبلغ اعتباری 2 میلیارد و 
880 میلیون ریال، فردوسی واقع در میدان 
بسیج انتهای خیابان محدث قمی با مساحت 
1۶ هزار و 400 متر مربع و با اعتباری بالغ 
بر ۹ میلیارد و 343 میلیون ریال و بوستان 

کودک واقع در میدان بسیج جنب ایستگاه 
آتش نشانی به متراژ 11 هزار متر مربع با 
اعتباری ۹ میلیارد و 385 میلیون  مبلغ 
ریال در دستور کار است. مدیر کل نظارت 
بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم 
با اشاره به احداث بوستان  در سطح منطقه 
دو گفت: این بوستان ها شامل بوستان های 
واقع در خیابان شاهد غربی کوچه 38 به 
متراژ هزار و ۹00 متر مربع با مبلغ اعتباری 
یک میلیارد و ۹51 میلیون ریال، بوستان 
مجاور کمربندی امام علی حدفاصل خیابان 
حکمت تا جایگاه CNG به متراژ 20 هزار 
متر مربع با مبلغ اعتباری ۹ میلیارد و 757 
صادقیه  شهرک  بوستان  و  ریال  میلیون 
صادقیه  شهرک  رضا  امام  بلوار  در  واقع 
کوچه هشت با اعتباری بالغ بر 2 میلیارد 

و 410 میلیون ریال است. وی خاطرنشان 
بوستان  پنج  منطقه  بوستان های  کرد: 
رضوی واقع در بلوار خلیج فارس کوچه ۶ 
به مبلغ اعتباری 2 میلیارد و ۹۹0 میلیون 
ریال و بوستان بیگدلی واقع در بلوار شهید 
کبیری انتهای کوچه 12 بلوار پیرویسی به 
متراژ 3۹ هزار متر مربع با مبلغ اعتباری 13 
میلیارد و ۶۶3 میلیون ریال را در برمی گیرد. 
واقع  بوستان های  حلوایی زاده عنوان کرد: 
واقع  زنگارکی  پارک  منطقه ۶ شامل  در 
در خیابان شهید زنگارکی به متراژ 2 هزار 
و ۶00 متر مربع و مبلغ اعتبار 3 میلیارد 
آیت الله  پارک های   ریال،  میلیون  و 444 
کاشانی به متراژ 2 هزار متر مربع و به مبلغ 
اعتباری یک میلیارد و ۹73 میلیون ریال و 
پارک های شهرک فاطمیه به متراژ هزار و 

800 متر مربع به مبلغ اعتباری 2 میلیارد 
و 2۹3 میلیون ریال است. وی پارک های 
بلوار شهید همت به متراژ 3 هزار و 300 
متر مربع و به مبلغ 2 میلیارد و 505 میلیون 
ریال و بوستان گلستان واقع در خیابان شاه 
ابراهیم پس از بیمارستان حضرت ابوالفضل 
)ع( به مبلغ 3 میلیارد و ۹۹8 میلیون ریال را 
از دیگر بوستان های منطقه شش ذکر کرد. 
مدیر کل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی 
شهرداری  کرد:  خاطرنشان  قم  شهرداری 
منطقه هشت نیز تکمیل بوستان محله چهار 
به متراژ 1۹ و 800 متر مربع با اعتبار بالغ بر 
13 میلیارد و 801 میلیون ریال در دستور 
کار دارد. وی یادآور شد: اکنون این بوستان ها 
در حال احداث بوده و تا پایان تابستان به 

بهره برداری می رسد.

در نیمه نخست سال جاری؛

14 بوستان شهری در قم احداث می شود

مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم از 
هزینه کردن ۶ میلیارد و 500 میلیون تومان برای ایمنی 

بوستان ها در دوسال اخیر خبر داد.
پیام جوادیان با اشاره به اتفاقات ناگوار دو سال گذشته به 
دلیل برق گرفتگی اظهار داشت: بعد از آن اتفاقات ناگوار در 
بوستان ها، سال گذشته، تمام 2۹5 بوستان سطح شهر را از 
نظر وضعیت ایمنی رصد کردیم. وضعیت بسیار نامناسبی 
از نظر ایمنی در این بوستان ها حکم فرما بود که علت 
هم نبود یك متولی مشخص برای این کار بود. وی افزود: 
بوستان ها از نظر رسیدگی به فضای سبز بررسی و نظارت 
می شد اما قسمت دیگر کار که وسائل بازی کودکان، آب نما 

و سیستم روشنایی بود، هیچ متولی مشخصی نداشت. در 
واقع خلأ یك واحد در معاونت خدمات شهری و سازمان ها 
پارك ها به عنوان واحد تعمیر و نگهداری به وضوح دیده 
می شد که این واحد را ایجاد کردیم. مدیرعامل سازمان 
پارك ها و فضای سبز شهرداری قم با اشاره به اینکه واحد 
تعمیرات و نگهداری به بحث سخت پارك ها یعنی آب نما، 
وسائل بازی کودکان و روشنی نظارت دارد ابراز کرد: در 
کنار این کار نیازهای بوستان ها احصا شد که هر کدام چه 
مشکلی دارد. بلافاصله بودجه ای برای این کار تخصیص 
دادیم. مناقصه برگزار شد و شرکتی در مناقصه برنده شد تا 
این کار را به عهده بگیرد. وی افزود: قرار داد این شرکت 5 

میلیارد و 200 میلیون تومان است که سه میلیارد تومان 
از بودجه ۹4 تأمین شد و 2 میلیارد و 200 میلیون تومان 
برای امسال در نظر گرفته شده است. جوادیان گفت: به 
علاوه این ارقام یك میلیارد و ۶00 میلیون تومان دیگر هم 
در پایان سال برای این موضوع اختصاص دادیم که در 
مجموع حدود ۶ و نیم میلیارد تومان در این زمینه هزینه 
شد چرا که 5 میلیاردی که پیش بینی کرده بودیم برای 
مشکلات کفایت نمی کرد. به گفته  وی پیمانکار از ماه آذر 
سال گذشته کار را آغاز کرد و تا الان تمام مشکلاتی که 
اولویت اول بوده رفع شد و کار ایمنی 150 بوستان به طور 

کامل تمام شده است.

مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم اعلام کرد:

هزینه6/5 میلیارد تومانی برای ایمنی بوستان ها در قم


